

ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူး
အနည်းငယ်သောကောင်းမှုသည် ငှါအား အကျိုးရောက် လိမ့်မည်မဟုတ်ဟု မထီမဲ့မြင် မအောက်မေ့ရာ။ မိုးရေ ပေါက်သည် ကျဖန်များလတ်သော် ရေအိုးသည် ပြည့်ဘိသကဲ့သို့ ပညာရှိသည် အနည်းငယ်၊ အနည်း ငယ်မျှသော ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူးဖန်များ လတ်သော် ကောင်းမှုဖြင့် ပြည့်၏။
ပါပဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၂၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂)တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

မိမိတို့သည် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို သွားနေခြင်းဖြစ် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုကိုအခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်သွားရမည် တိုင်းရင်းသားအားလုံးတူညီသည့် အခွင့်အရေးများရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး တစ်ဦးတစ်ယောက်တည်း ဦးစားပေး၍မရနိုင်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂)ကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။
အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဦးသိန်းညွန့်၊ ဦးခင်မောင်ဆွေ၊ ဒေါ်အေးနုစိန်၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ ဦးမောင်းဟာ၊ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်း၊ စောဒန်နီယယ်၊ ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွန်းနှင့် ဦးရွှေကြိမ်း၊ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေးနှင့် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး တို့ တက်ရောက်ကြသည်။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ☆

ရဟန်း၊ သံဃာတော်များအတွက် အထူးထုတ်လုပ်ထားသော Mask အပါအဝင် အရောင်စိတ်ကြိုက်အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် အရောင်(၈)မျိုး ထုတ်လုပ်ထားပါသည်။

ISO-9001: 2015

ဝင်ရင်းအရောင်းဌာန - ခုနီး - ၀၉-၆၉၄၀၂၇၀၆၆
နေပြည်တော် - ခုနီး - ၀၉-၆၉၃၄၀၇၄၉၄၊ ၀၉-၆၉၃၂၃၅၇၃၇

FDA အမှတ် - 2312 MDML 007

STAR MASK

DISPOSABLE PROTECTIVE FACE MASK

WITH OUTLET VALVE

Mask ထပ်ပါး လက်ဆေးပါး (၆)ပေအကွာတွင်နေပါ

မြန်မာ့

နိုင်ငံအနာဂတ်တိုးတက်ရေး ပညာရေးကိုဦးစားပေး

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာရေးသည် အဓိကအခြေခံကျသည့် အရေးပါသောကဏ္ဍဖြစ်သည်။ ပညာအရည်အသွေးမြင့်မားသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ပေါများသောနိုင်ငံသည် ဘယ်မှာလျှင်မဖွံ့ဖြိုးဘဲ ရှိနိုင်ပါအံ့မည်နည်း။ ပညာအရည်အချင်းနိမ့်ကျပြီး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်နည်းပါးသောနိုင်ငံသည် မဖွံ့ဖြိုးဘဲ ဆင်းရဲတွင်းသံသရာလည်နေမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတိုင်း နိုင်ငံတိုင်းသည် ပညာအရည်အသွေးမြင့်မားသော လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အဓိကဦးစားပေးဆောင်ရွက်ကြသည်။

ပညာရေးသည် နိုင်ငံအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားရသည့် အဖိုးတန်ရတနာဖြစ်သည်။ နိုင်ငံပညာရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရေရှည်မြှော်တွေး၍ နှစ်ရှည်စီမံကိန်းများဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ကြသည်။ မျိုးဆက်တစ်ခုတိုးတက်မှုဖြင့် ထွန်းပေါက်စေရေးအတွက် ပညာကိုအလေးအနက်ထား၍ အချိန်ယူကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ အကောင်အထည်ဖော်ကြသည်။ စေတနာ၊ အနစ်နာ၊ ဝါသနာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများဖြင့် နိုင်ငံအနာဂတ်အတွက် မျိုးဆက်သစ်များကို ပျိုးထောင်ကြသည်။ အရည်အသွေးပြည့်ဝသောပညာတတ်များ ပေါ်ထွက်လာရေးအတွက် မြင့်မားတိုးတက်သောစီမံကိန်းများနှင့် အရည်အချင်းပြည့်ဝသော ဆရာများဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပညာရေးမြင့်မားတိုးတက်လာရေးအတွက် လက်ငင်းလိုအပ်ချက်များကိုဆင်ခြင်ပြီး အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကိုရှုမြင်ကာ နိုင်ငံအနာဂတ်အတွက် အလေးအနက်ထား၍ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်ရမည်ဖြစ်သည်။ ဇန်နဝါရီလ ၁၇ ရက်နေ့ကပြုလုပ်သော အဆင့်မြင့်ပညာကဏ္ဍလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပညာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေး၊ အနာဂတ်တွင် အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ ပေါ်ထွက်လာရေးအတွက် သက်ဆိုင်သူများအားလုံးက လက်တွေ့ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်သင့်သည့် လမ်းညွှန်ချက်များကို ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က သင်ကြားရေးနှင့်ပတ်သက်၍ “ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာရပ်များကို အမှန်တကယ် တတ်ကျွမ်းအောင် သင်ကြားပေးစေလိုကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာများများဖတ်ရှုလေ့လာစေရေး တိုက်တွန်းဆောင်ရွက်ပေးမည်ဆိုပါက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ပညာရေး တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း” မှာကြားထားသည်။ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ “ဆရာ ဆရာမများသည် ဝါသနာ၊ စေတနာ၊ အနစ်နာဖြင့် ပညာသင်ကြားပေးကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ဆရာ ဆရာမများအား ပညာအရည်အချင်းအလိုက် ခံစားမှုများကို တိုးမြှင့်ပေးခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍လည်း တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်ကြားရေးပိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသူများကို သင်ကြားရေးပိုင်းတွင်သာ တာဝန်ပေးအပ်ရန်လိုအပ်ပြီး အုပ်ချုပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အုပ်ချုပ်ရေးတွင် တာဝန်ရှိသူများကိုသာ တာဝန်ပေးအပ်မည်ဆိုပါက အုပ်ချုပ်ရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆရာ ဆရာမများကိုလည်း တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသည့် သင်ခန်းစာအသစ်များကို လေ့လာနိုင်စေရေး မွမ်းမံသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း” လမ်းညွှန်မှာကြားထားသည်။

ဆရာ ဆရာမဟူသည် ပညာပေးဝေသော အသိပညာရှင်များဖြစ်၍ သင်ကြားပေးမည့်ပညာများ အစဉ်သွက်လက်ထက်မြက်ကောင်းမွန်နေစေရန်၊ မိမိတို့၏ တပည့်များ အမှန်တကယ် ပညာတတ်မြောက်ရေးအတွက် အကောင်းဆုံးသင်ကြားပေးနိုင်ရန် အစဉ်ကြိုးစားနေကြရသူများဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သင်ကြားရေးမှအပ အခြား ဗာဟိုရများသည် ပညာပေးဝေရေးအတွက် အားနည်းနွေးကွေးစေသော အချက်ဖြစ်၍ ဆရာ ဆရာမများနှင့်ပတ်သက်၍ မဖြစ်မနေလုပ်ကိုင်ရမည့် အခြားလုပ်ငန်းမှလွဲ၍ ပညာရပ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတစ်မျိုးတည်းကိုသာ ဇောက်ချလုပ်ကိုင်သင့်ပေသည်။

မျက်မှောက်ကာလသည် အစဉ်တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသော နည်းပညာခေတ်ဖြစ်၍ ကမ္ဘာကြီးနှင့်အဆက်အသွယ်မပြတ်ဘဲ အစဉ်တိုးတက်နေစေရေးအတွက် ပညာရေးကဏ္ဍမှ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ပညာရေးကို အစဉ်တိုးတက်ပြောင်းလဲအောင်၊ အစဉ်တောက်ပြောင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြရမည်ဖြစ်သည်။ ကျောင်းသင်ပညာတတ်မြောက်ပြီး အတန်းအောင်ရေးထက် အသိပညာဗဟုသုတနှင့် အတွေးအခေါ်မြင့်မားသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဖြစ်အောင် မွေးထုတ်ပေးရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ပညာရေးကဏ္ဍ အလုပ်လမ်းညွှန်များကို အလေးထားလိုက်နာအကောင်အထည်ဖော်ကြခြင်းဖြင့် အနာဂတ်ကာလ မြန်မာနိုင်ငံ၌ အရည်အချင်းပြည့်ဝသော ပညာတတ်လူသားအရင်းအမြစ်များ များစွာပေါ်ထွက်လာပြီး တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည် -

အမည်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး
(၁) ဦးကြည်ဇင်ထွန်း	ရာထူး၊ ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေး ကော်မရှင်ရုံး စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန
(၂) ဦးအေးကြွယ်	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန



ပြည်ထောင်စုအကျိုး သစ်ပိုမို
အသိပညာ မြှင့်တင်မို့

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့်
အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသည့်
စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ရုဇယ်နှင့်စာပေပွဲတော်

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၉ ရက် မှ ၃၁ ရက် ၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း၊ နေပြည်တော်။

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၀ - ၁ - ၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၉.၅၀၀	၁၉.၅၀၀	၀	၀
TMH						၂,၆၀၀	၂,၆၅၀	၁၁၁	၂၉၄,၁၀၀
FMI	၈,၂၀၀	၈,၂၀၀	၉၀၁	၇,၃၈၈,၂၀၀	EFR	၂,၈၅၀	၂,၈၅၀	၁	၂,၈၅၀
MTSH	၃,၁၅၀	၃,၁၅၀	၈	၂၅,၂၀၀	AMATA	၅,၄၀၀	၅,၄၀၀	၁၁	၅၉,၄၀၀
MCB	၈,၁၀၀	၈,၁၀၀	၀	၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၂၈၅.၈	
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၇၇၈.၀	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၃၂၀.၇
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို =	၂၀၁၈.၂	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း =	၁၅၅၆.၀
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် =	၂၈၀.၃၂	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် =	၁၄၉.၄၈
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် =	၅၄.၀၄၃			
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် =	၄၂၄.၅၀			
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး =	၂၃.၈၉၇			

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

မြန်မာ့

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်မြသီတာနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးခိုင်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

နိုင်ငံ၏အနာဂတ်အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး အမှန်တကယ် တတ်မြောက်အောင်သင်ကြားပေး တတ်နိုင်သမျှ ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရာနှုန်းပြည့်တိုးတက်စေရေး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

☆ ရှေ့ဖွဲ့မှ
ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် မိမိတို့ တာဝန်ယူခဲ့သည်မှာ သာ လကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်ပြီး မကြာမီအချိန်အတွင်း ၁ နှစ်ပြည့်မြောက်တော်မူသည့်ဖြစ်ကြောင်း၊ တာဝန် ထမ်းဆောင်ချိန်ကာလအတွင်း နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် အလုပ်သဘောချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ် လာရောက်ခဲ့ပြီး အာဆီယံရေးရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ အဓိကအားဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဧပြီလအတွင်း ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဘုံသဘောတူညီချက် ၅ ချက်နှင့်ပတ်သက်၍ ဦးတည်ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ပထမဆုံးအချက်ဖြစ်သည့် အကြမ်းဖက်မှုတိုင်ပင်ပတ်သက်နေသူများအနေဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုရပ်ဆိုင်းပြီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများဆောင်ရွက်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်နှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ ကွဲပြားခြားနားမှုများ၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် အမြဲမပြတ်ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင်နိုင်ရေးဖိတ်ခေါ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ အလားတူ အာဆီယံ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ကူညီထောက်ပံ့နိုင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စများကိုလည်း ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ပြီး မိမိတို့အနေဖြင့် လက်ခံပေးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများကိုလည်း ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်၏ အလုပ်သဘောချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်သည် အောင်မြင်သည့်ခရီးစဉ်တစ်ခုဖြစ်ခဲ့ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေကို ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။



သတ်မှတ်ရာတွင်လည်း အလွန်ဆိုးရွားသည့် နယ်မြေများကိုသာ သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်မှလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေသည့်အချိန်ဖြစ်ကြောင်း။

စီမံခန့်ခွဲမှုအမှားများ
မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားချိန်မှစ၍ နိုင်ငံအတွင်း စီးပွားရေးနှင့်ပတ်သက်၍ များစွာထိခိုက်ခဲ့ရကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမှာ စီမံခန့်ခွဲမှုအမှားများကြောင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစတင်၍ ကျဆင်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ ငွေကြေးတည်ငြိမ်မှုရှိစေရန်အတွက် တရားနည်းလမ်းမကျသည့် အခြားနည်းလမ်းများဖြင့် ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းနှင့် ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား အားပေးဆောင်ရွက်မှု မရှိခဲ့ခြင်းများကြောင့် ကုန်သွယ်မှုလိုငွေများ နှစ်စဉ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဘီလီယံခန့် ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားချိန်တွင် နိုင်ငံများအားလုံး စီးပွားရေးထိခိုက်ခဲ့ကြပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစရိတ်ကြီးမြင့်ခြင်း၊ ဝန်ဆောင်ခနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်များ ကြီးမြင့်ခြင်းကြောင့် ကုန်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့တာဝန်ယူချိန်တွင် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးပြန်လည်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အဓိကမှာ ပြည်သူများအားလုံး ထမင်းမဝင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနိုင်ငံဖြစ်သဖြင့် အဆိုပါ အားသာချက်ကို အသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ စားသောက်ကုန်များ အထိုက်အလျောက် ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့၍ ပြည်ပပို့ကုန်များကို တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း။

လူမှုရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စာသင်ကျောင်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ပိတ်ထားခဲ့ပြီး ယခုအခါ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကျောင်းတက်မှုနှုန်းများမှာ စတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည့်အချိန်ထက် ကျောင်းတက်ရာခိုင်နှုန်းများ

မြင့်တက်လာကြောင်း၊ သို့သော် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ ရာနှုန်းပြည့် ကျောင်းတက်ရောက်နိုင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ထမ်းများ CDM ပြုလုပ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍လည်း ပညာရေးဝန်ထမ်းအများစုသည် အမျိုးသမီးများဖြစ်ပြီး အရှက်တရားနှင့် အကြောက်တရားများကို အသုံးပြုဖိအားပေးခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ အရှက်ခွဲခံရခြင်းနှင့် အခြားသောအကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် CDM ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏အနာဂတ်အတွက် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအားလုံး စာမေးပွဲအောင်ရုံသာမက အမှန်တကယ် တတ်မြောက်အောင် သင်ကြားပေးရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တတ်နိုင်သမျှ ပညာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ရာနှုန်းပြည့်တိုးတက်စေရေး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်များကိုလည်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိပြီး ကျောင်းတက်ရာခိုင်နှုန်းများ တိုးတက်စေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ဥပဒေနှင့်အညီ
ကျန်းမာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆရာဝန်များ CDM ပြုလုပ်ကြပြီး ဆူပူအကြမ်းဖက်သည့်အဖွဲ့များတွင် သွားရောက်နေကြသူများနှင့် ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် ဝင်ရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်း၊ ကိုယ်ပိုင်ဆေးခန်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ပြည်ပသို့ သွားရောက်ခြင်းများရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေမှုများရှိကြောင်း၊ အားကစားနှင့်ပတ်သက်၍လည်း ကိုဗစ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် အားကစားဆောင်ရွက်မှုများကို ရပ်တန့်ထားခဲ့ပြီး ယခုအခါ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် အားကစားပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြန်လည်ဖွင့်ပြပေးထားကာ အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း။

လုံခြုံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခနှင့်ပတ်သက်ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၊ လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် နောက်ပိုင်းပေါ်ပေါက်လာသည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများရှိကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် အဖွဲ့များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ အမြဲမပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမရှိသော အဖွဲ့များနှင့်လည်း အလွတ်သဘောဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါအဖွဲ့များထဲတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမရှိသည့် အဖွဲ့ထဲတွင်ပါဝင်သည့် KIA နှင့် KNPP အဖွဲ့တို့သည် CDM ပြုလုပ်ခဲ့သည့်အဖွဲ့များကို ထောက်ပံ့ပေးပြီး ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေးသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းနှင့် လက်နက်ခဲယမ်းများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များတွင် ပါဝင်၍ လမ်းကြောင်းများ၊ တံတားများအား ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်းလုပ်ရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့

ကြသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ယခုအခါ ကယားပြည်နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး မိမိတို့အနေဖြင့် ဒေသတည်ငြိမ်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူ ချင်းပြည်နယ် ထန်တလန်မြို့တွင်လည်း ချင်းပြည်နယ် NLD အဖွဲ့နှင့် CNF အဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ အကြမ်းဖက်မှုများနှင့် မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့မှုများကြောင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အိမ်များ မီးလောင်ကျွမ်းပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရကြောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းတွင်လည်း အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် CDM ပြုလုပ်ပြီး အကြမ်းဖက်မှုများ ဆောင်ရွက်နေသူများအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အချို့ကိုလည်း သတင်းထုတ်ပြန်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအောက်ပိုင်း အကြမ်းဖက်မှုများ ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် ဦးဆောင်ပြီး ဆောင်ရွက်နေသည့် NLD ပါတီမှ ဖြိုးဖေယျာသော်အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူ အကြမ်းဖက်မှုများ ဆောင်ရွက်နေသူများကို ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုအခါ ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်မှုများ နည်းပါးလာပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများနှင့် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးဝန်ထမ်းများအား အကြောင်းမဲ့သတ်ဖြတ်ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်အစိုးရအား ဆန့်ကျင်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ တိုင်းပြည်ပျက်စီးစေရန်အတွက် ပြုလုပ်နေသောမိုက်မဲသည့် အပြုအမူများပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ခြေလှမ်းသစ်စတင်မည်ဖြစ်
လာမည့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့သည် နိုင်ငံတော်အတွက် ထူးခြားလေးနက်သည့်နေ့တစ်နေ့ ဖြစ်သဖြင့် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ကျရောက်မည့် လွတ်လပ်ရေးနေ့သည် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် နှစ်သစ်ကူးနှုတ်ခွန်းဆက်စကားတွင် ၇၅ နှစ်ကြာပြီဖြစ်သည့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှု ခိုင်မာနေရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှုကို မကြာခဏ ခြိမ်းခြောက်ခံနေရပြီး နိုင်ငံ၏ စုစည်းညီညွတ်သည့်အားဖြင့် ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်နေရန်လိုကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးမှ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အသီးအပွင့်များ ခံစားနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သဖြင့် မိမိအနေဖြင့် ယခုနှစ်တွင် နိုင်ငံ၏ အရေးကြီးဆုံး လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ပြီး ခြေလှမ်းသစ်စတင်မည်ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ရရှိခဲ့သည့် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) အပေါ်တွင် အခြေခံပြီး ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

NLD အစိုးရလက်ထက်တွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) တွင် ပါဝင်သည့် ပုဒ်မ ၅၉(စ) ကို ပြင်ဆင်ရန်အတွက် မိမိထံသို့ မကြာခဏ လာရောက်ညှိနှိုင်းမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးအတွက် ၂၀၁၁-၂၀၁၅ ကာလတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သကဲ့သို့ ၂၀၁၅-၂၀၂၀ ကာလတွင်လည်း ခေတ်ကာလနှင့် ကိုက်ညီအောင်ပြင်ဆင်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) သည် ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်ခန့်မှစတင်၍ အခြေတည်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သဖြင့် လတ်တလောအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိနိုင်သည့်အပြင် ပြင်ဆင်ရန်ရှိသည်များကို နားလည်သဘောပေါက်ကြောင်း၊ သို့သော် တို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ထိပါးစေမည့် အချက်များအား လုံးဝ ထိခိုက်၍မရကြောင်း၊

- ❖ လာမည့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့သည် နိုင်ငံတော်အတွက် ထူးခြားလေးနက်သည့်နေ့တစ်နေ့ဖြစ်သဖြင့် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်
- ❖ အလားတူ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ကျရောက်မည့် လွတ်လပ်ရေးနေ့သည် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ဖြစ်၊ ၇၅ နှစ်ကြာပြီဖြစ်သည့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှု ခိုင်မာနေရန်လို
- ❖ မိမိတို့နိုင်ငံသည် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှုကို မကြာခဏ ခြိမ်းခြောက်ခံနေရပြီး နိုင်ငံ၏ စုစည်းညီညွတ်သည့်အားဖြင့် ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်နေရန်လို
- ❖ မိမိအနေဖြင့် ယခုနှစ်တွင် နိုင်ငံ၏ အရေးကြီးဆုံးလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ပြီး ခြေလှမ်းသစ်စတင်မည်ဖြစ်



ဒါ စာမျက်နှာ ၃ မှ မိမိတို့သည် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကိုသွားနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဟူသောစကားသည် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကိုယ်တိုင် ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့အနေဖြင့် အလေးထားအကောင်အထည်ဖော်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုကို အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံးနှင့်ပတ်သက်၍ ဖက်ဒရယ်နိုင်ငံကြီးများ၌ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်တွင် တူညီသည့်အခွင့်အရေးကိုသာ ပေးထားကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံးတူညီသည့် အခွင့်အရေးများ ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး တစ်ဦးတစ်ယောက်တည်း ဦးစားပေးရန်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် NCA နှင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအပေါ်တွင် အခြေခံ၍ ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးကို ထိခိုက်မှုမရှိပါက လက်ခံဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောကြားသည်။

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ မျှတမှုရှိရန် ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒေသအလိုက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ မျှတမှုရှိရန်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြောကြားရာတွင် “ငြိမ်းချမ်းရေးကိစ္စနဲ့ဆက်စပ်ပြီးတော့ ဖြစ်နေတဲ့ ကိစ္စတွေမှာ ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမမျှတာတွေရှိတယ်။ တခြားမပြောနဲ့ ရန်ကုန်နဲ့ မန္တလေးတောင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမတူဘူး။ ရန်ကုန်နဲ့ မော်လမြိုင်မတူဘူး။ ရန်ကုန်နဲ့ ပုသိမ်မတူဘူး။ မတူညီချက်တွေ၊ ကွာခြားချက်တွေရှိတယ်။ ရန်ကုန်ကတော့ ရန်ကုန်မြို့ပေါ်နဲ့ အစွန်အဖျားမှာရှိတဲ့ ဥပမာ ကွမ်းခြံကုန်းတို့ တွဲတေးတို့၊ ကော့မှူးတို့၊ ဒလတို့၊ မှော်ဘီတို့၊ တိုက်ကြီးတို့၊ အစွန်ဒေသတွေပေါ့။ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေက မြို့ပေါ်နဲ့မတူဘူး။ ပညာရေး၊

ရအောင်လုပ်ပေးရမယ်။ ပညာရေးမြှင့်တင်မှုလုပ်ပေးရမယ်။ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းတွေမှာ လုပ်နေတဲ့စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းတွေကို ပိုပြီးတော့ပေးပေးရမယ်။ ဥပမာအားဖြင့် ချင်းတို့၊ ကယားတို့ ပိုပေးဖို့လိုတယ်။ ကျွန်တော်ပြောပြတယ်။ ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင်လည်း ဒီဟာကိုစိတ်ဝင်စားတယ်။ မျက်ခြည်မပြတ်ကြည့်နေတယ်။ ဘယ်လိုအခြေအနေပေးရင် ဘယ်လိုလုပ်မလဲဆိုတာကို စောင့်ကြည့်နေတယ်။ ဆိုလိုတာကတော့ ဒေသတွင်းနဲ့ဒေသအလိုက် ကွာခြားမှုတွေမကြီးမားအောင် ကျွန်တော်တို့သွားရမယ်။ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး ဒါတွေ ကွာခြားချက်တွေ၊ ဒေသတွင်း၊ ဒေသအလိုက် ကွာခြားချက်မများအောင် ပြန်လုပ်ရမယ့် ဟာရှိပါတယ်။ ဒီလိုသွားနိုင်ဖို့ဆိုရင် အဓိကအားဖြင့် ပညာတတ်တွေအများကြီးလိုပါတယ်။ စီးပွားရေးလုပ်မလား။ ပညာမတတ်ရင်ဘာမှ လုပ်လို့မရပါဘူး။ ကျန်းမာရေးကောင်းအောင်လုပ်မလား။ စားရေးသောက်ရေး နေရေးထိုင်ရေးမြှင့်ဖို့ အတွက်ဆိုလည်း ပညာမတတ်ဘဲ၊ ဝင်ငွေမရှိဘဲ လုပ်လို့မရဘူး။ မှောင်ခိုချနေလို့မရဘူး။ မူးယစ်ဆေးဝါး လုပ်နေလို့မရဘူး။ Illegal Trade မှာ၊ ဒီ Production မှာ သွားလုပ်လို့မရဘူး။ တရားဥပဒေနှင့်အညီ သမားအင်အင်လုပ်ငန်းတွေနဲ့ပဲ ကြီးပွားချမ်းသာအောင် လုပ်ပေးရမယ်။ အဲဒါဆိုရင်တော့ အတတ်ပညာ၊ အသိပညာမရှိလို့မရဘူး။ ပညာရေးမြှင့်တင်မှုမလွဲမသွေလုပ်ပေးရမယ်။ ကျေးလက်အရောက်ပညာရေးမြှင့်တင်မှုတွေကို ဆောင်ရွက်ပေးရာမှာဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းပြည်အတွက် အရေးကြီးပါတယ်။ အနာဂတ်အတွက် အရေးကြီးပါတယ်”ဟုပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပညာရေးမြှင့်တင်မှုများဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး စဉ်ဆက်မပြတ် တန်းစဉ်ကူးပြောင်းနိုင်ရေးအတွက် အတန်းပညာများ အမှန်တကယ်တတ်မြောက်ရန် လိုကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ဆရာ ဆရာမများပြည့်စုံရန်နှင့် ဆရာ ဆရာမများအားလုံး ဘာသာရပ်အလိုက်

- ယခုအခါ နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်းများကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများတုံ့ဆိုင်းခြင်းနှင့် ခေတ္တရပ်ဆိုင်းသွားခြင်းများရှိ
- နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုတွင် ယခင်နှစ်များက နှစ်စဉ်လိုငွေ တစ်ဘီလီယံခန့်ရှိခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်မှစ၍ ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၃၂ ဒသမ ၃၆ သန်းရှိခဲ့
- ဆီသုံးစွဲမှုများကိုပါ လျှော့ချနိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်သွယ်မှုပိုငွေများ ယခုထက် ပိုမိုတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
- အလားတူ ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင်ရေး အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုပြီး ပြည်ပမှတင်ပို့မှုများကို လျှော့ချနိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံအတွက် များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်

ဆေးဝန်ထမ်းများ လုံလောက်စွာ ဖြည့်တင်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေနှင့် အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေများနှင့်ပတ်သက်၍လည်း ခေတ်ကာလနှင့်လိုက်လျောညီထွေစွာ ပြန်လည်စဉ်းစားလုပ်ဆောင်သင့်သည်များ လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တင်း ၁၀၀ ထွက်ရှိနိုင်ရေး

မိုးစပါးစိုက်ပျိုးမှုနှင့်ပတ်သက်၍လည်း ယခုနှစ်အတွင်း စိုက်ပျိုးမှုများအောင်မြင်ထွန်းပွား ရာနှုန်း ပြည့်စုံပေးအောင်မြင်မှုရှိကြောင်း၊ သို့သော်အထွက်နှုန်းပျမ်းမျှရာခိုင်နှုန်း တင်း ၇၀ ကျော်ခန့်သာရှိသဖြင့် ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် တင်း ၁၀၀ ထွက်ရှိနိုင်ရေး ဆက်လက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း၊ စပါးအထွက်နှုန်းအား ယခုထက်ပိုမိုတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ ရောင်းချနိုင်သောကြောင့် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေများ ရရှိမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ တောင်သူများအနေဖြင့်လည်း ငွေကြေးပိုမိုရရှိပြီး ပြည်တွင်းငွေကြေးလည်ပတ်မှုကို ပိုမိုကောင်းမွန်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူအခြား စိုက်ပျိုးရေးသီးနှံများနှင့် မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များကိုလည်း ယခုထက်ပိုမိုတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်သဖြင့် ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ရောက်ရှိရာဒေသများတွင် တိုက်တွန်းပြောကြားကြစေလိုကြောင်း။

ဒေသဝမ်းစာဖူလုံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အချို့

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ဝမ်းစာဖူလုံမှု မရှိသဖြင့် ဒေသအလိုက် ဝယ်ယူစားသုံးမှုများရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဒေသအတွင်း စပါးအထွက်နှုန်း တိုးတက်အောင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်၍ ပြင်ပမှ ဝယ်ယူစားသုံးမှုများ လျှော့ချနိုင်ခြင်းဖြင့် ဒေသအတွင်း ငွေကြေးလည်ပတ်သုံးစွဲမှုများ ကောင်းမွန်ပြီး ဒေသတွင်းတိုးတက်မှုကိုဖြစ်ပေါ်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတူစားသုံးဆီများ ပြည်ပမှတင်သွင်းမှုလျှော့ချနိုင်ရေးအတွက် မကွေးတိုင်းအား ပထမဆုံးအိုး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးသည် ဒုတိယဆုံးအိုးဖြစ်သကဲ့သို့ ရှမ်းပြည်နယ်သည်လည်း ပဲပုပ်၊ နေကြာ၊ နှမ်းနှင့်ပန်းနှမ်းများ စိုက်ပျိုးနိုင်သဖြင့် ဆီထွက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ရှမ်းပြည်နယ်ကိုလည်း တတိယဆုံးအိုးအဖြစ် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်ကိုတွေ့ရှိရကြောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးကိုလည်း မိမိတို့နိုင်ငံ၏ စပါးကျိအဖြစ် သတ်မှတ်ထားကြောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆီအုန်းများ စိုက်ပျိုးရာတွင် ရယူထားသည့် အချို့မြေများပေါ်တွင် စိုက်ပျိုးမှုများဆောင်ရွက်ထားခြင်းမရှိသည်ကိုတွေ့ရှိရသဖြင့် စည်းကမ်းနှင့်အညီ ဆက်လက်၍ စိစစ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ပြည်ပမှရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ လာရောက်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်စီးပွားရေး စနစ်ဖော်ဆောင်သည့် နိုင်ငံတိုင်းတွင် ပြည်တွင်းတိုင်းရင်းသားများရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ပြည်ပရင်းနှီး

မြှုပ်နှံမှုများဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် ၁၉၈၈ ခုနှစ်တွင် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်လျှောက်လှမ်းနိုင်ရေးအတွက် တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်အား စတင်တာဝန်ယူချိန်တွင် ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို စတင်ဖော်ဆောင်၍ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအား ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် စတင်လက်ခံခဲ့ကြောင်း၊ လက်ရှိအခြေအနေတွင် မိမိတို့နိုင်ငံ၌ စင်ကာပူနိုင်ငံက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအများဆုံး၊ တရုတ်နိုင်ငံက ဒုတိယအများဆုံးနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံက တတိယအများဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်းများကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများတုံ့ဆိုင်းခြင်းနှင့် ခေတ္တရပ်ဆိုင်းသွားခြင်းများရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုတွင် ယခင်နှစ်များက နှစ်စဉ်လိုငွေ တစ်ဘီလီယံခန့်ရှိခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်မှစ၍ ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၃၂ ဒသမ ၃၆ သန်းရှိခဲ့ကြောင်း၊ ဆီသုံးစွဲမှုများကိုပါ လျှော့ချနိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်သွယ်မှုပိုငွေများ ယခုထက် ပိုမိုတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူ ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင်ရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုပြီး ပြည်ပမှတင်ပို့မှုများကို လျှော့ချနိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံအတွက် များစွာ အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရေး

အုပ်ချုပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအဆင့်၊ မြို့နယ်အဆင့်၊ ခရိုင်အဆင့်၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းအဆင့်၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအဆင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်၊ နိုင်ငံတော်အဆင့်ဟူ၍ အဆင့်ဆင့်ရှိကြောင်း အုပ်ချုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ယခုထက်ပိုမိုအဆင့်မြင့် ချောမွေ့စေရေးအတွက် ခရိုင်အဆင့်များကို ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားရာတွင် “နိုင်ငံတွေမှာလည်း ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံ၊ ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံ၊ နောက်ဖွံ့ဖြိုးမှုအမြန်ဆုံးနိုင်ငံ OECD နိုင်ငံ၊ အဲဒါတွေရှိတယ်ဆိုပြီး တော့ ကုလသမဂ္ဂကနေပြောထားတာတွေရှိတယ်။ ဖွံ့ဖြိုးမှုအရှိန်ကျဆုံး နိုင်ငံများစာရင်း Least Developed Countries ကျွန်တော်တို့မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ၄၆ နိုင်ငံရှိပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် နိုဝင်ဘာလက ထုတ်ပြန်တဲ့ကိန်းဂဏန်းအရ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံကတော့ ၁၅ နိုင်ငံရှိပါတယ်။ နောက်တစ်ခါ စက်မှုထိပ်သီးနိုင်ငံ G-7 ကနေဒါ၊ ပြင်သစ်၊ ဂျပန်၊ အီတလီ၊ ဂျပန်၊ ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်း၊ ယူနိုက်တက်စတိတ်နောက် အီးယူနိုင်ငံတွေပါပါတယ်။ နောက် OECD နိုင်ငံတွေ အားလုံး ၃၈ နိုင်ငံရှိပါတယ်။ နိုင်ငံတိုင်းမှာ Class ခွဲလိုက်ရင် ဒီလိုသွားတွေ့တယ်။ ဆိုလိုတာက နိုင်ငံတွေက ကြီးစားနေတာပါပဲ။ ကိုယ့်တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက်။ စာမျက်နှာ ၅ သို့ *

- ပညာရေးမြှင့်တင်မှုများဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး စဉ်ဆက်မပြတ် တန်းစဉ်ကူးပြောင်းနိုင်ရေးအတွက် အတန်းပညာများ အမှန်တကယ် တတ်မြောက်ရန်လို
- ဆရာ ဆရာမများ၏ လိုအပ်ချက်များကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုပြီး စားသောက်ရေး၊ နေထိုင်ရေးနှင့် ဘဝရပ်တည်နိုင်ရေး အတွက်အာမခံချက်များရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လို

ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးမတူပါဘူး ကွာခြားမှုရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့လိုအပ်တာဘာလဲဆိုရင် တစ်နိုင်လုံးမှာရှိတဲ့ ဒေသအားလုံးဟာ ဆူကြိုအနိမ့်အမြင့်ကွာခြားမှု အနည်းဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးဖို့လိုတယ်။ အဲဒီဆူကြိုအနိမ့်အမြင့် ကွာခြားမှုများ တွဲအတွက်ကြောင့် ပဋိပက္ခတွေကျွန်တော်တို့ ဖြစ်နေကြတယ်။ ပစ္စည်းမဲ့ဒေသတွေ၊ ကွန်မြူနစ်စကား၊ နိုင်ငံရေးစကားပြောရရင် ပစ္စည်းမဲ့ဒေသတွေဖြစ်တယ်။ ငါတို့မှာမရှိဘူး။ မင်းတို့မှာရှိတယ်။ ငါတို့မှာ မလုပ်ရဘူး။ မင်းတို့မှာလုပ်ရတယ်။ ငါတို့မှာ မစားရဘူး။ မင်းတို့မှာစားရတယ်။ ငါတို့မှာမဝတ်ရဘူး။ မင်းတို့မှာဝတ်ရတယ်။ ငါတို့မှာပညာမသင်ရဘူး။ မင်းတို့မှာသင်ရတယ်။ ဒါကွာခြားချက်တွေ ဖြစ်လာတဲ့အတွက်ကြောင့်ဖြစ်တယ်။ ဒီကွာခြားချက်ကိုအနိမ့်ဆုံးဖြစ်အောင် ကျွန်တော်တို့ဆောင်ရွက်ပေးရမယ်။ ဟိုတစ်နေ့ကကျွန်တော် ပညာရေးမှာပြောပြတယ်။ ထားဝယ်မှာလည်း ကျွန်တော်ပြောတယ်။ မြိတ်မှာလည်းကျွန်တော်ပြောတယ်။ ကျန်းစုမှာလည်း ကျွန်တော်ပြောတယ်။ ပညာရေးကွာခြားမှုတွေ သိပ်များနေပါတယ်။ အဲဒီတော့ ပညာရေးကွာခြားမှုများအောင် ကျွန်တော်တို့ရအောင်လုပ်ရလိမ့်မယ်။ ဒါကြောင့် KG+9 ကို ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းအားလုံးကို

ပညာရပ်များအား တတ်ကျွမ်းရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မွမ်းမံသင်တန်းများဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးရန်အတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူ ဆရာ ဆရာမများ၏ လိုအပ်ချက်များကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုပြီး စားသောက်ရေး၊ နေထိုင်ရေးနှင့် ဘဝရပ်တည်နိုင်ရေး အတွက်အာမခံချက်များရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍လည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုနှင့် ပညာအရည်အချင်းနှင့် အဆင့်အလိုက် ထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ပညာရေးမြှင့်တင်မှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန်အချက်များများစွာရှိကြောင်း၊ အလားတူ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ မွေးထုတ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍လည်း မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဆရာဝန်များ အခက်အခဲရှိကြောင်း၊ ဆရာဝန်များ မွေးထုတ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ လာမည့်ပညာသင်နှစ်များတွင် ပညာသင်ကြားရေး၌ နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့်သူမဟုတ်ဘဲ မိမိကိုယ်ပိုင် ဆေးကုသခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ပညာသင်ကြားရေးတွင် ငွေကြေးကောက်ခံမှုများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်သွားမှသာ နိုင်ငံတော်ရှိ ဆေးရုံများအတွက် လိုအပ်သည့်

* စာမျက်နှာ ၄ မှ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်းတွေက နေပြီတော့ ကိုယ့်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ကြိုးစား နေရတာပါပဲ။ အကုန်လုံးကတော့ မိဘဆိုတာ သားသမီးကို ဆင်စီးပြီး မြင်းရုံတာမြင်ချင်သလိုပါပဲ။ အစိုးရဆိုတာလည်း ပြည်သူ့ပြည်သားတွေချမ်းသာဖို့ အတွက်။ အာဏာရှင်တွေက လွှဲလှဲပေး။ အာဏာရှင် တွေက ဒီလိုမျိုးစိတ်ရှိချင်မှလည်း ရှိလိမ့်မယ်။ သာမန် အားဖြင့် နိုင်ငံတစ်ခုကို နိုင်ငံရေးအဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့အစည်းတွေဆိုတာကတော့ ကိုယ်စားပြုပြီးသား တွေ ကိုယ့်တိုင်းပြည် ချမ်းသာကြွယ်ဝဖို့အတွက် လိုလားတာဖြစ်ပါတယ်။ အကုန်လုံးကြိုးစားနေတာ။ မကြိုးစားရင် မလုပ်ရင် ဘာမှမဖြစ်ပါဘူး။ လုပ်မှရ မှာ။ အလကားနေပြီးတော့ သဘာဝကပေးတဲ့ဟာ လေးနဲ့ ကျေနပ်နေလို့မဖြစ်ဘူး။ ငြိမ်နေလို့လည်း မရဘူး။ တချို့လည်း မိရိုးဖလာချမ်းသာလို့ဆိုပြီး တော့ ချမ်းသာကြတာတွေရှိတယ်။ တိုင်းပြည်ရဲ့ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းအရချမ်းသာတာ။ ဥပမာအားဖြင့် ပင်လယ်ကွေ့နိုင်ငံတွေဆိုလို့ရှိရင် အရင်တုန်းက ဆင်းရဲတယ်။ ရေနံတို့၊ ဓာတ်ငွေ့တို့ ထွက်လာတဲ့ အခါမှာ ကမ္ဘာမှာအချမ်းသာဆုံးတိုင်းပြည်တွေဖြစ် လာကြတယ်။ ပေးတဲ့သဘာဝကိုက ဖြစ်လာတာ။ ဒီလိုမှမဟုတ်ဘဲနဲ့ သာမန်အားဖြင့် ရှိတဲ့နိုင်ငံတွေ အားလုံးကတော့ ကြိုးစားအားထုတ်မှုနဲ့ အလုပ်လုပ် ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပဲ လူ့ဆိုတာလည်း အလုပ်လုပ် မှာကြိုးစားမှပဲ တိုးတက်မှုဆိုတာဖြစ်လာလိမ့်မယ်။ ဘာမှမလုပ်ရင်တော့ ကျန်ခဲ့မှာပဲဖြစ်တယ်။ ကျွန်တော်တို့တိုင်းပြည်ဘာမှမလုပ်ရင် ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်ကျန်ခဲ့လိမ့်မယ်။ ရပ်နေလို့မရဘူး။ အကုန်လုံးက သွားနေကြတယ်။ နိုင်ငံတိုင်း၊ နိုင်ငံတိုင်း က Movement အားလုံးနဲ့ Activities အားလုံးနဲ့ သွားနေကြတယ်။ လုပ်ဆောင်ချက်အားလုံးနဲ့ သွား နေကြတယ်။ ကိုယ့်တိုးတက်မှုကို ကိုယ်ဖန်တီးပြီး တော့ ကြိုးစားလုပ်နေကြတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ မလုပ်တဲ့တိုင်းပြည်ကတော့ ကျန်ခဲ့မယ်။ လူလည်း ဒီလိုပဲ။ မကြိုးစားဘူးဆိုရင် ကျန်ခဲ့မှာပဲ။ အလုပ်မလုပ်ရင် လည်းကျန်ခဲ့မှာပဲ။ ဆိုပါတော့ ပညာသင်ဖို့အတွက် ကျောင်းမနေဘူးဆိုရင် သူကျန်ခဲ့မှာပဲ။ အလုပ်လုပ် သင့်တဲ့၊ လုပ်နိုင်တဲ့အချိန်မှာ အလုပ်ကောင်းကောင်း မလုပ်နိုင်ဘူး၊ အလုပ်ကောင်းကောင်းမလုပ်ဘူးဆို လည်း သူကျန်ခဲ့မှာပဲ။ အလုပ်မလုပ်ဘဲ နေလို့မရဘူး။ ပညာမသင်ဘဲ နေလို့မရဘူး။ ပညာသင်တဲ့အရွယ်မှာ ပညာသင်ဖို့ လိုကိုလိုတယ်။ အလုပ်လုပ်တဲ့အရွယ်မှာ အလုပ်လုပ်ဖို့လည်းလိုတယ်။ စောင့်ရှောက်ရမယ့် အရွယ်မှာ နိုင်ငံတော်က စောင့်ရှောက်ဖို့လည်းလိုအပ် တယ်။ ကျွန်တော်တို့အစိုးရအနေနဲ့ကတော့ ကျောင်း တွေဖွင့်ပေးတယ်။ ပညာသင်ဖို့ဖွင့်ပေးထားတယ်။ ဆေးရုံတွေဖွင့်ပေးထားတယ်။ ကျန်းမာရေးနဲ့ ပတ်သက်တာအကုန်လုံး ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ဖွင့် ပေးထားတယ်။ တစ်ခါအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းနဲ့ ပတ်သက်လို့ရှိရင်လည်း နိုင်ငံမှာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ရတဲ့နယ်ပယ်တွေ အများကြီးရှိတယ်။ ဒီမှာလုပ်ကြဖို့ ကျွန်တော် လမ်းကြောင်းတွေဖွင့်ပေးထားတယ်။ ဒီအပေါ်မှာ လည်း စနစ်တကျနဲ့ စိုက်ပျိုးရေးမြှူရေးလုပ်ငန်းတွေ ကျွန်တော်တို့ ကြိမ်ဖန်များစွာပေါ့လေ တိုက်တွန်း တယ်။ နှိုးဆော်တယ်။ ပညာပေးတယ်။ အစိုးရဌာနများ ကလည်း ဦးဆောင်ပြီးလုပ်ပေးတယ်။ သို့သော် လည်းပဲ တကယ်လုပ်ရမှာက ဘယ်သူလဲဆိုရင် တာဝန်ရှိတဲ့ ကာယကံရှင်တွေကပဲ လုပ်ကြရမှာဖြစ် တယ်။ သူတို့လုပ်ကြရမှာ။ သူတို့မလုပ်ရင်တော့ ဒီအကျိုးအမြတ်ကို ခံစားရမှာမဟုတ်ဘူး။ ဒီအသီး အပွင့်ကိုခံစားရမှာမဟုတ်ဘူး။ စောစောကကျွန်တော် ပြောတယ်။ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအသီးအပွင့်တွေ ခံစား ချင်တယ်ဆိုရင်လည်း အလုပ်လုပ်မှပဲခံစားရမယ်။ အလုပ်မလုပ်ဘဲနဲ့တော့ မခံစားရနိုင်ဘူး။ ပညာမသင် ဘဲနဲ့ ပညာတတ်တွေဖြစ်နိုင်စရာအကြောင်းမရှိဘူး။ ပညာသင်မှပဲပညာတတ်တွေဖြစ်နိုင်တယ်။ ပညာ တတ်တွေဖြစ်လာမှပဲ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း တွေကပိုပြီးတော့မှ တိုးတက်ဖန်တီးနိုင်ခွင့်တွေပိုရ မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့သတိထားပြီး

လုပ်ဖို့လိုပါတယ်။ ကိုယ်မကြိုးစားရင် ကိုယ့်ကိုသူ များက ကျော်တက်သွားမှာပဲ။ အချင်းချင်းကြည့်လိုက် ပါဗျာ မကြိုးစားတဲ့သူတွေ ကျန်ခဲ့တာပဲ။ ကြိုးစားတဲ့ သူတွေ ကျော်သွားတာပဲ။ သူငယ်ချင်းအချင်းချင်းပဲ။ ကြိုးစားအားထုတ်တဲ့သူက ကျော်တက်သွားတယ်။ မကြိုးစားတဲ့သူကကျန်ခဲ့တာပဲ။ ဒါလူ့သဘာဝသဘာဝ ကြည့်လို့ရှိရင် တိုင်းပြည်လည်း ဒီလိုပဲဖြစ်မှာပါပဲ။ ဒေသလည်း ဒီလိုပဲဖြစ်မှာပါပဲ။ စောစောကပြောတဲ့ ဒေသအလိုက်ဆင်းရဲကွာခြားမှု ဆူကြဲနိမ့်မြင့်ကွာခြားမှု နိမ့်ပါးချင်တယ်ဆိုလို့ရှိရင် နိမ့်ပါးတဲ့တိုင်းပြည်ကလည်း ကြိုးစားအားထုတ်မှုနဲ့ လုပ်ရမယ်။ ကိုယ်လည်း ကြိုးစားရမယ်။ နိုင်ငံတော်ကလည်း ဖြည့်ဆည်းပေးရ မယ်။ ဒေသတွင်းကွာခြားမှုရှိလည်း၊ ဒေသတွင်းမှာ လည်းဒီလိုမဖြစ်အောင် သက်ဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အစည်းတွေကလည်း စီမံခန့်ခွဲပေးရမယ်။ ဒေသမှာ ရှိတဲ့ ကိုယ်ကိုယ်တိုင်လည်း ကြိုးစားရမယ်။ မလုပ်ဘဲနဲ့ တော့ဘယ်ရမလဲ။ ဒါကြောင့် ဒီသဘာဝကို ကျွန်တော်တို့ နားလည်ပြီးတော့မှ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ ဘာလို့ မတိုးတက်စရာအကြောင်းရှိမလဲဗျာ။ ဘာလို့မတိုးတက် ရမလဲ။ တိုးတက်တာပေါ့။ ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်လို့ ရှိရင်ငြိမ်းချမ်းတာပေါ့။ စောစောကပြောတဲ့အသီး အပွင့်ခံစားချင်လို့ရှိရင် ငြိမ်းချမ်းရေးကြောင့် ဖြစ်တယ်ဆိုလို့ရှိရင် အဲဒီငြိမ်းချမ်းရေးကို ကျွန်တော်တို့

အလုပ်သမားများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ် ပြီး ၎င်းတို့၏ အခက်အခဲများကို ညှိနှိုင်းဖြေရှင်း ပေးရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုငယ်များ၏ လူမှုဘဝများ လုံခြုံမှုရှိစေရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ မတည် ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးတွင် အဓိကကျသည့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ တာဝန်ပေးအပ် ရာတွင် နိုင်ငံရေးအရောင်အသွေးကင်းရှင်းပြီး အများ ကြည်ညိုလေးစားသည့်ပုဂ္ဂိုလ်ကို ရွေးချယ်တာဝန် ပေးအပ်ရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ပိုမိုလျင်မြန်လာစေရန် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အစီ အမံများ၊ ဘဏ်များ၌ ငွေထုတ်ယူရာတွင် ယခုထက် ပိုမို အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး၊ အကျဉ်းထောင်များရှိ အကျဉ်းသားများ ဥပဒေနှင့်အညီ အခွင့်အရေးရရှိရန် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရေး။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
သစ်တောထွက်ပစ္စည်း ထုတ်ယူခွင့်ဥပဒေနှင့် အညီ သစ်ထုတ်လုပ်ပြီးသည့်နေရာများ၌ ကျန်ရှိနေ သည့် သစ်မြစ်ဆုံ၊ သစ်ငှက်များကိုထုတ်ယူ၍ အကျိုး ရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်ရေး၊ မြစ်ဆုံဒေသတွင် ရွှေတူးဖော်မှု ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရေသယံဇာတများ ထိခိုက်နေမှုကို ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေ အနှစ်များ ပြသနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်

○ **ဒေသအလိုက် ဆင်းရဲကွာခြားမှု ဆူကြဲနိမ့်မြင့်ကွာခြားမှု နိမ့်ပါးချင်တယ်ဆိုလို့ရှိရင် နိမ့်ပါးတဲ့တိုင်းပြည်ကလည်း ကြိုးစားအားထုတ်မှုနဲ့လုပ်ရမယ်။ ကိုယ်လည်း ကြိုးစား ရမယ်။ နိုင်ငံတော်ကလည်း ဖြည့်ဆည်းပေးရမယ်။ ဒေသတွင်းကွာခြားမှုရှိလည်း၊ ဒေသတွင်းမှာလည်း ဒီလိုမဖြစ်အောင် သက်ဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်း တွေကလည်း စီမံခန့်ခွဲပေးရမယ်။ ဒေသမှာရှိတဲ့ ကိုယ်ကိုယ်တိုင်လည်း ကြိုးစားရ မယ်။ မလုပ်ဘဲနဲ့တော့ဘယ်ရမလဲ။ ဒါကြောင့် ဒီသဘာဝကို ကျွန်တော်တို့ နားလည်ပြီးတော့မှ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ ဘာလို့ မတိုးတက်စရာအကြောင်းရှိမလဲဗျာ။ ဘာလို့မတိုးတက်ရမလဲ။ တိုးတက်တာ ပေါ့။ ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်လို့ရှိရင် ငြိမ်းချမ်းတာပေါ့။**

ရအောင်လုပ်မယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးမှာလည်း ဘာကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးမရလဲဆိုရင်လည်း တိုင်းရင်းသားရေးတို့၊ ဒီမိုကရေစီတို့၊ ဖက်ဒရယ်တို့အကြောင်းပြနေတာ။ ဟုတ်ပြီ။ အဲဒီမှာ တကယ် Fair ဖြစ်တဲ့ဟာကိုစဉ်းစား။ စဉ်းစားပြီးလုပ်မယ် ကျွန်တော်တို့။ နားလည်တဲ့သူ တွေကလည်း နားမလည်တဲ့သူတွေကို လက်တွဲခေါ် ပေးမယ်။ နားမလည်တဲ့သူတွေကို နားလည်တဲ့ သူတွေကနေပြီးတော့ မြှောက်ထိုးပင့်ကော်လုပ်နေ ရင်တော့ ပိုဆိုးသွားမှာပေါ့။ နားမလည်တဲ့သူကို နားလည်တဲ့သူကနေ လက်တွဲခေါ်ပြီးတော့မှ တိုင်းပြည်ရဲ့အကျိုးကို ကြည့်ပြီးလုပ်မယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ ဘာလို့ငြိမ်းချမ်းရေးမရစရာအကြောင်း ရှိလဲ။ သူတို့မြှောက်ထိုးပင့်ကော်လုပ်နေလို့ရှိရင်တော့ ဘယ်လိုငြိမ်းချမ်းစရာ အကြောင်းမရှိဘူး။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ဒီအကျိုးခံစားချင်ရင်တော့။ အဲဒီအကျိုး ကို ခံစားဖို့အတွက်တော့ အားလုံးပါယမစိုက်ထုတ်ပြီး လုပ်ဖို့လိုတယ်ဆိုတာလေး လူ့ရဲ့သဘာဝသဘာဝ ကြည့်ပြီးတော့ မြင်လို့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကောင်စီ ဝင်များအနေနဲ့ ဒါကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီးတော့ မှ လုပ်ကိုင်ပေးကြဖို့ တိုက်တွန်းမှာကြားလိုပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်မှုမရှိ
ထို့နောက် ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးသိန်းညွန့်၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဦးခင်မောင်ဆွေ၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ ဒေါ်အေးနီစိန်၊ ဦးမောင်ဟာ၊ စောဒန်နီယယ်နှင့် ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုးတို့က ယခင်အစိုးရလက်ထက်တွင် ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်မှု မရှိဘဲ သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် သဘော တူညီမှုနှင့် နိုင်ငံတကာစာချုပ်များကို ပြန်လည် သုံးသပ်ပယ်ဖျက်ရေး၊ တောင်သူလယ်သမားများ၊

ပေးရေး၊ တက္ကသိုလ်များရှိ စာကြည့်တိုက်များတွင် လိုအပ်သည့်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ စာအုပ်၊ စာပေများ ဖြည့်ဆည်းပေးရေး၊ လျှင်ကော်မြို့နှင့် ဒီမော့ဆို မြို့နယ်တို့တွင် ပြည်သူများ၏ လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ် ရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု ရရှိရေးအတွက် လိုအပ် သည့် အစီအမံများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ကျိုက်မရော ဘီလပ်မြေစက်ရုံ ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်က နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ခရိုင်များတိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရေးအတွက် လျာထား ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီလက်ထက် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင်၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မျိုးကြီးစိုးဝင်းက (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပ နိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေ ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆွေးနွေး ချက်များအပေါ်ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားရာတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ တောင်သူ လယ်သမားများနှင့် အလုပ်သမားများ၏ တွေ့ဆုံပွဲ များကို သင့်တော်သည့်အချိန်တွင် ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသား များ၏ အခွင့်အရေးကိစ္စများ စဉ်းစားဆောင်ရွက်

ရာတွင် လူမျိုးစုအနည်းငယ်အတွက်သာ စဉ်းစား ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုဘဲ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ အရေးကို စဉ်းစားဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နှစ်နာမှုများရှိပါက တိုင်ကြားနိုင်ပြီး လိုအပ်သလို အရေးယူ ဆောင်ရွက်ပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ တာဝန် ပေးအပ်ရာတွင် ပါတီနိုင်ငံရေးကင်းစင်သူများဖြစ် စေရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေး ကဏ္ဍတွင် ပါတီနိုင်ငံရေး အရောင်အသွေးပါဝင်လာ ပါက လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အခက်အခဲ ရှိကြောင်း။

အကျဉ်းသားများ ဥပဒေနှင့်အညီအခွင့်အရေး ရရှိရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သစ်ထုတ်ပြီးသည့်ဒေသများတွင် သစ်မြစ်ဆုံများ ထုတ်ယူရေးကိစ္စတွင် ဥပဒေနှင့်အညီ ရိုးရိုးသားသား ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ မြစ်ဆုံဒေသတွင် ရွှေတူးဖော်မှုကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရေသယံဇာတများ ထိခိုက်နေမှုကိုကြပ်မတ်ဆောင်ရွက် ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကယားပြည်နယ်အပါ အဝင် အခြားဒေသများ၏ လုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ တင်ပြကြစေလိုကြောင်း၊ သို့မှသာ အချိန်မီ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသား ဒေသများရှိ ယဉ်ကျေးမှုပုံတိုက်များကို တိုးချဲ့၍ အဆင့်မြှင့်တင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တက္ကသိုလ် များရှိ စာကြည့်တိုက်များတွင် လိုအပ်သည့် စာအုပ် စာစောင်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးအတွက် ရန်ပုံငွေ တိုးမြှင့်ချထားပေးလျက်ရှိကြောင်း။

ဆွေးနွေးပြောကြား
ခရိုင်များတိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရာတွင် ခရိုင်ဒေသ၏ အားထားရမှု အခြေအနေ၊ သွားလာရေးလွယ်ကူမှုနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးအတွက် အရေးပါမှုများကို ထည့်သွင်း စဉ်းစားပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ခရိုင်ဒေသ၏ စီးပွားရေး အရ ဖွံ့ဖြိုးမှု၊ ထင်ပေါ်မှုနှင့် အခြားအရေးပါမှုများကို လည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားဆောင်ရွက်ရကြောင်း၊ ကျိုက်မရောမြို့ ဘီလပ်မြေစက်ရုံ ပြန်လည်လည်ပတ် နိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကျိုက်မရော ဘီလပ်မြေစက်ရုံ အပါအဝင် စက်ရုံပေါင်း ၂၀ ရှိကြောင်း၊ စက်ရုံ ၁၀ ရုံမှာ လည်ပတ်လျက်ရှိပြီး အခြားစက်ရုံများ မှာ ရပ်ထားရပါကြောင်း၊ မလည်ပတ်နိုင်သည့် စက်ရုံ အချို့မှာ လျှပ်စစ်၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့်ကျောက်မီးသွေး စသည့် လိုအပ်ချက်များ မရရှိသည့်အတွက် ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ မိမိအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများကို လျှပ်စစ်၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့် ကျောက်မီးသွေးရရှိရေးအတွက် မှာကြားထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ပြည်တွင်းစီးပွားရေးကို အားပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့တာဝန်ယူသည့် အချိန်တွင် ပြည်ထောင်စုနေ့သည် စိန်ရတုနှင့် တိုက်ဆိုင်သည့်အတွက် သမိုင်းမှတ်တမ်းကျန်ရှိ စေရန် ခမ်းခမ်းနားနား ကျင်းပဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိဂုံးချုပ်အမှာ စကားပြောကြားရာတွင် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူလူထု ၏ အခြေခံလိုအပ်ချက်များဖြစ်သည့် လူနေမှုဘဝ၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးတို့ တိုးတက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုးတက်ရေးအတွက် လေးစားမှုနှင့် အလေးထားမှု သည် အရေးကြီးကြောင်း၊ လေးစားမှုနှင့် အလေး ထားမှုသည် မိမိတို့လုပ်ငန်းတာဝန်များ ဆောင်ရွက် ရာတွင် မရှိမဖြစ် ထားရှိရမည့် စိတ်ဓာတ်ဖြစ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် အချိန်ကိုလေးစားပြီး အလုပ်ကို အလေးထားလုပ်ဆောင်ကြရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ လူမှုနယ်ပယ်တွင် အချိန်နှင့်အလုပ်ကို လေးစားမှု၊ အလေးထားမှု အားနည်းနေသည်ကိုတွေ့ရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့ကောင်စီဝင်များအနေဖြင့် ပြည်သူ လူထုကို စည်းရုံးဆောင်ရွက်ကြရာတွင် လေးစားမှုနှင့် အလေးထားမှုကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြစေလိုကြောင်း ဖြင့် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဂုဏ်ပြုနဲ့ပျော် လူငယ်နှင့် စာပေပွဲတော်

ဝင်းမော်ထွန်း

အသိပညာနှင့် တွေးခေါ်ဆန်းသစ်မှုတို့ကို စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာရှာဖွေနေကျသူများထဲတွင် လူငယ်တို့သည် ရှေ့တန်းမှပါဝင်နေပေသည်။ လူငယ်ဆိုသည်မှာ ရဲရင့်တက်ကြွစိတ်၊ တီထွင်ဖန်တီးလိုစိတ်ဖြစ်ကာ အသစ်အသစ်များရှာဖွေရင်း ဘဝကိုလျှောက်လှမ်းနေကြသူများဖြစ်၏။ နောင်အနာဂတ်အတွက် တိုင်းပြည်ကိုဦးဆောင်သွားကြရမည့်သူများလည်းဖြစ်ပေရာ ထိုသူတို့သည် အမှားအမှန်၊ အကြောင်းအကျိုး၊ အကောင်းအဆိုးဝေဖန်ပိုင်းခြားတတ်သော အတွေးအခေါ်ဆင်ခြင်တုံတရားတို့ဖြင့်ပြည့်စုံပြီး အစွန်းရောက်တွေးခေါ်မှုများမှကင်းဝေးကာ မဇ္ဈိမအလယ်အလတ်လမ်း အတွေးအခေါ်တို့ရှိကြဖို့လိုသည်။ သို့ဖြစ်၍ အသိဉာဏ်ပိုမိုရင့်သန်လာစေရန်အတွက် စာများများဖတ်ကြရပေမည်။ ခွန်အားရှိသောစာပေတို့ကို ရွေးချယ်ဖတ်ရှုရင်း ရင့်ကျက်တည်ငြိမ်သူလူငယ်များဖြစ်ရန် ကြိုးစားကြရပေမည်။

စာအုပ်စာစောင်ကို၍ စာဖတ်ခြင်းအရသာ

ယနေ့ကဲ့သို့ IT နည်းပညာခေတ်တွင် စာဖတ်ရသည်မှာ ပိုမိုလွယ်ကူလာ၏။ စာအုပ်စာစောင်များ ဝယ်ယူဖတ်ရှုခြင်း၊ စာကြည့်တိုက်များနှင့် Mobile library တို့တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ခြင်းတို့အပြင် မိုဘိုင်းဖုန်းများမှ ဖတ်လိုသောစာအုပ်စာစောင် PDF file (Portable Document Format) များကို ခေါင်းလုပ် (download)ရယူကာ မိမိကိုယ်ပိုင် Smart Phone၊ Tablet၊ Laptop၊ ကွန်ပျူတာ P.C တို့ဖြင့်လည်း လွယ်လင့်တကူ ဖတ်ရှုနိုင်ပေသည်။ ခရီးသွားလာစဉ် စာဖတ်ရာ၌ ပိုမိုအသုံးပြုလာခဲ့ကြပြီဖြစ်သော်လည်း စာအုပ်စာစောင်ကို၍ စာဖတ်ခြင်းအရသာသည် ပိုမိုကောင်းမွန်သည်ဟု ထင်မြင်မိပါ၏။ သို့ဖြစ်၍ စာအုပ်စာစောင်များ ဝယ်ယူဖတ်ရှုရာ၌ မိမိနှစ်သက်ရာ သက်ဆိုင်သောဘာသာရပ် အကြောင်းအရာပေါ်မူတည်၍ စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ် ဝယ်ယူနိုင်သော စာပေပွဲတော်ကျင်းပပေးခြင်းသည် လွန်စွာအကျိုးရှိလှပေ၏။ စာပေပွဲတော်၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုလိုစိတ် မြင့်မားလာစေရန်၊ အနာဂတ်မြန်မာ့လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းကို လူငယ်တို့၏ အတွေးအမြင်ကောင်းများဖြင့် တည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် အစရှိသောအချက်များအပြင် နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ် ထက်သန်လာစေရေးတို့ကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်ပေးသည်ဟု သိရှိရ၏။

စာဖတ်ခြင်းအကျိုးကျေးဇူးကို အထူးပြောစရာမလိုအောင် ယနေ့ခေတ်လူငယ်များသိကြပေ၏။ ထို့ကြောင့် စာဖတ်သူများပြားတိုးတက်ပြီး စာဖတ်ရိုက်မြင့်မားရေးဆီသို့ ဦးတည်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်စေရန် စာပေပွဲတော်များသည် အမှန်ပင် အထောက်အကူဖြစ်စေသည်မှာ အသေအချာပင်ဖြစ်ပေသည်။ စာဖတ်ရာ၌ ငယ်စဉ်ဘဝမှစကာ ရုပ်ပြ၊ ကာတွန်း၊ ပုံပြင်မှသည် အသက်အရွယ်အလိုက် စာကိုရွေးချယ်ဖတ်ရှုတတ်လာခဲ့ကြပေရာ စာကောင်းပေမွန်ဖတ်ရာ ရှာဖွေရ မိမိတို့လူငယ်ဘဝအောင်မြင်ရေး၊ အတွေးအခေါ်တိုးတက်ရေး စသည့် ရလဒ်ကောင်းများရရှိလာမည်။ အသိဉာဏ်ပြည့်ဝကာ စိတ်ဓာတ်ရင့်ကျက်တည်ငြိမ်ပြီး ဘဝကိုရင်ဆိုင်၍ ဒုက္ခဆိုးများကို ကျော်လွှားနိုင်ကြမည်။ ယခုကာလလို ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဆိုး ကျရောက်နေချိန်၌ ပိုမို၍စိတ်ခွန်အားပြည့်ဝနေကြရပေမည်။ ကျန်းမာရေး အသိပညာရစေသော စာပေများ ဖတ်ရှုကာ သတိပြုဆင်ခြင်နေထိုင်သွားကြရပေမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီလက်ထက်တွင်ကျင်းပမည့် (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပပေးသည်ဟု သိရ၏။ သက်ဆိုင်ရာပြခန်းအသီးသီးတွင် လေ့လာနိုင်မည်



ဖြစ်သည့်အပြင် ကလေးသူငယ်တို့အတွက် မြန်မာ့ရိုးရာကစားနည်းများကိုလည်း ကျင်းပပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ဖတ်ရှုသိရှိခဲ့ရပေရာ သက်ဆိုင်သူလူငယ်တို့အတွက်သာမက မိဘ၊ ဆရာတို့အနေဖြင့်လည်း ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ဖြစ်ပေ၏။ စာဖတ်ခြင်းကြောင့်ရလာသော စိတ်ဓာတ်မြင့်မားမှုအပြင် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားအားကစားပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ကိုယ်ခန္ဓာကြံ့ခိုင်ကျန်းမာသန်စွမ်းခြင်း ရလဒ်ကောင်းများလည်း ရရှိလာမည်ဖြစ်သည်။

စာပေပွဲတော်၌ ရွေးယူဖတ်ရှုနိုင်

ယနေ့အချိန်ကဲ့သို့ ဒီမိုကရေစီအခြေခံသော ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုသို့ ကူးပြောင်းနေချိန် ပို၍စာဖတ်ကြရမည်။ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအားလုံး၊ တိုင်းရင်းသားများ၊ ကိုးကွယ်မှုမတူကွဲပြားကြသော်ငြား မတူကွဲပြားမှုကို နားလည်သိရှိပြီး လူကြီးလူငယ်ညွှန်ခြင်းကာ ပြင်ဆင်သင့်သည်များ ပြင်ဆင်သွားနိုင်ပါက အနာဂတ်ခရီးဖြောင့်ဖြူးသွားမည်မှာ အသေအချာဟု ယုံကြည်မိပါ၏။ လူငယ်တို့အနေဖြင့် စာပေရွေးချယ်ဖတ်ရှုရာ၌ မိမိစိတ်ဝင်စားသော ကဏ္ဍနယ်ပယ်ပေါ်မူတည်ကာ ယခု စာပေပွဲတော်၌ ရွေးယူဖတ်ရှုနိုင်ပေသည်။ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်၏ အဓိကကျသော အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရာ၌ ဆန္ဒမဲစတင်ပေးကြမည့် လူငယ်အများစုသည် မဲပေးရာ၌ မိမိဆန္ဒနှင့်ကိုက်ညီသော မဲပေးမှုဖြစ်စေရန် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာစာပေများကိုလည်း လေ့လာဖတ်ရှုထားသင့်ကြပေသည်။ မဲများသူအနိုင်ရစနစ် (First-Past-The-Post-FPTP)၊ အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ် (PR)Proportional Representation စနစ် စသည်တို့ကို လေ့လာဖတ်ရှုထားပါက မည်သို့သောစနစ်သည် မိမိတို့နယ်မြေတွင် ရွေးကောက်ခံ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအား မဲပေးရာ၌ အကောင်းဆုံးဖြစ်သည်ကို အသက် (၁၈) နှစ်ပြည့်သူ မဲစတင်ပေးမည့် လူငယ်မောင်မယ်များ

စာပေဖတ်ရှုရင်းမှ ဗဟုသုတရကာ ပို၍ရွေးချယ်မှုမှန်ကန်စေမည်ဖြစ်ပေသည်။

အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ်ရယူနိုင်

စာဖတ်ခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးရလဒ်ထူးကို အထွေအထူးပြောစရာပင်လိုအံ့မထင်ပါ။ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် ပန်းတနော်သားဆရာကြီး ဦးသန့်၏ အဆိုအမိန့် စကားဖြစ်သော “အောင်မြင်သော လူမျိုးတိုင်းသည် စာဖတ်ကြ၍၊ စာဖတ်သော လူမျိုးတိုင်းသည် အောင်မြင်ကြသည်”ကို စာဖတ်များသူလူငယ်အများ သိရှိကြမည်ဖြစ်ပေရာ စာတတ်သူတိုင်း စာဖတ်ဝါသနာပါသူ လူငယ်တိုင်း “စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်” သို့သွားရောက်လေ့လာရှာဖွေရင်း စိတ်ခွန်အားပြည့်ဝအောင် စွမ်းဆောင်ကြိုးပမ်းအခွင့်အလမ်းတစ်ရပ် ရယူနိုင်ကြပါစေကြောင်း ဆန္ဒပြုလိုက်ပါရစေ။

စာများများဖတ်သူသည် မိမိယုံကြည်ရာကဏ္ဍ

နယ်ပယ်၌ အောင်မြင်ရန် ပထမခြေလှမ်းပင်ဖြစ်ရာ အဆိုးလောကဓံကိုကြိုရသော်ငြား စာပေမှရရှိသော အတွေးအမြင်ကောင်းတို့ဖြင့် ကျော်ဖြတ်သွားနိုင်မည်ဖြစ်၏။ အသိ၊ သတိ ဆင်ခြင်တုံတရားဖြင့် လူ့ဘောင်လောကတွင် နေထိုင်လှုပ်ရှားရင်း စုပေါင်းလုပ်ဆောင်တတ်သောစိတ်ဓာတ်၊ ကာယ၊ ဉာဏ၊ စာရိတ္တ၊ မိတ္တ၊ ဘောဂ စသည့်ဗလင်းတန်ပြည့်စုံသော အဖိုးတန်လူငယ်များဖြစ်စေကြပါမူ အတိုင်းထက် အလွန် လူ့ဘဝ လူ့ကမ္ဘာ အသက်ရှင်သန်နေခွင့်ရသူများဖြစ်ကြပေမည်။ “မိမိစိုက်ပျိုးသောအရာ မိမိရိတ်သိမ်းရသည်” ဆိုသည့်အရ စာကောင်းပေမွန်ဖတ်ရှုရသောအကြောင်းကြောင့် စာပေမှ အတွေးကောင်း၊ အမြင်ကောင်း၊ ဆုံးဖြတ်ချက်ကောင်းများ ရရှိကာ အောင်မြင်မှုပန်းတိုင် လှမ်းကိုင်နိုင်ကြပေမည် ဖြစ်ပေသည်။

သွားရောက်လေ့လာဝယ်ယူ

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယခုကဲ့သို့ ကြိုတောင့်ကြံခဲ့ စာပေပွဲတော်တစ်ခုကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကျင်းပပေးချိန် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၉၊ ၃၀၊ ၃၁ ရက်နေ့များမှာ နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းသို့ သွားရောက်လေ့လာ ဝယ်ယူဖတ်ရှု အသိဉာဏ်ပညာရင့်သန်မှုအတွက် အခွင့်အလမ်းသစ်တစ်ခုကို လက်လွှတ်မခံစေသင့်ကြောင်း ထပ်လောင်းပြောလိုက်ပါရစေ။ “ပြည်ထောင်စုအကျိုးသယ်ပိုးဖို့ အသိပညာမြှင့်တင်ဖို့”ဆိုသည့် “စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်” ၏ ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားလူငယ်မောင်မယ်များ မှန်ကန်သော အသိ၊ မမေ့သော သတိတို့ဖြင့် နိုင်ငံချစ်စိတ် မျိုးချစ်စိတ်အပြည့်ရှိသော လူငယ်မောင်မယ်များပီပီငြိမ်းချမ်းသော မြန်မာနိုင်ငံအဖြစ် ဖော်ဆောင်ရာ၌ အုတ်တစ်ချပ် သဲတစ်ပွင့်ပမာမက ထုဆစ်ပုံဖော်နိုင်ကြသော ပွဲကိုင်ရှင်ကောင်းများဖြစ်ကြပါစေဟု ဆုမွန်မြေကာ “လူငယ်နှင့် စာပေပွဲတော်”ကို ကြိုဆိုလိုက်ရပါသည်။ ။

စာဖတ်ခြင်းအကျိုးကျေးဇူးကို အထူးပြောစရာမလိုအောင် ယနေ့ခေတ်လူငယ်များသိကြပေ၏။ ထို့ကြောင့် စာဖတ်သူများပြားတိုးတက်ပြီး စာဖတ်ရိုက်မြင့်မားရေးဆီသို့ ဦးတည်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်စေရန် စာပေပွဲတော်များသည် အမှန်ပင် အထောက်အကူဖြစ်စေသည်မှာ အသေအချာပင်ဖြစ်ပေသည်။ လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်၌ သက်ဆိုင်ရာပြခန်းအသီးသီးတွင် လေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အပြင် ကလေးသူငယ်တို့အတွက် မြန်မာ့ရိုးရာကစားနည်းများကိုလည်း ကျင်းပပေးသွားမည်ဖြစ်

တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများအဖြစ် ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်ရေး

ပြည်ပသို့ ပို့ကုန်များတင်ပို့ရာတွင် ကုန်ကြမ်းတင်ပို့ရောင်းချခြင်းထက် တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများအဖြစ် ထုတ်လုပ်တင်ပို့ ရောင်းချသွားကြရန်လိုကြောင်း၊ တိုင်းပြည်၏ သယံဇာတပစ္စည်းများအား ထိထိရောက်ရောက်အသုံးချ၍ တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန် ပစ္စည်းများအဖြစ် ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်ရေး နည်းလမ်းရှာဖွေဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၃၀-၁၂-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေး (၄/၂၀၂၁)၌ ပြောကြားသည့် အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်းရေးကော်မတီနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ အစု အဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ဗဟိုဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
တက်ရောက် အစည်းအဝေးသို့ အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးဌာန (၁) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်နှင့် ကော်မတီဝင် များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမို



ကရက်တစ်ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်း တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမျိုးသားစည်းလုံး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်နှင့် နိုင်ငံရေး နှင့် အလုပ်အဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ်များ ညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ပါတီများအစုအဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်းတို့က သတင်းစဉ်

နှုတ်ခွန်းဆက် အမှာစကားများ ပြောကြား ကြသည်။
ယင်းနောက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် အစိုးရလွှတ်တော်၊ တပ်မတော်အစုအဖွဲ့မှ ညှိနှိုင်း ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်နှင့် ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ငြိမ်းချမ်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို နှစ်ဖက် အပြန် အလှန် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြသည်။
ထို့နောက် နိုင်ငံရေးပါတီများ အစု အဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်းနှင့် အမျိုးသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်တို့က နိဂုံးချုပ် အမှာ စကားများ ပြောကြားကြပြီး တွေ့ဆုံပွဲကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ISO 9004:2018 Awareness Workshop အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူး၍ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဝန်ထမ်းများ

စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်နိုင်ရေးဆိုင်ရာ “ISO 9004: 2018 Quality Management - Quality of an organization-Guidance to achieve sustained

success” အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှု - အဖွဲ့အစည်း၏ အရည်အသွေး - ရေရှည်တည်တံ့သည့် အောင်မြင်မှု ရရှိရန် လမ်းညွှန်နှင့်ပတ်သက်သည့် အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီက Virtual Mode ဖြင့် သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အသိပညာများရရှိနိုင်မည်
ရေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော်က အမျိုးသား အရည်အသွေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံ ခိုင်မာအားကောင်းစေရန်၊ စံချိန်စံညွှန်းသည် အရေးကြီးသောကဏ္ဍမှ ပါဝင် လျက်ရှိပြီး စံချိန်စံညွှန်းများကို အသုံးပြုနိုင်ရန်နှင့် စံချိန်စံညွှန်းပါ ဖော်ပြချက်များကို သိရှိနားလည်နိုင်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ISO 9004:2018 အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲများနှင့် သင်တန်းများကို ကျင်းပခြင်းဖြင့် အဖွဲ့အစည်း၏ ရေရှည်တည်တံ့သော အောင်မြင်မှု

ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် အကောင် အထည်ဖော်ရာတွင် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ် များကို သိရှိနိုင်ခြင်း၊ အဖွဲ့အစည်း၏ ရင့်ကျက်မှု အဆင့်အား Self-Assessment Tool ဖြင့် အကဲဖြတ်၍ အဖွဲ့အစည်း၏ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်တို့ကို ဆန်းစစ်နိုင်ပြီး ဆက်လက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်း စသည်တို့နှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာများ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဤအသိပညာများကို လက်တွေ့အသုံးပြုနိုင်ရန်လည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။
တက်ရောက် အဆိုပါ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာန ခုနစ်ခုမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များ၊ အရာထမ်းများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရ သည်။
သတင်းစဉ်



(၁၂)ကြိမ်မြောက် မဲခေါင်စာပေဆုပြိုင်ပွဲအတွက် စာအုပ်များ ဖိတ်ခေါ်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀
(၁၂)ကြိမ်မြောက် မဲခေါင်စာပေဆုနှင့်သဘင်ကို လာအိုနိုင်ငံက အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ် ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ မဲခေါင်စာပေဆုပြိုင်ပွဲအတွက် ပြိုင်ပွဲဝင်လိုသောစာအုပ်များကို မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်းက ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိသည်။
ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်စာမူရှင်သည် ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်နှင့် ကဗျာပေါင်းချုပ် ဘာသာရပ်နှစ်မျိုးအနက် တစ်မျိုးမျိုး၌သာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ နှစ်တို့အတွင်း အင်္ဂလိပ်- မြန်မာ နှစ်ဘာသာဖြင့် ပုံနှိပ်

ထုတ်ဝေဖြန့်ချိခဲ့သော စာအုပ်ဖြစ်ရမည်။
ထို့ပြင် ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်ဆုအတွက် ပြိုင်ပွဲဝင်စာအုပ်သည် ဦးတည် ရည်ရွယ်ချက်ကောင်းမွန်ပြီး စာဖတ်သူတို့အတွက် စိတ်ဓာတ် ခွန်အားမြှင့်တင်ပေးစေအောင် ရသမြောက်စွာ ရေးဖွဲ့ထားသောစာပေအမျိုး အစားဖြစ်ရမည်။ ကဗျာပေါင်းချုပ်ဆုအတွက် မြန်မာ့ရိုးရာ အစဉ်အလာ ကဗျာ စပ်ထုံးစပ်နည်းနှင့်ညီညွတ်သော ရသမြောက်ကဗျာများဖြစ်ရမည် ဖြစ်ပြီး အနည်းဆုံး ကဗျာပုဒ်ရေ ၆၀ ပါဝင်ရမည်။
ပြိုင်ပွဲဝင်လျှောက်လွှာပုံစံများကို အသင်းရုံးတွင် ရယူဖြည့်စွက်ပြီး သတ်မှတ်ဝင်ကြေးနှင့်အတူ ၄-၂-၂၀၂၂ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ပေးပို့

တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲဆိုင်ရာ အသေးစိတ်အချက်အလက် များကို မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းရုံး အမှတ် (၁၇၃/၁၇၅) (၇) လွှာ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(အလယ်ဘလောက်) ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်းနံပါတ် - ၀၁၂၅၄၁၇ နှင့် ၀၉၄၅၀၀၉၀၄၈၆ တို့သို့ စုံစမ်းနိုင်သည်။
ပူးတွဲချီးမြှင့်ပေးအပ်မည်
(၁၂)ကြိမ်မြောက် မဲခေါင်စာပေဆုရရှိသူများကို ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံတွင် အခမ်းအနားဖြင့် ဆုချီးမြှင့်ပေးအပ်ရန်ဖြစ်သော်လည်း ကိုဗစ်ရောဂါအခြေအနေကြောင့် ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ဘဲ (၁၂) ကြိမ်မြောက် မဲခေါင်စာပေဆုနှင့်သဘင်၌ ပူးတွဲချီးမြှင့်ပေးအပ်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

တပ်မတော်(ရေ)အရာရှိငယ်(စီမံခန့်ခွဲရေး)သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈၁)နှင့် တပ်မတော်(ရေ)အရာရှိငယ်(အင်ဂျင်နီယာ)သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၅၅) သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
တပ်မတော်(ရေ) အရာရှိငယ် (စီမံခန့်ခွဲရေး) သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၈၁)နှင့် တပ်မတော် (ရေ) အရာရှိငယ်(အင်ဂျင်နီယာ) သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၅၅) သင်တန်းဆင်း ပုဏ်ပြုစစ်ရေးပြ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် သန်လျင်တပ်နယ်ရှိ ရေတပ် လေ့ကျင့်ရေးဌာနချုပ် စစ်ရေးပြ ကွင်း၌ ကျင်းပရာ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဇေယျ ကျော်ထင်မိုးအောင် တက်ရောက် မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေယျကျော်ထင်မိုးအောင် တပ်မတော်(ရေ)အရာရှိငယ် (စီမံခန့်ခွဲရေး)သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈၁)နှင့် တပ်မတော်(ရေ) အရာရှိငယ်(အင်ဂျင်နီယာ)သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၅၅)သင်တန်းဆင်း ပုဏ်ပြုစစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

တက်ရောက် အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်ပုံ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇော်မျိုးတင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တပ်မတော် (ရေ)မှ အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန် တပ်နယ်နှင့် သန်လျင်တပ်နယ် တို့မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီး များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

တာရာမြို့နှင့် ရေကြောင်း အင်ဂျင်နီယာ ပညာစာပေ ထူးချွန် ဆုရ သန့်ဇင်ဝင်းတို့ကို လည်းကောင်း ထူးချွန်ဆုများ အသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေး ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေယျကျော်ထင် မိုးအောင်က “သင်တန်းဆင်းအရာရှိများကို သင်တန်း ကာလအတွင်းမှာ နိုင်ငံတကာ ရေတပ်စံနှုန်းများ နှင့်အညီ ရေကြောင်းဆိုင်ရာ ပညာရပ်များ၊ ရေတပ်စက်မှု လက်မှုပညာရပ်များကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်၍ လုပ်ငန်းခွင်မှာတာဝန်တွေ ကိုကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင် နိုင်ရန်နှင့် စစ်ရေယာဉ်များ၌ တွဲဖက်ပြီး ဆက်လက်လေ့ကျင့် သင်ကြား ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်လက်တွေ့ လေ့ကျင့်မှုများ ပြီးဆုံးချိန်တွင် သတ်မှတ်အရည်အချင်း ပြည့်မီ သူများကို စစ်ရေယာဉ်များတွင် စတင် တာဝန်ပေးအပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုက်သင့်သော လုပ်သက်နှင့် လုပ်ငန်းအတွေ့ အကြုံရရှိပြီးချိန်တွင် အထူးပြု ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်တန်း (Specialize Course) များကို ထပ်မံ တက်ရောက်လေ့ကျင့် သင်ကြားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော် (လေ)တို့နှင့် အတူ ပူးပေါင်း တွန်းလှန်ဖယ်ရှားနိုင်ခဲ့ သည့် အစဉ်အလာကောင်းများ ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်(ရေ)ကို စတင်ဖွဲ့စည်းစဉ်က စစ်ရေယာဉ် အနည်းငယ်သာ ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ သော်လည်း ယနေ့အချိန်တွင် ဖရိုဂိုတ် စစ်ရေယာဉ်များအထိ ကိုယ်ပိုင် ဒီဇိုင်းရေးဆွဲ တည်ဆောက် လာနိုင်ခဲ့ပြီး တိုက်ခိုက်ရေးရေငုပ်သင်္ဘောများ အပါအဝင် ကုန်းရေနှစ်သွယ် ဘက်စုံသုံး စစ်ရေယာဉ်ကြီးများ ကိုပါပိုင်ဆိုင်သည်အထိ တိုးတက် ဖွဲ့စည်းလာနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော် (လေ)တို့နှင့် အတူ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် သီးသန့် စီးပွားရေးဇုန်အထိ အပြည့်အဝ အကာအကွယ်ပေးနိုင်ဖို့အတွက် သုံးဖက်မြင် စစ်ဆင်နိုင်စွမ်းရှိတဲ့ (Three Dimensional Combat Ready Navy) အဖြစ်မျှော်မှန်းပြီး တည်ဆောက်ခဲ့ရာမှာ ရေငုပ် သင်္ဘောတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းနိုင်ဖို့၊ စစ်ရေယာဉ်များ တည်ဆောက် ဖြည့်တင်းနိုင်ဖို့၊ လူသား အရင်း အမြစ်များ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန် အောင် ဖြည့်တင်းဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ စတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်တွေနဲ့ လိုက်လျောညီထွေ ဖြစ်အောင် အဆင့်ပေါင်းများစွာ၊ ကဏ္ဍ ပေါင်းများစွာ စဉ်းစားပြီးတော့ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း”ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည့် တပ်မတော်(ရေ) စစ်ရေယာဉ်များ တပ်တော်ဝင် ခြင်း အခမ်းအနားတွင် မိန့်ကြားခဲ့ ကြောင်း၊ ခေတ်မီစစ်ရေယာဉ်များ နှင့် ယခုကဲ့သို့ မျှော်မှန်းချက်ထား တည်ဆောက် လျက်ရှိသဖြင့် ပညာရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အလိုက် ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်အောင် လေ့လာ လေ့ကျင့်သွားရန်နှင့် လက်အောက် မှ စစ်သည်များကိုလည်း လေ့ကျင့်ပေးရန် လိုအပ်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

ဆိုသည့် တပ်မတော်(ရေ)၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို ပိုမို ထိရောက်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်(ရေ) အနေဖြင့် မျှော်မှန်းချက်အမြင်နှင့် ရည်မှန်းချက် တာဝန်များကို ထိရောက် အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စစ်ရေးကဏ္ဍ၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကဏ္ဍ၊ သံတမန်ရေးရာ ကဏ္ဍနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီပေးရေး ကဏ္ဍဆိုသည့် ကဏ္ဍကြီး(၄)ရပ်မှာ စွမ်းရည် ပြည့်စုံစွာ တာဝန်ထမ်းဆောင် နိုင်ရေး ဦးတည်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်(ရေ) အနေဖြင့် ရည်မှန်းချက်(၇)ရပ် ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို ရည်မှန်းချက် တာဝန်များ အောင်မြင်ရန်အတွက် စိတ်ဓာတ် နှင့် စည်းကမ်းသည် အတူတွဲပြီး ပြုမူကျင့်ကြံ နေထိုင်ရသည် ဖြစ်သဖြင့် စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်း ကောင်းအောင် လေ့ကျင့်မွေးမြူ ကြဖို့လိုကြောင်း၊ အမှားအမှန် ဝေဖန်ပိုင်းခြားနိုင်ရန်၊ တွေးခေါ် မျှော်မြင်နိုင်ရန်အတွက် ဗဟုသုတ ပြည့်စုံကြွယ်ဝရန်၊ လိုအပ်ပြီး “လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာ” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ အမြဲကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွား ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ရေကြောင်း ဥပဒေများနှင့် ပြည်တွင်း ရေကြောင်းဥပဒေ များကိုပါ သိရှိလိုက်နာရမည့် အပြင် စစ်ပွဲဆိုင်ရာဥပဒေ (Law of Armed Conflict) နှင့် ထိတွေ့ တိုက်ခိုက်မှုစည်းမျဉ်း (Rules of Engagement) များကိုလည်း သိရှိလိုက်နာ ဆောင်ရွက်သွားကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေတပ်ပညာ ကျွမ်းကျင်ထက်မြက်ပြီး စွမ်းရည် သုံးရပ် အမြဲပြည့်စုံအောင် ကြိုးပမ်း လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဒို့တာဝန် အရေး သုံးပါးကို ဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် မြန်မာ့ ပင်လယ်ပြင် သီးသန့်စီးပွားရေးဇုန် အထိ အပြည့်အဝကာကွယ်နိုင် ရေးအတွက် သုံးဖက်မြင် စစ်ဆင် နိုင်စွမ်းရှိသည့် တိုက်ပွဲဝင်အသင့် ရေတပ် (Three Dimensional Combat Ready Navy) အဖြစ် တည်ဆောက်ရာတွင် ရဲဘော် ရဲဘက်စိတ်အပြည့်နှင့် တက်ညီ လက်ညီ ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် ကျောင်းဆင်း တပ်ခွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုတပ်ခွဲများက ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ)ကို အနှေးလျှောက်၊ အမြန် လျှောက်ဖြင့် ချီတက်အလေး ပြုကြသည်။ ဆက်လက်၍ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ)က တပ်မတော်(ရေ) အရာရှိငယ် (စီမံခန့်ခွဲရေး) သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၈၁)မှ အကောင်းဆုံးကျောင်းသားဆုရ ဗိုလ်ထွန်းဝေယံနှင့် ရေကြောင်း ပညာ စာပေထူးချွန်ဆုရ ထင်အောင်လင်း တို့အား လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်(ရေ) အရာရှိငယ် (အင်ဂျင်နီယာ) သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၅၅)မှ အကောင်းဆုံးကျောင်းသားဆုရ

အစဉ်အလာကောင်းများရှိ တပ်မတော်(ရေ) သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးနှင့် အတူ ပေါက်ဖွားလာခြင်းဖြစ်ပြီး ခေတ်အဆက်ဆက် ပေါ်ပေါက်ခဲ့ သော ပြည်တွင်းသောင်းကျန်းမှု အန္တရာယ်နှင့် ပြည်ပခြိမ်းခြောက် မှုများကို တပ်မတော်(ကြည်း)၊

ခေတ်မီစစ်ရေယာဉ်များကို တိုးတက် ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့သဖြင့် ပင်လယ်ပြင် စစ်ဆင်ရေးတာဝန် များ အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့် ရေတပ် အဖြစ်မှ ယခုအချိန်တွင် သီးသန့် စီးပွားရေးဇုန်နှင့် ပင်လယ်ပြင် နယ်နိမိတ်တစ်လျှောက် စိုးမိုး ထိန်းချုပ်နိုင်သည့် ရေတပ်အဖြစ် ကို တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်(ရေ) တည်ဆောက်မှု နှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော် စီမံ အုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်က “နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ ခိုင်မြဲရန်အတွက် အကောင်းဆုံး သော အာမခံချက်ဟာ စွမ်းရည် ထက်မြက်သည့် ကာကွယ်ရေး အင်အားစု တည်ဆောက်ပိုင်ဆိုင် ခြင်းပဲဖြစ်တယ်။ ဒီလိုအဆင့် မြှင့်တင် တည်ဆောက်ရာမှာ တပ်မတော်(ရေ)ကို ပထမအဆင့်၊ ဒုတိယအဆင့်၊ တတိယအဆင့် ဟူ၍ ရည်ရွယ်တည်ဆောက်ခဲ့

ကျွန်းကျကျခွဲကာကွယ် တပ်မတော်(ရေ)၏ စွမ်းရည် မြင့်မားလာသည်နှင့် အမျှ နိုင်ငံတော်အား ပင်လယ်ပြင်မှ ကျူးကျော်မှုမှန်သမျှကို ရှေ့တန်း ကျကျခွဲကာကွယ်ရန် နိုင်ငံတော် ၏ ရေကြောင်းအကျိုးစီးပွား များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် နှင့် (ကြည်း/ရေ/လေ) ပူးပေါင်း စစ်ဆင်ရေး ဆင်နွှဲနိုင်စွမ်းရှိရန်

ပြင်ဆင်ထားကြရမည် ယနေ့ဖြစ်ပွားနေသည့် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် ကုသရေး လုပ်ငန်းများတွင် တတ်စွမ်းသရွေ့ ဝိုင်းဝန်းကူညီပေး နိုင်ရေး ကြိုတင်မြေရှင်းတေး ပြင်ဆင်ထားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပင်လယ်ပြင် လုံခြုံရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် နိုင်ငံတကာ

အလေးပြုခြင်းကိုခံယူပြီး ယင်းနောက် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ)သည် ကျောင်းဆင်း တပ်ခွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုတပ်ခွဲများ၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူပြီး စစ်ရေး ပြန်လည် ထွက်ခွာသည်။ အခမ်းအနား အပြီးတွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ)နှင့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသော အရာရှိ ကြီးများသည် ကျောင်းဆင်းအရာ ရှိများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကူးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး ထပ်မံတွေ့ရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၀-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့ ၁။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် “ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇ ပြောင်းရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်း”များကို စဉ်ဆက် မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ် (Relief Flight) များဖြင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက် လာသူများတွင် SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၂။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည် ရောက်ရှိလာ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာ များအနက် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး တွေ့ရှိနိုင်သည့်

သံသယဖြစ်ဖွယ် ဓာတ်ခွဲနမူနာများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇ စစ်ဆေးခြင်းကို အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာနနှင့် အမှတ်(၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး ခုတင်(၁၀၀၀)တွင် (၂၀-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုးကို ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၂၈) ခုတွင် တွေ့ရှိရပါသည်။

၃။ အဆိုပါ အိုမီခရွန်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ မြန်မာနိုင်ငံသား (၂၈) ဦးမှာ Relief Flight များဖြင့် ဝင်ရောက်လာသူများဖြစ်ပြီး မလေးရှားနိုင်ငံမှ (၁၁) ဦး၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံမှ (၆) ဦး၊ ထိုင်းနိုင်ငံမှ (၃) ဦး၊ စင်ကာပူနိုင်ငံမှ (၄) ဦး၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ (၂) ဦး၊ ယူအေအီးနိုင်ငံမှ (၁) ဦးနှင့် ရုရှားနိုင်ငံမှ (၁) ဦးတို့ ဖြစ်ကြပါသည်။

၄။ အိုမီခရွန်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများအား သီးသန့်ထားရှိကာ ကုသ

စောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၎င်းတို့နှင့် လေကြောင်း ခရီးစဉ်တွင် အတူလိုက်ပါလာသည့် ခရီးသည်များအားလည်း အသွား အလာကန့်သတ်ခြင်း (Strict Quarantine) နှင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ် စစ်ဆေးမှုများအား အထူးအားဖြည့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်း စဉ်များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသခြင်း လုပ်ငန်းများအား ပိုမိုအရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း သတင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးအဖြစ် ရရှိထားသည့် ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံမှ Sputnik Light ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံလျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံမှ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်မှုအရ လျှို့ဝှက်ခြင်းနှင့် ဝယ်ယူခြင်းမှ ရရှိထားသည့် Sputnik Light ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ၊ ရွှေပြည်သာ နှင့် အင်းစိန်မြို့နယ်တို့၌ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က လူဦးရေ ၄၀၅၀ ကို စတင်ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် မင်္ဂလာဒုံ၊ လှိုင်သာယာ၊ အင်းစိန်၊ လှည်းကူး၊ မှော်ဘီ၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်များတွင် လူဦးရေ ၇၅၄၉ ဦးကို ထိုးနှံပေးနိုင်ခဲ့သဖြင့် နှစ်ရက် တာကာလအတွင်း စုစုပေါင်း လူဦးရေ ၁၁၅၉၉ ဦး ကို ထိုးနှံပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဆက်လက်ထိုးနှံနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ရုရှားသမ္မတနိုင်ငံမှ Sputnik Light ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးသည် တစ်ကြိမ်သာထိုးနှံရန် လိုအပ်ပြီး ရောဂါကာကွယ်မှုနှုန်း ကောင်းမွန်သည့် ကာကွယ်ဆေးဖြစ်သည့်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးလွှမ်းခြုံမှုကို အချိန်တိုအတွင်း မြင့်မားစွာရရှိစေနိုင်၍ ယင်းကာကွယ်ဆေးကို အလှည့်ကျထိုးနှံခွင့်ရရှိသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် မပျက်မကွက်ထိုးနှံမှု ခံယူသင့်သည့် ကာကွယ်ဆေး ဖြစ်ပါသည်။ ဆက်လက်၍ Sputnik Light ကာကွယ် ဆေးများကို အအေးလမ်းကြောင်းမပြတ် သယ်ယူ ပို့ဆောင်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအပါအဝင် အခြား တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ ကာကွယ်ဆေး

လွှမ်းခြုံမှုနည်းပါးသည့် မြို့နယ်များတွင် ဆက်လက် ထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည် နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အားသွန်ခွန်စိုက် ကျယ်ပြန့်စွာ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးမှုအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်အထိ လူဦးရေ ၁၇ ဒသမ ၉၈ သန်း ကို အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပေးခဲ့၍ ၃ ဒသမ ၆ သန်းကို တစ်ကြိမ် ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတစ်ကြိမ်နှင့်အထက် ထိုးနှံပြီးသူ ၂၁ ဒသမ ၅၈ သန်းခန့်ရှိပြီဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ရေ စုစုပေါင်း ၃၉ ဒသမ ၅၆ သန်း doses ကို ထိုးနှံပြီးဖြစ်ပါသည်။

မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိအတွက် ရရှိလာ သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို မပျက် မကွက် အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူခြင်း၊ ပထမအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု ရရှိထားသူများအနေဖြင့်လည်း ဒုတိယအကြိမ်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို သတ်မှတ် ရက်တွင် (သို့မဟုတ်) အနီးဆုံး သတ်မှတ်ကာလ အတွင်းတွင် နီးစပ်ရာကာကွယ်ဆေးထိုးစုရပ်များသို့ သွားရောက်၍ ထိုးနှံမှုခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုး လုပ်ငန်းများတွင် တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင် ရွက်ကြပါရန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက တိုက်တွန်း နှိုးဆော်ထားကြောင်း သိရပါသည်။ သတင်းစဉ်



Sputnik Light ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံပေးစဉ်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ မိမိကစ၍ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာစို့

အိုမီခရွန် (Omicron) ဘာသာဝင်ကိုဗစ်-၁၉ ပျိုးစိန်ပြောင်း ရောဂါပိုးများကိုသတ်ပြုကာ မိမိကစ၍ ကာကွယ်ပါ

- ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို အကြိမ်ပြည့် မပျက်မကွက် ခံယူပါ။
- ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကို မိမိကစ၍ ဆက်လက်ကာကွယ်ပါ။

ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှု ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးလွှမ်းခြုံမှုများကို လိုက်နာခြင်းဖြင့် ရရှိနိုင်မည့် အကျိုးကျေးဇူးများ

- ကိုယ်ကိုကိုယ် ကာကွယ်နိုင်ခြင်း
- အခြားသူများကို ကာကွယ်နိုင်ခြင်း
- အိုမီခရွန် ဘာသာဝင် ပျိုးစိန်ပြောင်းရောဂါပိုး ကူးစက်မှုမှ ကာကွယ်နိုင်ခြင်း
- ရောဂါကူးစက်မှု ကျင်းဆက်ကို ဖြတ်မောက်နိုင်ခြင်း
- ကျန်းမာရေးပျက်စီးမှုများကို အလွယ်တကူပျောက် လျော့ချနိုင်ခြင်း

“ ကိုဗစ် - ၁၉ ရပ်တန့်ဖို့ ရောဂါကာကွယ်ဆေးနှည်းလမ်းပျားကို အားလုံးဆက်လက်လိုက်နာလို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါစို့ ”

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများ ပြည်ပမှ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို လေကြောင်း၊ ပင်လယ်ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း များမှ နေ့စဉ်အားဖြင့် ကြန့်ကြာမှုမရှိ တင်သွင်းနိုင်ရေး အတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် နှင့် ဆိပ်ကမ်းများမှ အိမ်သုံး အောက်ဆီဂျင်စက် နှစ်ခု တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့်အညီ ဦးစားပေး တင်သွင်းခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် အသိပေးကြေညာချက်များကိုလည်း အများပြည်သူ သိရှိစေရန် ဝန်ကြီးဌာန ဝက်ဘ်ဆိုက်ဖြစ်သည့် www.commerce.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရပါသည်။ သတင်းစဉ်

လေ့လာမှတ်သား ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား

ဒေါက်တာသရဖီထွန်း DOCA(YGN)

ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label)ဆိုတာ သတင်းအချက်အလက် ဖြန့်ဝေခြင်းပါပဲ။ ကိုယ်သိထားတဲ့ အချက်အလက်နဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို တစ်ဦးတစ်ယောက် (သို့မဟုတ်) အများသိအောင် ဖြန့်ဝေခြင်းပါ။ သတင်းဆိုတဲ့နေရာမှာ မဖြစ်မနေ သိဖို့လိုအပ်တဲ့ သတင်းရှိသလို သိဖို့မလိုအပ်တဲ့ သတင်းဆိုတာမျိုးလည်း ရှိနေပြန်ပါသေးတယ်။ ကမ္ဘာကျော် ရှိတ်စပီးယားရေးထားတဲ့ ဝတ္ထုထဲက ဇာတ်ကောင်နှစ်ဦးအကြောင်း ပြန်ပြောင်းပြောရမယ်ဆိုရင် ဂျူးလီးယက်ရဲ့ သေဟန်ဆောင်တဲ့ သတင်းဟာ ရှိမယ့်ထံရောက်ဖို့ နောက်ကျလေတော့ ချစ်သူနှစ်ဦးစလုံး သေဆုံးရတဲ့အထိ ရောက်ရှိခဲ့တာလည်း သိဖို့လိုအပ်တဲ့သတင်းကို ဖြန့်ဝေပေးတာ နောက်ကျခြင်းကြောင့်ပါ။ သိဖို့မလိုအပ်တဲ့သတင်းဆိုတာကတော့ အိမ်ပေါက်အထိ ရောက်လာလေ့ရှိကြပြီး မိသားစုနဲ့ပတ်ဝန်းကျင်အတွက် အသုံးမဝင်တဲ့ သတင်းအမှား တစ်နည်းအားဖြင့် အတင်းအဖျင်းဆိုတာမျိုးတွေပါ။



ကုန်ပစ္စည်းတွေရဲ့သတင်းက Label ကဆောင်
 “ပန်းသတင်းကို လေညင်းကဆောင်သလို ကုန်ပစ္စည်းတွေရဲ့ သတင်းကတော့ Label ကဆောင်တာပါ။” ဒီနေရာမှာ စာရေးသူက လူသတင်းထက် Label သတင်းလေးကို ဖြန့်ဝေရေးသားလိုပါတယ်။ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label)တွေကို လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်ပေါင်း ၁၇၀၀ လောက်က ဆေးဝါးတွေ သယ်ဆောင်ရာမှာ အမျိုးအစားခွဲခြားစေဖို့ စတင်သုံးစွဲခဲ့ကြပြီး ၁၈၅၀ နောက်ပိုင်းမှာ ပိုင်ပိုင်လင်းတွေမှာ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label)တွေကို စတင်သုံးစွဲလာခဲ့ကြပါတယ်။ ကုန်ပစ္စည်းတွေမှာ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label) တပ်ရခြင်းကတော့ ကုန်ပစ္စည်းနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ သတင်းအချက်အလက်ပေးချင်လို့ဖြစ်ပါတယ်။ ကုန်ပစ္စည်းရဲ့ အကြောင်းကို ပေးချင်တဲ့သတင်းဟာ ကုန်ပစ္စည်းရဲ့ အမျိုးအမည်ခွဲခြားနိုင်ဖို့အတွက်ဖြစ်နိုင်သလို ဈေးနှုန်းသတင်းပေးချင်လို့လည်း ဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ Expiry date အတွက် သတင်းပေးချင်လို့လည်း ဖြစ်နိုင်သလို အခြားသော အချက်အလက်တွေနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ သတင်းအတွက်လည်းဖြစ်နိုင်ပါတယ်။

သူတွေအပေါ် ကျရောက်လာနိုင်တဲ့ ဘေးအန္တရာယ်က ကာကွယ်ပေးနိုင်ဖို့ရည်ရွယ်ပြီး ထည့်ပေးထားတာပါ။ စားသုံးသူတွေအတွက် “သုံးတတ်ရင်ဆေးမသုံးတတ်ရင်ဘေး” ဆိုတဲ့ စကားပုံအတိုင်းပါပဲ။ ထုတ်လုပ်သူလုပ်ငန်းရှင်တွေဟာ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label) ကို အဓိကထားသောချာတပ်ပေးဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဆေးဝါးတွေအတွက် Label ဟာ ပိုအရေးကြီးပါတယ်။ Label ပြည့်စုံစွာဖော်ပြထားမှသာ သုံးစွဲသူတွေဟာ ၎င်းတို့ရဲ့အနေအထားတွေအရ သောက်သုံးရန် သင့်၊ မသင့်နဲ့ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်မှု ရှိ မရှိ ကိုလည်း သုံးသပ်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ Label အညွှန်းမပါတဲ့ ဆေးဝါးတွေကို နားလည်မှုလွဲမှားစွာသုံးစွဲမှုတွေကြောင့် သေဆုံးခဲ့ရတဲ့အမှုများစွာလည်း ရှိနေပြန်ပါသေးတယ်။ ဒီလိုကိစ္စရပ်တွေကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label) ဟာ စားသုံးသူပြည်သူတွေအတွက် လုံခြုံရေးလက္ခဏာရပ် သင်္ကေတဆိုရင်လည်း မှားမယ်ထင်ပါ။

အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းစေခြင်းပါ။ လုပ်ငန်းရှင်တွေဟာ သူတို့ထုတ်လိုက်တဲ့ ကုန်ပစ္စည်းတွေနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့သတင်းအချက်အလက်ကို Label ထဲမှာ ဖော်ပြပြီးသားဖြစ်သွားတာပါ။ Product Marketing မှာလည်း Label ဟာ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးဟာ သူထုတ်လုပ်လိုက်တဲ့ ကုန်ပစ္စည်းအပေါ်မှာ Label ပြည့်စုံစွာ ဖော်ပြပေးထားရင် Customer အတွက် Information ပေးနေတာပဲဖြစ်တဲ့အတွက် ၎င်းပစ္စည်းအား ဝယ်မယ်/ မဝယ်ဘူးဆိုတဲ့ စားသုံးသူရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ဟာ ပြီးပြည့်စုံတဲ့ Label အပေါ်မှာ မှီတည်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ Label သေချာစွာဖော်ပြပေးထားပါက တစ်ခါမှ မသုံးဖူးသေးတဲ့ Customer တစ်ဦးတောင် ထုတ်ကုန်အပေါ် သေချာစွာနားလည်သွားစေနိုင်ပြီး ဝယ်/မဝယ်ကို စားသုံးသူကိုယ်တိုင် ဆုံးဖြတ်နိုင်တဲ့ အခြေအနေအထိ Label ဟာ ညှို့ဝင်အားကြီးလွန်းလှပါတယ်။

Label တပ်ထားတဲ့ ကုန်ပစ္စည်းကို စားသုံးသူအား ညှို့ဝင်အားကြီးသွားစေသလို Label ဖော်ညွှန်းပြသထားခြင်းမရှိလို့ ကမ္ဘာကျော်သမ္မတတစ်ဦး သေဆုံးစေခဲ့တဲ့အထိ အန္တရာယ်ဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်။ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရဲ့ ၁၂ ဦးမြောက် သမ္မတဖြစ်တဲ့ ဇက်ခရီတေလာ (Zachary Taylor) ဟာ ပါတီပွဲတစ်ခုမှာ နွားနို့နဲ့ အသီးအချိုကို တွဲစားသုံးမိတာကြောင့် အသက်သေဆုံးခဲ့ရပြီး ၎င်းသေဆုံးပြီးနောက်ပိုင်း စစ်ဆေးချက်တွေအရ သမ္မတကြီး စားသုံးခဲ့တဲ့နွားနို့မှာ တွဲဖက်စားသုံးရန်မသင့်တဲ့ အစားအစာတွေကို ကြိုတင်သတိပေးချက် Label တပ်ဆင်ထားမှုမရှိတဲ့အတွက် တွဲဖက်စားသုံးတဲ့ အစားအစာတွေကို သမ္မတကြီးစားသုံးမိ၍ သေဆုံးခဲ့ရကြောင်းကို နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာတွေမှာ ကြေညာခဲ့ရတဲ့အထိ ဖြစ်ခဲ့ရပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာ သမ္မတအောရာဟယ်လင်ကွန်း (Abraham Lincoln) လက်ထက်မှာ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label) တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး တိကျတဲ့လမ်းညွှန်ချက်တွေကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ရပါတယ်။ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား label ဟာ အဲဒီလောက်ထိကို အရေးပါအရာရောက်တာပါ။

သတိပေးနှိုးဆော်ချက်
 ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label)ကို နောက်တစ်မျိုး တင်စားပြောရမယ်ဆိုရင် “သတိပေးနှိုးဆော်ချက်” လို့ ပြောချင်ပါသေးတယ်။ တချို့ကုန်ပစ္စည်းနဲ့ အစားအသောက်တွေဟာ ပမာဏ

နည်းနည်းသုံးစွဲရင် အန္တရာယ်မဖြစ်ပေမယ့် များများသုံးစွဲပါက အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြင်း၊ Label တွင်ဖော်ပြထားပေးမယ့်တွဲဖက်စားသုံးတဲ့ အစားအစာတွေကို သုံးစွဲခြင်းနဲ့ အခြားဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြင်းတို့က ကာကွယ်ဖို့နဲ့ ကြိုတင်သတိပေးနိုင်ဖို့ ရည်ရွယ်ချက်တွေနဲ့ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား တစ်နည်းအားဖြင့် (Warning Label) တွေကို ဥပဒေအရ မဖြစ်မနေပြဋ္ဌာန်းနှိုးဆော်ခြင်းတာမျိုးတွေလည်း ရှိနေပြန်ပါသေးတယ်။ ဥပမာ-ဆေးလိပ်ဘူးပေါ်မှာ “ဆေးလိပ်သောက်ခြင်းသည် ကျန်းမာရေးကို ဆိုးရွားစွာထိခိုက်စေနိုင်သည်” ဆိုသည့် သတိပေးနှိုးဆော်ဖော်ပြချက် (Warning Label) အမျိုးအစားတွေကို စာဖတ်သူတို့ မကြာခဏမြင်ဖူးကြလိမ့်မယ်လို့လည်း ထင်မိပါတယ်။

ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label) ရဲ့ အရေးပါတဲ့ အခန်းကဏ္ဍတွေကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံမှာ စားသုံးသူတွေကို ထိရောက်တဲ့ ကာကွယ်မှုတွေ ရရှိနိုင်ဖို့အတွက် စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေ (၂၀၁၉) အခန်း(၁၈)တွင် ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား နဲ့ပတ်သက်ပြီး တိကျစွာပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါတယ်။ လုပ်ငန်းရှင်တွေအနေနဲ့ မိမိတို့ကုန်ပစ္စည်းတွေအပေါ်မှာ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေကို မြန်မာဘာသာဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားဘာသာနဲ့ မြန်မာဘာသာတွဲ၍ဖြစ်စေ တိကျစွာဖော်ပြဆောင်ရွက်နေကြပြီဖြစ်ပါတယ်။ စားသုံးသူကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်နေရတဲ့ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနအနေနဲ့ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်တွေမှာ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအရာရှိ မြောက်မြားစွာခန့်အပ်ထားရှိပြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ဌာနအနေနဲ့ ဈေးကွက်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရာမှာ Label တပ်ဆင်ထားခြင်းမရှိတဲ့ ကုန်ပစ္စည်းတွေတွေ့ရှိပါက ဥပဒေနဲ့အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေကို သိသာစွာဖော်ပြရမယ်

ဒီနေရာမှာ အယူအဆလွဲမှားနေကြတဲ့ အကြောင်းအရာလေးတစ်ခုကို တိတိကျကျ တင်ပြရေးသားရမယ်ဆိုရင် စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေ အခန်း(၁၈)၊ ပုဒ်မ ၄၁ အရ ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးအစားအလိုက် သတ်မှတ်ချက်တွေနဲ့အညီ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေကို သိသာစွာဖော်ပြရမယ်လို့ ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့အတွက် လုပ်ငန်းရှင်တွေအနေနဲ့ မိမိတို့ထုတ်ကုန်တွေအပေါ်မှာ ဥပဒေနဲ့ညီတဲ့ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေအတိုင်း ဖော်ပြတပ်ဆင်နိုင်တယ်လို့ အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေကို ဖော်ပြနိုင်ဖို့အတွက် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှာ လာရောက်စစ်ဆေးရမယ်လို့ စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေမှာ ဖော်ပြထားတာမရှိတဲ့အတွက် ဌာနမှာ လာရောက်စစ်ဆေးခြင်းပြုဖို့မလိုဘဲ မိမိတို့ထုတ်ကုန်တွေမှာ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေကို ဖော်ပြနိုင်ပါတယ်။

သို့သော် ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေနဲ့ ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ စားသုံးသူကော်မရှင်က ၃-၂၂-၂၀၁၉ ခုနှစ်က ညွှန်ကြားချက်အမှတ် (၂/၂၀၁၉) ဖြင့် ကြေညာချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါတယ်။ ထိုကြေညာချက်ထဲမှာ ကုန်ပစ္စည်းတွေပေါ်မှာ ဖော်ပြရမယ့်အမျိုးအမည်၊ အသားတင်ပမာဏ၊ ထားသိုပုံ၊ သုံးစွဲပုံ၊ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုး၊ ဓာတ်မတည့်ကြောင်းဖော်ပြချက်နဲ့ ကြိုတင်သတိပေးချက် စတဲ့ ကုန်အညွှန်းအမှတ် အသားဖော်ပြချက် ခုနစ်ချက်တို့ကို ဖော်ပြထားပါတယ်။ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

ကုန်ပစ္စည်းတွေမှာ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label) ကို တပ်ထားရခြင်းရဲ့ ပထမရည်ရွယ်ချက်ကတော့ စားသုံးသူတွေရဲ့ အကျိုးအတွက်နဲ့ စားသုံးသူတွေအပေါ် ကျရောက်လာနိုင်တဲ့ ဘေးအန္တရာယ်က ကာကွယ်ပေးနိုင်ဖို့ရည်ရွယ်ပြီး ထည့်ပေးထားတာပါ။

အထူးသဖြင့် ဆေးဝါးတွေအတွက် Label ဟာ ပိုအရေးကြီးပါတယ်။ Label ပြည့်စုံစွာဖော်ပြထားမှသာ သုံးစွဲသူတွေဟာ ၎င်းတို့ရဲ့ အနေအထားတွေအရ သောက်သုံးရန် သင့်၊ မသင့်နဲ့ ဘေးအန္တရာယ် ဖြစ်နိုင်မှု ရှိ၊ မရှိကိုလည်း သုံးသပ်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label) ဟာ စားသုံးသူပြည်သူတွေအတွက် လုံခြုံရေးလက္ခဏာရပ်သင်္ကေတဆိုရင်လည်း မှားမယ်ထင်ပါ။

ထိုင်းဘုရင့်တပ်မတော်နေ့ ဧည့်ခံပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
ထိုင်းဘုရင့်တပ်မတော်နေ့ ဧည့်ခံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Park Royal Hotel ၌ ကျင်းပရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်ပုံ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ညွှန်ဝင်းခေ့၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ စစ်သံမှူးများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်

ဦးစွာ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသော ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်ပုံနှင့် ဧည့်သည်တော်များကို မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယသံအမတ်

ကြီး Mrs.Kanokwan Pengsuwani ထိုင်းနိုင်ငံ စစ်သံမှူး Senior Colonel. Saranyanis Sutthiwajchinadej နှင့် ဇနီးတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံတော်သီချင်းကို ဖွင့်လှစ်ကာ အလေးပြုကြပြီး ထိုင်းစစ်သံမှူးက နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ထိုင်းဘုရင့်တပ်မတော်နေ့၏ ဗီဒီယိုကို ဖွင့်လှစ်ပြသသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်ပုံနှင့် ထိုင်းစစ်သံမှူးတို့က ထိုင်းဘုရင့်တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ကိတ်မုန့်ကို လှီးဖြတ်ကြပြီး တက်ရောက်လာကြသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။



ထို့နောက် ထိုင်းစစ်သံမှူးနှင့်ဇနီးတို့က အခမ်းအနား နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခွဲကြောင်း သိရသည်။ သို့ တက်ရောက်လာကြသော ဧည့်သည်တော်များကို သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီတို့ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး



ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀
မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီတို့ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် နှစ်နိုင်ငံ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်သည်။

ဆွေးနွေးရာတွင် သတင်းမီဒီယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများ ပိုမိုအရှိန်မြှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အပါအဝင် ကျင့်ဝတ်နှင့် ညီသော သတင်းမီဒီယာသမားများကို အကာအကွယ်ပေးရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာသမားများ အချင်းချင်း သတင်းဖလှယ်

မှုများ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရေး တို့ကိုဦးတည်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံအပါအဝင် ဒေသတွင်း နိုင်ငံများရှိ မီဒီယာကောင်စီများနှင့်အတူ ပူးပေါင်း၍ သတင်းလွတ်လပ်ခွင့် ပိုမိုအားကောင်းလာစေရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်

သွားမည့် အကြောင်းများကို ထည့်သွင်းဆွေးနွေးသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ အတွင်းရှိ သတင်းသမားများအတွက် အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေးသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးနေ

ခြင်း၊ သတင်းတု သတင်းအမှားများ ပပျောက်စေရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီမှ ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေများကိုလည်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ Mr.Chavarong Limpattamapanee က အရှေ့တောင်အာရှ သတင်းမီဒီယာကောင်စီ အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ရမည့် မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာ

ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌအား လေးစားစွာ ဂုဏ်ပြု ကြိုဆိုပါကြောင်းနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ မီဒီယာကောင်စီဘက်မှ လည်း လိုအပ်သည့်ကိစ္စများကို ကူညီပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် သတင်းမီဒီယာကဏ္ဍများတွင် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားလိုကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ထိုင်းနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီ (National Press Council of Thailand) မှ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ Mr. Chavarong Limpattamapanee အပါအဝင် ကောင်စီဝင်ကိုးဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီ (Myanmar Press Council) မှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင်နှင့်အတူ အတွင်းရေးမှူး ဦးအောင်ပြည့်စုံ၊ ကောင်စီဝင်များ ဖြစ်ကြသော ဦးအေးချမ်း၊ ဒေါက်တာဇော်သန်းနှင့် ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်းတို့ ပါဝင် တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

သဲကုန်း မူလတန်းကြိုကျောင်း ရင်သွေးငယ်များ၏ ကာယစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ကျင်းပ

သဲကုန်း ဇန်နဝါရီ ၂၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သဲကုန်းမြို့နယ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန မူလတန်းကြိုကျောင်း ရင်သွေးငယ်များ၏ (၂၀၂၁/၂၀၂၂) ပညာသင်နှစ် ကာယစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲက သဲကုန်းမူလတန်းကြိုကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးယဉ်ထွေးနှင့် ပြည်ခရိုင် လူမှုဝန်ထမ်းရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စန္ဒာစိန်တို့က အမှာစကားများ ပြောကြားကြသည်။

ဆက်လက်ပြီး သဲကုန်းမူလတန်းကြိုကျောင်း ရင်သွေးငယ်များ၏ ကာယစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများကို အစီအစဉ်အလိုက်ကျင်းပပြီး ဆုရရှိသော ရင်သွေးငယ်များအား ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့နှင့် အလှူရှင်များက ဆုများချီးမြှင့်ကြကြောင်း သိရသည်။ ချစ်နင်းသုန်(ပြန်/ဆက်)



စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

ကုန်စည်အမျိုးအစားတွေဟာ မတူညီကြတာကြောင့် ၎င်းခုနစ်ချက်ကို ကုန်ပစ္စည်းတိုင်းမှာ ခုနစ်ချက်လုံး ထည့်သွင်းဖော်ပြဖို့မလိုအပ်တဲ့အတွက် ကုန်စည်တွေကို အုပ်စု ၄ မျိုးခွဲပြီး ကုန်စည်အမျိုးအစားအလိုက် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမယ့် Label အချက်တွေကို ကြေညာချက်ထဲမှာ ဖြည့်စွက်ထည့်သွင်းဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ရေသန့်ကဲ့သို့သော ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးအစားတွေဟာ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုး၊ ဓာတ်မတည့်ကြောင်းဖော်ပြချက်နဲ့ ကြိုတင်သတိပေးချက် စတဲ့အချက်တွေ ထည့်သွင်းဖော်ပြဖို့ မလိုအပ်ဘဲ အချက်လေးချက်ခန့်သာ ဖော်ပြရန် လိုအပ်ခြင်း၊ ဆေးဝါးကဲ့သို့သော အချို့ကုန်ပစ္စည်းတွေဟာ အချက်ခုနစ်ချက်လုံး ထည့်သွင်းဖော်ပြရန် လိုအပ်ခြင်း စတဲ့မတူညီတဲ့အချက်အလက်တွေကြောင့် လုပ်ငန်းရှင်တွေအနေနဲ့ မိမိတို့ကုန်ပစ္စည်းတွေအပေါ် တိကျတဲ့ Label တွေ တပ်ဆင်ရန်ဆန္ဒ ရှိလာကြခြင်း၊ အချို့လုပ်ငန်းရှင်တွေဟာ ကုန်အမျိုးအမည်ကို Branch Name နဲ့ မှားယွင်း ထည့်သွင်းဖော်ပြခြင်းနဲ့ ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးအမည်ကို တိုက်ရိုက်ဘာသာပြန် ထည့်သွင်းဖော်ပြလာကြခြင်း စတဲ့ကုန်အညွှန်း အမှတ်အသား ဖော်ပြချက်အမှားတွေဖော်ပြမှု များလာတာကို တွေ့ရှိလာရပါတယ်။ (ဥပမာ-ပန်းသီးယမကာလို့ ဖော်ပြရမည့်အစား

ပန်းသီး ဆိုက်ဒါဟု ဖော်ပြလာခြင်း၊ ဂျုံမှုန့်ဟု သုံးရမည့်အစား ဖလောဟု ဖော်ပြခြင်း) Label တွေ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရ ယင်းကဲ့သို့ ဥပဒေဖော်ပြချက်တွေနဲ့ ကိုက်ညီမှု မရှိတဲ့ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေကို မှားယွင်း ထည့်သွင်းခဲ့တာကြောင့် Label တွေ ပြန်လည် ပြင်ဆင်ရပြီး ပြင်ဆင်ကုန်ကျစရိတ်တွေ မကုန်သင့်ဘဲ များစွာကုန်ကျနေရတဲ့ ဖြစ်စဉ်မျိုးကြုံတွေ့ရတဲ့ အပေါ် လုပ်ငန်းရှင်တွေအနေနဲ့ ၎င်းတို့ဖော်ပြ ညွှန်းဆိုထားတဲ့ ကုန်အညွှန်းတွေ မှန်ကန်ပြည့်စုံခြင်း ရှိ၊ မရှိကို စစ်ဆေးပေးပါရန် စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာနကို အကူအညီတောင်းခံမှုတွေရှိလာခဲ့တဲ့ အတွက် ဌာနအနေနဲ့ ဥပဒေနဲ့ကိုက်ညီတဲ့ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေ ဖော်ပြနိုင်ရေးနဲ့ ဥပဒေကို တိကျစွာလိုက်နာတဲ့လုပ်ငန်းရှင်တွေ ဖြစ်လာနိုင်စေရေးအတွက်ရည်ရွယ်ပြီး စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ပေးနေရခြင်းသာဖြစ်ပါတယ်။ ဌာနမှ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေကို တရားဝင် မှတ်ပုံတင်ရန် ဥပဒေအရ ပြဋ္ဌာန်းထားခြင်းမရှိတာကြောင့် လုပ်ငန်းရှင်တွေ လာရောက်စစ်ဆေးခြင်း ဟာ တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ဌာနက အကူအညီပေးစစ်ဆေးခြင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေ ပြည့်စုံစွာ ဖော်ပြ ထားပေးမယ့် ဖော်ပြထားတဲ့ Label တွေဟာ

အဓိပ္ပာယ်မှန်ကန်မှုမရှိတဲ့ ကုန်ပစ္စည်းအချို့ကို ဈေးကွက်အတွင်းမှာ စစ်ဆေးတွေ့ရှိနေရပါတယ်။ တချို့သောမှားယွင်းမှုမျိုးဟာ စားသုံးသူတွေကို ထင်ယောင်ထင်မှား ဖြစ်စေနိုင်တဲ့အတွက် ပြန်လည် ပြုပြင်ဖော်ပြရမယ့်အချက်တွေကို စားသုံးသူ ကာကွယ်ရေးဥပဒေနဲ့အညီ ဝန်ကြီးဌာနက သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းကြေညာပေးခဲ့ရတဲ့ဖြစ်စဉ်မျိုးလည်းရှိပါတယ်။ (ဥပမာ -၂၂-၁၂-၂၀၂၁ ရက်နေ့က ဝန်ကြီးဌာနမှထုတ်ပြန်ခဲ့သော စားသုံးဆီများနှင့်ပတ်သက်သည့် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ချက်) ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားဖော်ပြချက်တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေ တစ်မျိုးတည်းမှာသာ ပြဋ္ဌာန်းထားခြင်းမဟုတ်ပါ။ အစားအသောက်ကုန်ပစ္စည်းတွေနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ အခြားသော သက်ဆိုင်ရာဌာနတွေမှာလည်း ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ပြဋ္ဌာန်းချက်အချို့ရှိနေသေးတဲ့အတွက် ထိုပြဋ္ဌာန်းချက်တွေကိုလည်း တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်ပါသေးတယ်။ ဥပမာအနေဖြင့် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနဟာ အစားအသောက်၊ ဆေးဝါး၊ အလှူကုန်နဲ့ ရေသန့်တို့နဲ့ပတ်သက်တဲ့ တိကျတဲ့ဥပဒေတွေ၊ ပြဋ္ဌာန်းချက်တွေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေ၊ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားဖော်ပြချက်တွေကို ပြဋ္ဌာန်းဖော်ပြ

ထားတာတွေလည်းရှိပါတယ်။ ဒီလိုပါပဲ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ စိုက်ပျိုးရေးသုံးပိုးသတ်ဆေးအမျိုးမျိုးအတွက် သက်ဆိုင်ရာထည့်သွင်းရမယ့် ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားတွေကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက တိကျတဲ့ဥပဒေတွေနဲ့ ပြဋ္ဌာန်းထားတာရှိသလို ကျန်းမာရေးအတွက် ထိခိုက်စေမယ့်ကုန်ပစ္စည်းတွေပေါ်မှာ Warning label (သတိပေးနိုးဆော်ချက်အညွှန်း) တွေကိုလည်း ထည့်သွင်းဖော်ပြဖို့အတွက် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနက ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဖော်ပြချက်အချို့လည်းရှိနေပြန်ပါသေးတယ်။ ဒါကြောင့် လုပ်ငန်းရှင်တွေအနေနဲ့ မိမိတို့ထုတ်ကုန်တွေအပေါ်မူတည်ပြီး စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေအရရော အခြားသက်ဆိုင်ရာဌာနတွေရဲ့ ကုန်အညွှန်းဖော်ပြချက်တွေကိုပါ တိကျစွာလိုက်နာဖော်ပြဆောင်ရွက်သွားစေလိုပါကြောင်းနဲ့ ရပ်ကွက်ဈေးဆိုင်တွေကစပြီး ဈေးဆိုင်ကြီးတွေ၊ Supermarket ကြီးတွေမှာ ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသား (Label) တွေ ပြည့်စုံမှန်ကန်စွာ ဖော်ပြထားတဲ့ ကုန်ပစ္စည်းတွေသာ ရောင်းချစေရေး ကြပ်မတ်စစ်ဆေးပေးခြင်းဖြင့် စားသုံးသူများ လုံခြုံစိတ်ချရမှုရှိစေရန် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန (DOCA) ဝန်ထမ်းများက ထာဝရကြိုးစားနေကြမည်သာ ဖြစ်ပါတယ်။



ပြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် နုတ်ထွက်ပေးရေး ဖိအားများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရ

လန်ဒန် ဇန်နဝါရီ ၂၀
ပြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများအား ချိုးဖောက်မှုဖြင့်ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးရန် ပြိတိန်နိုင်ငံ ကွန်ဆာဗေးတစ်ပါတီ ဘရက်ဆစ်ရေးရာဝန်ကြီးဟောင်း ဒေးဗစ်ဒါဗက်က ယနေ့တောင်းဆိုလိုက်သည်။

ဝန်ကြီးချုပ်ဂျွန်ဆင်သည် ၎င်းတာဝန်ခံရမည့် ကိစ္စအား ရှောင်လွှဲခဲ့၍ ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးရန် တောင်းဆိုကြောင်း ဒေးဗစ်ဒါဗက်က ပါလီမန်၌ ယနေ့ပြောကြားခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် မိမိသည် အဆိုပါ စည်းမျဉ်းချိုးဖောက်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ အစိုးရ၏စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြီးဆုံးပြီး နောက်ဆုံးအဖြေထွက်လာမည့် အချိန်တိုင်အောင် စောင့်ဆိုင်းကာ ဆောင်ရွက်သွား

မည်ဖြစ်ကြောင်း ဂျွန်ဆင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ယခုဂျွန်ဆင်အား ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးရန် တောင်းဆိုမှုများမှာ ယမန်နှစ်က ပြိတိန်နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများပြားလာ၍ ကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းများချမှတ်ထားချိန်တွင် ဒေါင်းနင်းလမ်းရှိ ဝန်ကြီးချုပ်ဂျွန်ဆင်၏ နေအိမ်၌ ပါတီအခမ်းအနားအား လူစုလူဝေးဖြင့် ကျင်းပခဲ့မှုကြောင့်ဖြစ်သည်။ ဝန်ကြီးချုပ်ဂျွန်ဆင်က အဆိုပါ ပါတီပွဲအား တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်းဝန်ခံခဲ့ပြီး တောင်းပန်စကားပြောကြားခဲ့သည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ဝန်ကြီးချုပ်ဂျွန်ဆင်အား ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးရန် တောင်းဆိုမှုကို အတိုက်အခံများက အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

အမေရိကန်၏ ပိတ်ဆို့မှုများဖယ်ရှားရေး အီရန်နှင့် ရုရှား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်

မော်စကို ဇန်နဝါရီ ၂၀
အမေရိကန်၏ အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သွားရန် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အီရန် သမ္မတ အီဘရာဟင်ရိုင်စီက ပြောကြားလိုက်သည်။

ရုရှားသမ္မတပူတင်နှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ယနေ့၌ ရိုင်စီက အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြား နိုင်ငံတကာအရေးများနှင့် ပတ်သက်၍ နီးကပ်စွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပူတင်က ပြောကြားလိုက်သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် နျူကလီးယားသဘောတူညီချက် အား ပြန်လည်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ရေးတွင် အီရန်၏ ရပ်တည်ချက်ကို ရုရှားက နားလည်သဘောပေါက်ကြောင်း ပူတင်က ပြောကြား သည်။ ရုရှားနှင့် အီရန်သည် အမေရိကန်၏ အရေးယူ ပိတ်ဆို့မှုများ ဖယ်ရှားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာ တွင် စီးပွားရေးနည်းလမ်းအပါအဝင် ကဏ္ဍများစွာ၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရိုင်စီက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



IRAN'S RAISI VISITS MOSCOW FOR TALKS WITH PUTIN

ပင်လယ်ရေအောက် မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် တွန်ဂါနိုင်ငံသို့ သောက်သုံးရေများ ပို့ဆောင်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံက လေယာဉ်နှစ်စင်း စေလွှတ်မည်

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၂၀
ဂျပန်နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန သည် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်က ပင်လယ် ရေအောက် မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှု ကြီးမားစွာဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် တွန်ဂါနိုင်ငံသို့ သောက်သုံးရေများ သယ်ယူပို့ဆောင်ရန် လေယာဉ်နှစ်စင်း စေလွှတ်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ယနေ့အင်န်အိတ်ချ်ကော သတင်း တစ်ရပ်အရ သိရသည်။

ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ် ဂျပန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် တွန်ဂါနိုင်ငံသို့ အထောက်အပံ့များ ပေးပို့ ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ရန် ထိပ်တန်းတာဝန်ရှိသူများ၏ အစည်းအဝေးကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် နံနက် ပိုင်းတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တွန်ဂါနိုင်ငံ၌ နိုင်ငံတကာဆိုင်ရာ အရေးပေါ် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန် ဂျပန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ကိုရိုနိုဘူယိုက ဂျပန်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များအား ညွှန်ကြားထားကြောင်း သိရ သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များသည် ပြည်တွင်း ပြည်ပ၌ ဖြစ်ပွားခဲ့ သည့် သဘာဝဘေး ကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် တွေ့ကြုံခဲ့သည့် များပြားသည့် အတွေ့အကြုံများပေါ်တွင် မူတည်၍ တွန်ဂါပြည်သူများအတွက် အထောက်အပံ့များ ပေးစွမ်းနိုင်လိမ့်မည် ဟု မျှော်လင့်ထားကြောင်းလည်း ဂျပန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ကိုရိုနိုဘူယိုက ပြောကြားသည်။



ဂျပန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေး အထောက် အပံ့ဖြစ်သည့် သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေ ရန် အိုင်ချီခရိုင်ရှိ ကိုမာကီလေတပ် အခြေ စိုက်စခန်းမှ C-130 သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လေယာဉ်နှစ်စင်းအား စေလွှတ်သွားရန် စီစဉ်ထားကြောင်းသိရသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

ပြင်သစ်နိုင်ငံထုတ် ရာဖေးလ်တိုက်ခိုက်ရေး ဂျက်လေယာဉ်ခြောက်စင်း ဂရိနိုင်ငံ လက်ခံရရှိ

အေသင် ဇန်နဝါရီ ၂၀
ဂရိနိုင်ငံ၌ ပြင်သစ်နိုင်ငံ လေယာဉ်ထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ Dassault Aviation ထံမှ မှာယူထားသည့် ပြင်သစ်နိုင်ငံထုတ် ရာဖေးလ်တိုက်ခိုက်ရေးဂျက်လေယာဉ်စုစု ပေါင်း ၂၄ စင်းအနက် ပထမဆုံးခြောက်စင်းကို ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် လက်ခံရရှိခဲ့ ကြောင်း ယနေ့ဆင်ပွားသတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

ဂရိနိုင်ငံက မှာယူထားသည့် တိုက်ခိုက်ရေးဂျက်လေယာဉ်များအနက် ကျန်ရှိသည့် တိုက်ခိုက်ရေးဂျက်လေယာဉ်များကို ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တို့တွင် ထပ်မံ လက်ခံရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဂရိနိုင်ငံသည် နိုင်ငံတပ်မတော်၏ စွမ်းပကားကို မြှင့်တင်မည့် ငါးနှစ်တာစီမံကိန်း၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအဖြစ် အဆိုပါ တိုက်ခိုက်ရေးဂျက်လေယာဉ်များကို ဝယ်ယူရန် လွန်ခဲ့သည့် ၁၆ လကတည်းက ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Dassault Aviation ကုမ္ပဏီ၏ တိုက်ခိုက်ရေးဂျက်လေယာဉ်များ ရောင်းချမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဂရိ-ပြင်သစ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ သမိုင်းမှတ်တိုင်တစ်ရပ်အဖြစ် နှစ်နိုင်ငံစလုံးက အသိအမှတ်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွား၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀ ဒသမ ၃၇ သန်းကျော် ရှိလာ

အဒစ်အဘာဘာ ဇန်နဝါရီ ၂၀
အာဖရိကတိုက်၌ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် ညနေပိုင်းအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀၃၇၃၃၆၂ ဦးရှိလာကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ယနေ့တွင် ပြောကြားသည်။

အာဖရိကသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ကျန်းမာရေးအေဂျင်စီများအား ကိုယ်စားပြုသည့် အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေး စင်တာ၏ ပြောကြားချက်အရ အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉

ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၄၄၈၂၁ ဦးရှိကြောင်းနှင့် ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၉၂၈၉၆၇၄ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

အများဆုံးနိုင်ငံများဖြစ် အာဖရိကတိုက်၌ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၊ မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၊ တူနီးရှား နိုင်ငံနှင့် အီသီယိုးပီးယား နိုင်ငံတို့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှု အများဆုံးနိုင်ငံများဖြစ်ကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောကြားသည်။

အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုစုစုပေါင်း

သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုစုစုပေါင်း၏ ၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း အဆိုပါရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း၏ ၄ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။

အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင် အာဖရိကတောင်ပိုင်းဒေသသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုအများဆုံးဒေသဖြစ်ကာ မြောက်ပိုင်း နှင့် အရှေ့ပိုင်းဒေသသည် ကူးစက်မှုဒုတိယအများဆုံးဖြစ်ပြီး အာဖရိက အလယ်ပိုင်းဒေသသည် ကူးစက်မှုအနည်းဆုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွား ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ တစ်သန်းကျော်အထိ ပြန်လည်တွေ့ရှိ

ဝါရှင်တန် ဇန်နဝါရီ ၂၀
အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ တစ်သန်းကျော် ပြန်လည်တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ယခုလအစောပိုင်းက လည်း တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူ ၁ ဒသမ ၃၆ သန်းကျော်အထိ စံချိန်တင်တွေ့ရှိမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်နိုင်ငံအခြေစိုက် ဂျွန်ဟော့ကင်းစ်တက္ကသိုလ်၏ နောက်ဆုံးထုတ်ပြန် သည့် အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် တစ်ရက်တည်းမှာပင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၀၆၀၇၄၇ ဦးရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ ၁၈၉၆ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

ဂျွန်ဟော့ကင်းစ်တက္ကသိုလ်၏ ထုတ်ပြန်ချက်

အရ အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်မှ ၁၆ ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၅ ဒသမ ၄ သန်းကျော်အထိ စံချိန်တင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အိုမီခရွန် ဗီပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်မှုမြင့်တက်လာခြင်း ကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလလယ်နောက်ပိုင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက် သိသိ သာသာ မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ နေ့စဉ်ပျမ်းမျှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၇၅၅၀၀ နီးပါးရှိ ကြောင်းနှင့် အဆိုပါရောဂါဖြင့် နေ့စဉ် ပျမ်းမျှသေဆုံး သူ ၁၇၀၀ နီးပါးရှိကြောင်း အမေရိကန်ရောဂါထိန်းချုပ် ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ထုတ်ပြန်သည့် နောက်ဆုံးအချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



တူရကီနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ သန်း ၁၄၀ ကျော် အသုံးပြုပြီးဖြစ်

အန်ကာရာ ဇန်နဝါရီ ၂၀
တူရကီနိုင်ငံ၌ တတိယအကြိမ်အပိုဆောင်းထိုးနှံပေးသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများအပါအဝင် ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ စုစုပေါင်း သန်း ၁၄၀ ကျော် အသုံးပြုပြီးဖြစ်ကြောင်း တူရကီကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

တူရကီနိုင်ငံသည် တရုတ်နိုင်ငံထုတ် Sinovac ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို နိုင်ငံအတွင်း အရေးပေါ်အသုံးပြုရန် တူရကီ ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက အတည်ပြုပေးခဲ့ပြီးနောက် နိုင်ငံ တစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တူရကီနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အချက်အလက်များအရ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့် အထက် အသက်အရွယ်ရှိသူ နိုင်ငံသားအားလုံး၏ ၉၂ ဒသမ ၃၁ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးတစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၈၄ ဒသမ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကာကွယ် ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း တူရကီ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနက ပြောကြားသည်။

တူရကီနိုင်ငံ၌ လူဦးရေ ၈၃ သန်းရှိသည့်အနက် ၂၄ သန်းနီးပါးသည် ကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ် အပိုဆောင်းထိုးနှံမှု ခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း တူရကီကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

တူရကီနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၇၂၆၅၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း အဆိုပါ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၁၀၆၆၄၃၇ ဦးရှိလာကြောင်း တူရကီ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

တူရကီနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၇၆ ဦး ထပ်တိုးလာခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၈၅၂၅၃ ဦးရှိလာကြောင်းနှင့် လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၈၄၄၂၆ ဦးရှိကြောင်း တူရကီကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟိုချီမင်း၌ ပြည်တွင်းအိုမီခရွန်ဗီပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူ သုံးဦးစတင်တွေ့ရှိ

ဟိုချီမင်း ဇန်နဝါရီ ၂၀
ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း ဟိုချီမင်းမြို့တော်၌ ပြည်တွင်း အိုမီခရွန် ဗီပြောင်းပိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ သုံးဦးကို စတင်တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဗီယက်နမ်သတင်းအေဂျင်စီက ယမန်နေ့တွင် ပြောကြားသည်။

ယခုရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများသည် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ မကြာသေးမီ အတွင်း ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် အိုမီခရွန်ဗီပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူတစ်ဦးနှင့် ဆက်စပ်မှုရှိသူများဖြစ်ကြောင်း ဟိုချီမင်းမြို့တော် ရောဂါပိုးမွှားထိန်းချုပ်ရေးစင်တာက ပြောကြားသည်။ ဟိုချီမင်းမြို့ရှိ အိုမီခရွန်ဗီပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူများသည် ဆေးခန်းသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးခြင်းမပြုမီ လည်ချောင်းနာခြင်းနှင့် နှာမွှန်ခြင်းတို့ကို ခံစားခဲ့ရပြီး ဆေးခန်းသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးစဉ် အဆိုပါ ဗီပြောင်း

ပိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရမှုကို ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယခုဟိုချီမင်းမြို့၌ တွေ့ရှိရသော ဗီပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက် ခံရသူများ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေမှာ ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း နှင့် ၎င်းတို့နှင့် အနီးကပ်နေထိုင်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ပြည်ပမှ ပြန်လည် ရောက်ရှိလာသူ ၇၀ တွင် အိုမီခရွန်ဗီပြောင်းပိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံနေရ ကြောင်းတွေ့ရှိရပြီး ၎င်းတို့အနက် ၃၀ မှာ ဟိုချီမင်းမြို့တော်မှ ဖြစ်သည်။ လက်ရှိအချိန်၌ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၀၆၂၂၈ ဦးရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ လူတစ်သိန်းလျှင် ၁၁၁၄၃ ဦးနှုန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံနေရပြီး ကူးစက်ခံရသူ တစ်သိန်းလျှင် ၂၉၅ ဒသမ ၉ ဦးနှုန်း သေဆုံးနေရ

ရီယိုဒီဂျေးနိုး ဇန်နဝါရီ ၂၀
ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ လူဦးရေတစ်သိန်းလျှင် ၁၁၁၄၃ ဦးနှုန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံနေရပြီး ကူးစက်ခံရသူ တစ်သိန်းလျှင် ၂၉၅ ဒသမ ၉ ဦးနှုန်း သေဆုံးနေရကြောင်း ယနေ့ ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်အရ သိရ သည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံသည် အမေရိကန်နိုင်ငံပြီးလျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူဒုတိယအများဆုံးနိုင်ငံဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှုတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့ နောက်တွင် တတိယအများဆုံးနိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက် ခံရသူ ၂၀၄၈၅၄ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၄၃၆၇၄၈ ဦးရှိလာကြောင်း ဘရာဇီးကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ ၃၃၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် အဆိုပါ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၆၂၈၅၅၅ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ပြီးခဲ့သည့်လပိုင်းက ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေး အရှိန်မြှင့်ထိုးနှံမှုနှင့်အတူ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှင့်



သေဆုံးမှု သိသိသာသာလျော့ကျမှုရှိခဲ့သော်လည်း ပြီးခဲ့သည့်ရက်ပိုင်း အတွင်း အဆိုပါရောဂါ ကူးစက်မှုနှင့် သေဆုံးမှု ပြန်လည်မြင့်တက်လာ ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်အထိ လူဦးရေ ၁၄၇ ဒသမ ၆ သန်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံမှုခံယူပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ		
ပိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ	၃၃၉၈၅၃၉၄၆	ဦး
သေဆုံးသူ	၅၅၂၅၃	ဦး
ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ	၂၇၃၃၂၄၃၁	ဦး

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးသည့် ခရီးသည်များအား ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်းသို့ ဖေဖော်ဝါရီလ၌ စတင်ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုမည်

ဗန်ကောက် ဇန်နဝါရီ ၂၀
ထိုင်းနိုင်ငံသည် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီးစီးသော ခရီးသည်များအား ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ စတင်၍ နိုင်ငံအတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခွင့် ပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းက ယနေ့ ပြောကြားသည်။

၎င်းခရီးသည်များသည် ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း စတင်ရောက်ရှိသည့်နေ့နှင့် ရောက်ရှိပြီး ငါးရက်အကြာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ

စစ်ဆေးမှုများခံယူရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံအတွင်း အိုမီခရွန်ဗီပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်မှုများ မြင့်တက်လာသောကြောင့် ယမန်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်မှ စတင်၍ ပြည်ပ ခရီးသည်များကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သီးခြားစောင့်ကြည့်မှုခံယူခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့် ပေးသည့် အစီအစဉ်အား ခေတ္တရပ်ဆိုင်းထားခဲ့ သည်။ ယခုအချိန်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုလျော့နည်းလာပြီး ထိန်းချုပ် နိုင်သည့်အခြေအနေသို့ တဖြည်းဖြည်းဦးတည် လျက်ရှိကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးစင်တာမှ ပြောရေးဆိုခွင့် ရှိသူ တီဝါဆင် ဗီဆန်နူရီသင်က ပြောကြား သည်။ ယခုကဲ့သို့ ပြည်ပခရီးသည်များအား နိုင်ငံအတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုမည့် အရေးသည် နိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် စီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့လာစေရန်အတွက် ထိုင်းအစိုးရက ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သို့ရာတွင် နိုင်ငံအတွင်းရှိ ဘားဆိုင် များနှင့် ညကလပ်များကို ပိတ်ထားဦးမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံရှိ လူဦးရေ၏ ၆၆ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း မှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးစီးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်း ထိုးနှံသူ ၁၅ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်အမျိုးသားနှင့် အဓမ္မလက်ထပ်ပေါင်းသင်းရန် စီစဉ်ခဲ့သူအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်အမျိုးသား
နှင့် အဓမ္မလက်ထပ်ပေါင်းသင်းရန် စီစဉ်ခဲ့သူ
အား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ်
နှစ် ၂၀ ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ကျောက်တန်းမြို့နယ်နေ မ XXX ၃၈ နှစ်ကို
တစ်မြို့နယ်တည်းနေမိခင်၏ယောင်းမဖြစ်သူ

ဒေါ်လှလှရီ (မိ)၊ မသဇင်ဖူး (ခ) ရွှေစင်မိုး
(တိမ်းရှောင်)နှင့် ကျော်ကြီး(တိမ်းရှောင်)တို့က
မန္တလေးမြို့ရှိ ပန်းစိုက်သည့်အလုပ်တွင်
လုပ်ကိုင်ပါက တစ်နှစ်လျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၂၀
ခန့်ရရှိမည်ဟု ပြောဆိုစည်းရုံးပြီး ရန်ကုန်မြို့
မှတစ်ဆင့် ကျောင်းတို့မြို့သို့ခေါ်ဆောင်၍ တရုတ်
အမျိုးသားနှင့် အဓမ္မလက်ထပ်ပေါင်းသင်းရန်
စီစဉ်ခဲ့သူဖြင့် ကျောက်တန်းမြို့မရဲစခန်းက

(ပ) ၁၉၃၆/၂၀၁၉၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီး
ကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၈/က/၇ ၅၂ ဖြင့်
အမှုရေးဖွင့်ခဲ့ပြီး တောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးသို့
တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင်
တရားခံ ဒေါ်လှလှရီကို လူကုန်ကူးမှုတားဆီး
ကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၈ အရ အလုပ်နှင့်
ထောင်ဒဏ်နှစ် ၂၀ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်
ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြို့နယ်အချို့၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်း
ရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်
သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ
၁၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီ ၁၀ မိနစ်
တွင် ဗန်းမော်မြို့နယ် ကုန်းမဟတ်
ကျေးရွာအနီး၌ မောင်းတင်
မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို
ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာမှ စိတ်ကြွေး
သွပ်ဆေးပြား ၁၉၂၅ ပြားကို
လည်းကောင်း။
ယင်းနေ့ ည ၇ နာရီ ၁၀ မိနစ်
တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး
နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ
ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည်
ဘားအံမြို့နယ် သရက်ပင်ကျေးရွာ
အနီး အိန္ဒြ-ဇာသပြင်သွား
ကားလမ်းတွင် နိုင်နိုင်ဦး မောင်းနှင်



ဖြိုးမင်းကျော်(ခ)ကိုဖြိုး၊ ကျော်စိုးလှိုင်တို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ဖြိုး ကျော်ဝင်းထွန်း လိုက်ပါလာ
သည့်ယာဉ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေး
ရာမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား
၂၀၀၀ နှင့် ငွေကျပ် ၂ ဒသမ ၁
သိန်းတို့ကို လည်းကောင်း။
ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၁၀
မိနစ်တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ
ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည်
တာမွေမြို့နယ် မအူကုန်း
ရပ်ကွက် မအူကုန်းလမ်းထိပ်တွင်

ကျော်စိုးလှိုင် မောင်းနှင်ပြီး
ဖြိုးမင်းကျော်(ခ)ကိုဖြိုး လိုက်ပါ
လာသည့်ယာဉ်ကို ရပ်တန့်
စစ်ဆေးရာမှ စိတ်ကြွေးသွပ်
ဆေးပြား ၂ ဒသမ ၃ သိန်းကို
လည်းကောင်း။
ယင်းနေ့ နံနက် ၆ နာရီ ၄၅
မိနစ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး
နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်
များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည်
မိုင်းယောင်းမြို့နယ် မိုင်းယုမြို့
ကော်ဆမ်မိန်းကျေးရွာနေ စိုးဌေး
၏နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရာမှ စိတ်ကြွေး
သွပ်ဆေးပြား ၅၂၀၀ ကို
လည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့
သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါး
နှင့် စိတ်ကြွေးပြောင်းလဲစေသော
ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ
အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန်၊ ယာဉ်နှင့် အခြားစက်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး
ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့်
တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ
ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး
ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင်
ရခိုင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု
တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့်
ပူးပေါင်းအဖွဲ့များမှ နယ်မြေရှင်းလင်းစစ်ဆေး
ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သံတွဲမြို့နယ်အတွင်း
သစ်မျိုးစုံ ၃၈ ဒသမ ၅၉၄၂ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး
ငွေကျပ် ၄၀၃၀၀၀)နှင့် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်တွင်
တောင်ကုတ်မြို့နယ်နှင့် ဝှံမြို့နယ်များမှ
တောင်သရက်သစ် ၃ ဒသမ ၃၁၁၄ တန်
(ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၃၁၇၉၈) စုစုပေါင်း
သစ်မျိုးစုံ ၄၁ ဒသမ ၉၀၅၆ တန် (ခန့်မှန်း
တန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၃၄၇၉၈) သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး
သစ်တောဦးစီးဌာန၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ
နှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
အလားတူဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် မရမ်းချောင်
အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၏ တာဝန်ကျ
အကောက်ခွန်စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့မှ သတင်းအရ
စောင့်ဆိုင်းစစ်ဆေးခဲ့ရာ ကျိုက်ထိုမြို့ မုပုလင်
ကျေးရွာအနီး ရှောင်ကွင်းလမ်းအတွင်းမှ

ထွက်ခွာလာသော ယာဉ်ပေါ်တွင် စာရွက်စာတမ်း
အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်း
မရှိသည့် စားသောက်ကုန်နှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်း
မျိုးစုံ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၂၀၀၀၀)၊
YAMAHA FZ-150 ဆိုင်ကယ်တစ်စီး (ခန့်မှန်း
တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀၀)၊ HYOSUNG GT-
150 ဆိုင်ကယ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ်
၁၀၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်
လာသော ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး
ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါရှောင်ကွင်း
လမ်းမှ ထွက်ခွာလာသော ယာဉ်ပေါ်တွင်
စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ
တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် စားသောက်ကုန်နှင့်
လူသုံးကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ်
၅၃၂၅၈၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်
လာသော ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ်
၁၆၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ဖမ်းဆီးရမိမှု ခြောက်မှု
(ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၀၃၄၅၈၀၀)
သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏
လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူ
ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထို့အပြင် မွန်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်
မှုတိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့်
ပြည်နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်၍

ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် သတင်းအရ သွားရောက်
စစ်ဆေးခဲ့ရာ သထုံခရိုင် ပေါင်မြို့နယ် သံလွင်
မြစ်အတွင်း တရားမဝင် ပိတောက်ခွဲသား တန်
၅၀၊ လှေကြီးတစ်စင်းနှင့် ကဲ့လှေနှစ်စင်း
စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀၀
သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဦးစီးဌာန၏
လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရ အရေးယူ
ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထပ်မံ၍ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်
ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံ
ခန့်ခွဲမှုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီး
ဌာနက ဦးဆောင်၍ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့်
သတင်းအရ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ပဲခူးခရိုင်
နှင့် တောင်ငူခရိုင် သစ်တောကြီးပိုင်းများ
အတွင်းရှိ တရားမဝင် ကျွန်းသစ် ၅ ဒသမ ၇၀၁၆
တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၇၁၀၄၈၀) နှင့်
အခြားသစ်မျိုးစုံ ၃ ဒသမ ၁၉၅၈ တန် (ခန့်မှန်း
တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၂၃၇၀၆) စုစုပေါင်း တရားမဝင်
သစ်မျိုးစုံ ၈ ဒသမ ၈၉၇၄ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး
ငွေကျပ် ၁၉၃၄၁၈၆) သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး
သစ်တောဦးစီးဌာန၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ
နှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထို့အတူ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်
ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံ
ခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့က ဦးဆောင်၍
ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် သတင်းအရ စစ်ဆေးမှု
များ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ခန္တီးခရိုင် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်
၌ ရွှေတူးဖော်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် တရုတ်
နိုင်ငံထုတ် အင်ဂျင်နစ်လုံးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်း
များ (စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀)
သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး မြန်မာ့သတ္တုတွင်းဥပဒေ
နှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
သို့ပါ၍ ဇန်နဝါရီ ၁၅၊ ၁၆၊ ၁၉ နှင့် ၂၀ ရက်
တို့တွင် သိမ်းဆည်းရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ
၁၄ မှု (စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ်
၆၈၂၁၄၈၄၈) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်
မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရ
သည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား
၂၀၂၂-၂၀၂၂ သောကြာနေ့
MRTV
၀၆:၀၀ သတ္တုသုတ်ရတနာသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်
၀၆:၃၀ နံနက်သံသတင်း
၀၇:၀၀ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဝတ်စုံ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ
၀၈:၀၀ ရတနာသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်၊ သတ္တုသုတ်
၀၉:၀၀ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဝတ်စုံ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ
၁၀:၀၀ သတင်းသံကထာဝင်
၁၀:၃၀ လူ့စီးပွားဖြစ်ပွားရေး
၁၁:၀၀ ဖွံ့ဖြိုးရေးစာတိုက်
၁၁:၃၀ MRTV National News
၁၂:၀၀ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးပြည်ထောင်စု
အသံ (၂၅) နှစ်အောက် (အချိုးသိပ်)
ကော့စိုင်း (ခိုင်လုံ)၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်
အသံအား ဝိုက်ဖွဲ့ရန် ထုတ်လွှင့်မှုအတွက်
www.mrtv.gov.mm
Lme@mrtvnews
twitter.com/mrtvnewsportal
၀၇:၀၁ Myitta (Kyawt Kay Khaing)
၀၇:၀၇ Myanmar's Entrepreneurs: Soe Moe Aung
၀၇:၂၀ Myanmar Puppet
၀၇:၂၇ Discovering Tribes- Maw Nay Bwa: their life and customs
၀၈:၀၁ Dances of Myanmar: Kayah Traditional Flag Post Festival
၀၈:၀၆ Myanmar's Traditions and Culture "Myanmar Pottery"
၀၈:၃၀ The Largest Nunnery in Myanmar
၀၉:၀၁ News
၀၉:၂၆ Global Partnership for Brighter Future: Oman Pavilion at Expo 2020 Dubai
၀၉:၃၃ Unique Art of Stucco Work
၀၉:၅၀ Yoghurt Vendor
၁၀:၀၁ School for the Blind
ရိုင် (၁၇:၀၀ မှ ၁၇:၀၀) ဝိုင်းပြင် သစ်ပင်ပေါက်စင်
ရှင်း (၁၇:၀၀ မှ ၁၇:၀၀) မော်ဒန် သွေးဆေးပေးစင်၊ သားပေးပေး ဆင်ဆင်ဆင်ဆင်ဆင်
ဂ (၁၇:၀၀ မှ ၁၇:၀၀) ကလေးကလေးပြောစကား (အပိုင်း-၁)
ကျော် (၁၇:၀၀ မှ ၁၇:၀၀) ကျော်ကြီးကြီးကြီးကြီး
ကမ (၁၇:၀၀ မှ ၁၇:၀၀) ကလေးကလေးပြောစကား (အပိုင်း-၁)
မွန် (၁၇:၀၀ မှ ၁၇:၀၀) သွေးဆေးပေးစင်
၀၉:၀၀ သတ္တု
၀၉:၃၀ အခြားအနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ
၀၉:၀၀ Sports News
၁၀:၃၀ တိုင်းဒေသကြီးပြည်ထောင်စု (အချိုးသိပ်)
ကော့စိုင်း (ခိုင်လုံ)၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်
အသံအား ဝိုက်ဖွဲ့ရန် ထုတ်လွှင့်မှုအတွက်
၁၁:၀၀ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဝတ်စုံ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ
၁၁:၃၀ တိုင်းဒေသကြီးပြည်ထောင်စု (အချိုးသိပ်)
ကော့စိုင်း (ခိုင်လုံ)၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်
အသံအား ဝိုက်ဖွဲ့ရန် ထုတ်လွှင့်မှုအတွက်
၁၂:၀၀ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဝတ်စုံ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ၊ အနုပညာ
MRTV Myanmar Channel
Education Channel
မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား
ရိုင် (၁၇:၀၀ မှ ၁၇:၀၀) ဝိုင်းပြင် သစ်ပင်ပေါက်စင်
ရှင်း (၁၇:၀၀ မှ ၁၇:၀၀) မော်ဒန် သွေးဆေးပေးစင်၊ သားပေးပေး ဆင်ဆင်ဆင်ဆင်ဆင်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မင်းကင်းမြို့နယ်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့က အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူ အမျိုးသား လေးဦး၊ အမျိုးသမီး နှစ်ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားပြီး သတ်ဖြတ်ခဲ့ရာမှ အမျိုးသား သုံးဦးနှင့် အမျိုးသမီး နှစ်ဦးသေဆုံး၍ အမျိုးသား တစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိ



ဦးရာအေး၊ ဦးကျော်စံဝင်း (သေဆုံး)



ဦးကျော်နိုင်ဦး၊ ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း (သေဆုံး)

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မင်းကင်းမြို့နယ်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့က အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူ အမျိုးသား လေးဦး၊ အမျိုးသမီး နှစ်ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားပြီး သတ်ဖြတ်ခဲ့ရာမှ အမျိုးသား သုံးဦးနှင့် အမျိုးသမီး နှစ်ဦးသေဆုံး၍ အမျိုးသား တစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့တွင် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အင်အား ၄၀ ခန့်သည် လက်နက်ငယ်များ၊ တူမီး သေနတ်များ ကိုယ်စီကိုင်ဆောင်လျက် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး မင်းကင်းမြို့နယ် မအူကုန်း(မြောက်) ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိလာပြီး အဆိုပါ ကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများဖြစ်သည့် ဦးရာအေး(၄၇)နှစ် (၁) ဦး၊ ဦးကျော်စံဝင်း(၄၇)နှစ် (၁) ဦး၊ ဦးအောင်ဝင်း(၃၅)နှစ် (၁) ဦး၊ ဦးကျော်နိုင်ဦး(၃၇)နှစ် (၁) ဦး၊ ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း(၄၂) နှစ်(၁) ဦး၊ ဒေါ်အောင်မြင်(၄၅) နှစ်(၁) ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီးပြီး ကျေးရွာ၏ အနောက်ဘက် သုံးဖာလုံခန့်အကွာရှိ သင်္ချိုင်း



ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း(သေဆုံး)



ဦးစိုးလေး(ခ)တောကျီး(ဒဏ်ရာရ)

(၄၅)နှစ်(၁)ဦးမောင်၊ ဦးကျော်စံဝင်း(၄၇)နှစ် (၁) ဦးစံအေး၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း (၃၅)နှစ် (၁) ဦးအောင်ဝင်း၊ ဦးကျော်နိုင်ဦး (၃၇)နှစ် (၁) ဦးအောင်မြင်သန်းနှင့် ဦးစိုးလေး(ခ)တောကျီး (၄၂) နှစ်(၁) ဦးတို့ ခြောက်ဦးကို ဖမ်းဆီးပြီး ကျေးရွာ၏ အနောက်ဘက် သုံးဖာလုံခန့်အကွာရှိ သင်္ချိုင်း

ဘက်သို့ ခေါ်ဆောင်သွားကာ သေနတ်၊ ဓားများဖြင့် ဝိုင်းဝန်းထိုးခုတ် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခဲ့သဖြင့် ဦးရာအေး တွင် လည်ပင်းပြတ်ရဒဏ်ရာ၊ ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်းတွင် လည်ပင်းပြတ်ရဒဏ်ရာ၊ ဝဲပါးစောင်းပြတ်ရဒဏ်ရာ၊ ဦးကျော်စံဝင်းတွင် လည်ပင်းပြတ်ရဒဏ်ရာ၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်းတွင် ဝဲနားထင်မှ ယာနားထင်

ကျည်ဖောက်ထွက်ဒဏ်ရာ၊ ဦးကျော်နိုင်ဦးတွင် လည်ပင်းပြတ်ရဒဏ်ရာများရရှိကာ သေဆုံးခဲ့ပြီး ဦးစိုးလေး(ခ)တောကျီးမှာ PDF အကြမ်းဖက် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့က လည်ပင်းကို ဓားဖြင့်လှီးဖြတ်စဉ် လည်ပင်းပြတ်ရဒဏ်ရာတစ်ချက်ရရှိကာ ထွက်ပြေး ခဲ့စဉ် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့က သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့၍ ၎င်းတွင် ဝဲဘက်ညှပ်ရိုးဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ ရရှိကာ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာခဲ့ကြောင်း သိရှိ ရသဖြင့် ဦးစိုးလေး(ခ)တောကျီးကို မင်းကင်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။ အထက်ပါဖြစ်စဉ်မှာ ကျေးရွာတွင် အေးချမ်းစွာ နေထိုင်လျက်ရှိသော အပြစ်မဲ့အရပ်သား ပြည်သူများ ကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်၍ ရက်စက်စွာသတ်ဖြတ်ခဲ့ သော PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား နယ်မြေခံ တပ်မတော်နှင့် ပူးပေါင်းကာ ပိတ်ဆို့စစ်ဆေးရှာဖွေ ဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်ခဲ့သူများနှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့မှ ကြေညာထားသည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် ထောက်ပံ့နေသူများကို ပြစ်ဒဏ်အသီးသီးချမှတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀ - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ (အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၆)ရပ်ကွက် နေ သက်ကိုဦး (၁)ဦး၊ ဦးကျော်စံဝင်း၊ မြောက် ဥက္ကလာပမြို့နယ် ရွှေပေါက်ကံမြို့သစ် (၁)ရပ်ကွက်နေ မျိုးမင်းခိုင်(ခ)မင်းခန့် (၁)ဦး၊ သိန်းဇံ၊ သဗန်းကျွန်းမြို့နယ် ငမိုးရိပ်ရပ်ကွက်နေ နေအေး(ခ)အာကာ သက်ပိုင်မျိုး (၁)ဦး၊ မျိုးလင်းနှင့် ဗဟန်း မြို့နယ် ရေတာရှည်ရပ်ကွက်နေ အောင်ရဲ ဝင့်(ခ)တိုက်တိုင်းအောင် (၁) ဦးစောဝင်း တို့သည် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂/၂၀၂၁)ဖြင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများ အဖြစ် သတ်မှတ်ကြေညာထားသည့် အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ခြင်း၊ ငွေကြေး ကောက်ခံထောက်ပံ့ခြင်း၊ လက်နက် ခဲယမ်းများ သိုလှောင်သိမ်းဆည်းပေးခြင်း၊ လက်နက်/ ခဲယမ်းများ ပို့ဆောင်ပေးခြင်း၊ လက်ဝယ် ကိုင်ဆောင်ခြင်းနှင့် ဖောက်ခွဲ ဖျက်ဆီးရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ခြင်း စသည့်အကြမ်းဖက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ သည့်အတွက် စစ်အုပ်ချုပ်ရေး (Martial Law)စစ်ခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက် ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(ည)နှင့် ၅၀(ဈ) တို့ အရ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် ၎င်းတို့အား “ထောင်ဒဏ် တစ်သက်” ပြစ်ဒဏ် အမိန့် ချမှတ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။ စစ်အုပ်ချုပ်ရေးအမိန့် ထုတ်ပြန် ကြေညာထားသည့် မြို့နယ်များအတွင်း



တရားခံ နေအေး(ခ)အာကာသက်ပိုင်မျိုး၊ တရားခံ အောင်ရဲဝင့်(ခ)တိုက်တိုင်းအောင်



တရားခံ သက်ကိုဦး



တရားခံ မျိုးမင်းခိုင်(ခ)မင်းခန့်

စစ်ခုံရုံးဖြင့် စစ်ဆေးမည့်ဖြစ်မှုဆိုင်ရာ ၂၃ မျိုးကိုလည်း ပူးတွဲထုတ်ပြန်ထားကြောင်း နှင့် အဆိုပါ ပြစ်မှုများကို ဖောက်ဖျက် ကျူးလွန်ပါက စစ်ခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများ

ဆောင်ရွက်ကာ ထိထိရောက်ရောက် မြန်မြန်ဆန်ဆန် အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

■ ကျောဖုံးမှ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက လိုအပ် သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ခရီးသည်တင်မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ၎င်းတို့နေရပ်အသီးသီးသို့ လိုက်လံပို့ဆောင်ပေး ခဲ့ကြောင်းနှင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများအား သက်ဆိုင်ရာနေရာများတွင် သီးသန့်ထားရှိ၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာများနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အဆင်ပြေ ချောမွေ့အောင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

❖ အာရှဖလားမှ ပြင်ဆင်ထားတဲ့ နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲတွေ မကန်ခဲ့ရပါဘူး။ ဒီချိန်က ပုံမှန်အချိန်တွေ လိုမျိုးမဟုတ်ဘဲ ခက်ခဲတဲ့အခြေအနေမှာ အကောင်းဆုံးလေ့ကျင့် ကစားပေးတဲ့ ကစားသမားတွေကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ သူတို့ အကောင်းဆုံးလုပ်နိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ လုပ်နိုင်စွမ်းရှိသမျှအကောင်းဆုံးပုံစံနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားပါမယ်”ဟု ပြောသည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးအသင်းခေါင်းဆောင် ခင်မာလာထွန်းက “ဂျပန် အသင်းကိုမှ မဟုတ်ပါဘူး။ အုပ်စုတွင်းမှာရှိတဲ့ တောင်ကိုရီးယား၊ ဗီယက်နမ် အသင်း တွေနဲ့ ပွဲစဉ်တွေမှာလည်း အကောင်းဆုံးယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားပါမယ်။ အခုလို အင်အားကြီး အသင်းတွေနဲ့ ကျရောက်တဲ့ အုပ်စုပွဲစဉ်တွေကို ကစားဖို့အတွက် တကယ်စိတ်လှုပ်ရှား နေပါပြီ။ စိုးရိမ်စိတ်တွေမရှိပါဘူး။ လုပ်နိုင်သမျှ အကောင်းဆုံး ကစားသွားမှာပါ” ဟု ပြောသည်။ အာရှဖလား အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှစတင်ကာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး ပထမဆုံးပွဲတွင် တရုတ်အသင်းက တရုတ်(တိုင်ပေ)အသင်းကို လေးဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲကို အုပ်စုဆုံးပွဲအဖြစ် ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး အုပ်စု(က)တွင် အိမ်ရှင်အိန္ဒိယ၊ တရုတ်၊ တရုတ်(တိုင်ပေ)၊ အီရန်၊ အုပ်စု(ခ)တွင် ဩစတြေးလျ၊ ထိုင်း၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ အုပ်စု(ဂ)တွင် ဂျပန်၊ တောင်ကိုရီးယား၊ ဗီယက်နမ်နှင့် မြန်မာအသင်းတို့ ပါဝင်နေသည်။ သတင်း-ကိုညီလေး၊ ဓာတ်ပုံ-MFF

လှိုင်ဘုရင့်နောင် ရောင်းဝယ်ရေးသမဝါယမအသင်းက အသင်းသားပြည်သူများအား အစုပေါ် အမြတ်များထုတ်ပေး ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀ - ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အသင်းမှ အသင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်မြို့နယ် သား ၃၅၃ ဦးသို့ တစ်ဦးလျှင် ပခုက္ကူမြေပဲ ရှိ လှိုင်ဘုရင့်နောင် ရောင်းဝယ်ရေး ဆီသန့်၅၀ ကျပ်သား တစ်ဘူးစီနှင့်အစုပေါ် အမြတ်ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ စီဖြင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၃၅ ဒသမ ၃ သိန်းတို့ကို ပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ နာသုံးနာ လက်ကိုင်ထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအပေါ် မိဘသဖွယ်စိတ်ဓာတ်ဖြင့် သင်ကြားရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုအား အသိအမှတ်ပြု သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဆရာ၊ ဆရာမများအပေါ်ရှိသေလေးစားမှုပြုရသည့် အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင်အဖြစ် ရှေးယခင်ကတည်းကပင် ယဉ်ကျေးမှု တစ်ရပ်သဖွယ် သတ်မှတ်ထားပြီး အခြားမည်သည့်နိုင်ငံတွင်မှ မတွေ့ရှိနိုင်သော အလေးအနက်ပြုမှုကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများသည်လည်း စေတနာကို အရင်းခံပြီး ဝါသနာနှင့်အတူ အနစ်နာခံကာ တပည့်များအပေါ် ရင်ဝယ် သားသဖွယ်သဘောထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်သိက္ခာပြည့်စုံစွာဖြင့် အတတ်ပညာ သင်ကြားပို့ချရုံသာမက “အတတ်လည်းသင်၊ ပဲ့ပြင်ဆုံးမ၊ သိပ္ပံမချန်၊ ဘေးရန်ဆီးကာ၊ သင့်ရာ အပ်ပို့” ဟူသော ဆရာကျင့်ဝတ်ငါးသွယ်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်နေ သူများ ဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရပ်နားထားရသည့် ကျောင်းများကို လက်ရှိအချိန်တွင် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာ သင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့်နှင့် မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းများအား ဇွန် ၁ ရက်နေ့မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ တစ်ပြိုင် တည်း အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။ စာသင်ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေသည့်

ကာလနှင့် လက်ရှိသင်ကြားနေသည့်ကာလတွင် မိမိတစ်ပါတီ ကောင်းစားရေးကိုသာ ရှေးရှု၍ နိုင်ငံရေးအမြတ်ထုတ်လိုသူများ၊ နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက် NLD ပါတီဝင်များနှင့် ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံ သူများ၊ NUG၊ CRPH နှင့် PDF စသည့်အဖွဲ့များသည် ပညာရေး ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်လာစေရန် Social Punishment ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်ခြင်း များအပြင် ကလေးငယ်များပညာသင်ကြားရေးကို အခက်အခဲဖြစ် စေရန်ရည်ရွယ်၍ စာသင်ကျောင်းများကို မိုင်းများ၊ လက်လုပ်ဗုံး များဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများအပြင် ဆရာ၊ ဆရာမများကို စာပေသင်ကြားမှုမပြုနိုင်စေရန် ခြိမ်းခြောက် ခြင်း၊ နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများသာမက အချို့အသက်သေဆုံးသည်အထိ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပြီး သေဆုံး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် မိသားစုများနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။

မကောင်းမှု၊ မတရားမှုတို့ကို ပြုလုပ်ရမည့်အပေါ် ရှက်ခြင်း၊ ကြောက်ခြင်းဟူသော ဟိရိ၊ ဩတ္တပ္ပတရားတို့အပေါ်၌ သာမန်လူတို့ ထက်ပိုမိုသိရှိစောင့်ထိန်းတတ်သည့် ဆရာ၊ ဆရာမတို့အနေဖြင့် ထိုကဲ့သို့သော အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများ၊ နှောင့်ယှက်မှုမျိုးစုံ

တို့ကြားမှ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာဟူသည့် မွန်မြတ်လှသည့် ဂုဏ်ပုဒ်နှင့်အညီ ကောင်းမွန်မြင့်မြတ်သည့် စိတ်ထားများဖြင့် နိုင်ငံအတွက် ပညာတတ် လူငယ်၊ လူရွယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရေး ရှေးရှု၍ သင်ကြားရေးတာဝန်များကို မလစ်ဟင်းရအောင် အားကြိုး မာန်တက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသော ဆရာ၊ ဆရာမများကို နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် လှိုက်လှဲစွာ ချီးကျူးဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း တင်အပ်ပါသည်။

နိုင်ငံအနာဂတ် ရင်သွေးငယ်များ၏ စာပေပညာတတ်မြောက်ရေး၊ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် အခက်အခဲမျိုးစုံကြားမှ သင်ကြားရေး တာဝန်များကို ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အထူး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့်လည်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ ကလေးငယ်များ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးတို့အတွက် လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိထားကာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

အနာဂတ်လူငယ်၊ လူရွယ်များ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် စာသင်ကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်ကို မလိုလားသည့် အကြမ်းဖက်သမားများက နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းပီသစွာ စာသင်ကြားပေးလျက်ရှိသော ဆရာ ဆရာမများကို အကြမ်းဖက်ခြိမ်းခြောက်၊ ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
အနာဂတ်လူငယ်၊ လူရွယ်များ ပညာရည် မြင့်မားရေးအတွက် စာသင်ကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်ကာ စာပေသင်ကြားပေးလျက်ရှိသည် ကို လိုလားမှုမရှိသည့် နိုင်ငံရေး အစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်သမား များအနေဖြင့် ပညာရေးဆိုင်ရာ ရုံးဌာနများနှင့် စာသင်ကျောင်း များကို မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခြင်း များ၊ လက်ပစ်ဗုံး၊ လက်လုပ်ဗုံး များ၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ်ဖောက်ခွဲခြင်းများ ပြုလုပ် လျက်ရှိသည့်အပြင် လူငယ်၊ လူရွယ်များအား နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း ပီသစွာ စာပေသင်ကြားပြသပေး လျက်ရှိသည့် ဆရာ ဆရာမများ ကို အကြမ်းဖက်ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်ခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။

အကြမ်းဖက် ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်ခြင်း များပြုလုပ်ခဲ့ရာတွင် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး တန့်ဆည်မြို့နယ် မေတ္တာမြိုင်ရပ်ကွက်နေ ဦးဆင် ကျော် ၅၃ နှစ် (ဘ)ဦးပြောင်း၊ ဇနီးဖြစ်သူ ဒယ်ရောက်အခြေခံ ပညာ မူလတန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးဖြစ်သူ ဒေါ်သန်းသန်းနွဲ့ ၅၀ နှစ် (ဘ) ဦးစိန်မောင်နှင့် သမီးဖြစ်သူ မလင်းလက်ကျော် ၂၀ နှစ်တို့ မိသားစုသည် ၎င်းတို့၏နေအိမ်၌ ရှိနေစဉ် အနက်ရောင်ဝတ်စုံများ ဝတ်ဆင်ထားပြီး သေနတ်များ ကိုယ်စီ ကိုင်ဆောင်ထားသည့် အကြမ်းဖက်သူအမျိုးသား လေးဦး ရောက်ရှိလာပြီး နေအိမ်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ကာ သေနတ်များဖြင့် ရက်စက်စွာ ပိုင်းဝန်းပစ်ခတ် သတ်ဖြတ်ခဲ့သဖြင့် ဦးဆင်ကျော်နှင့်



တန့်ဆည်မြို့နယ်၌ အကြမ်းဖက်သမားများက ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးနှင့် မိသားစုဝင်များအား ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခဲ့မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ပိုင်းဝန်းပစ်ခတ် ထိုကဲ့သို့ ဆရာ ဆရာမများကို

ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီး ဒေါ်သန်း သန်းနွဲ့တို့တွင် သေနတ်ထိမှန်



အခင်းဖြစ်နေရာမှ အကြမ်းဖက်သမားများ ပစ်ခတ်ခဲ့သည့်ကျည်ခွဲများ တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့မှု မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ။

ဒဏ်ရာများရရှိ၍ အခင်းဖြစ်နေရာ ၌ သေဆုံးသွားခဲ့ကြပြီး သမီး ဖြစ်သူ မလင်းလက်ကျော်တွင် ယာလက်ဖျံ ကျည်ဖောက်ဝင် ဒဏ်ရာတစ်ချက် ရရှိခဲ့သဖြင့် ဆေးဝါးကုသနိုင်ရေး တန့်ဆည်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထားရှိ ကာ အခင်းဖြစ်နေရာမှ အကြမ်း ဖက်သမားများ ပစ်ခတ်ခဲ့သည့် A USA 320 AUTO ကျည်ခွဲတစ်ခု နှင့် MM 6 NRO LUSER ကျည်ခွဲ တစ်ခုတို့ကို တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရ မိခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ပိုင်းဝန်းသတ်ဖြတ် အလားတူ ည ၁၀ နာရီခွဲတွင် ခင်ဦးမြို့နယ် ရွာသန်းကျေးရွာသို့ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့

က လက်လုပ်သေနတ်၊ တုတ်၊ ဓား များကိုဆောင်၍ ကျေးရွာအတွင်း သို့ ဝင်ရောက်လာပြီး အဆိုပါ ကျေးရွာနေ ရွာသန်းအခြေခံပညာ မူလတန်းလွန်ကျောင်းမှ ကျောင်း ဆရာဖြစ်သူ ဦးသန်းအောင် ၅၀ နှစ်နှင့် တစ်ရွာတည်းနေ ဦးချိုကြီး ၅၅ နှစ် (ဘ)ဦးတင်အောင်တို့ နှစ်ဦးကို ၎င်းတို့၏နေအိမ်များမှ ခေါ်ထုတ်ကာ ဦးသန်းအောင် နှင့် CDM မလုပ်သည့်အတွက်ကြောင့် လည်းကောင်း၊ ဦးချိုကြီးကို ဒလန် ဟု စွပ်စွဲ၍လည်းကောင်း ရက်စက် စွာ ပိုင်းဝန်းသတ်ဖြတ်သွားခဲ့ ကြောင်း သိရပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ ကလေးသူငယ်များ အေးချမ်းစွာပညာသင်ကြားလျက်

ရှိသည်ကို မလိုလားဘဲ နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းပီသစွာ စာပေသင်ကြား ပေးလျက်ရှိသည့် ဆရာ ဆရာမ များအား အကြမ်းဖက်ခြိမ်းခြောက် ၍ ရက်စက်စွာသတ်ဖြတ်မှုများ ကျူးလွန်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက် သမားများအား နယ်မြေခံ ပြည်သူ လူထုများက လိုလားလက်ခံမှုမရှိ သည့်အပြင် ရွံရှာမုန်းတီးလျက် ရှိကြောင်းနှင့် ၎င်းအကြမ်းဖက် သမားများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး ရမိနိုင်ရေးနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ပညာ သင်ကြား နိုင်ရေးတို့အတွက် နယ်မြေခံ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ က ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရပါသည်။ သတင်းစဉ်

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့်

မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်းမှစ၍ NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကိုထောက်ခံသူ အစွန်းရောက်များ၊ မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ CDM လှုံ့ဆော်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို မလိုလားသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု၊ ခြောက်လှန့်မှုတို့ ကြောင့် အချို့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်လူရွယ်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံသားများ

သည် EAO များတည်ရှိရာနေရာများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စိုးရိမ်စိတ်များဖြင့် တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အာဏာရှင်ဆန်သည့်ထုတ်ပြန်ချက်၊ ပြောကြားချက် တို့အပေါ်တွင်လည်း ထပ်မံစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ရောက်ရှိရာနေရာများ၌လည်း လုံခြုံရေးအာမခံချက်မရှိမှု၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်မပြေခက်ခဲမှုတို့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့် မိမိတို့ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လာ လိုသည့်ဆန္ဒများ ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို သတင်းရရှိပါသည်။

၃။ ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လူယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက် တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM) လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူ များမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ် ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိနေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများဖြစ်သော ကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် တိမ်းရှောင်ရောက်ရှိနေရာများမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ အကြောင်းအရာတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ထားသူများ မှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်စိတ်ဆန္ဒအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏နေရပ်များသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက ဥပဒေအရ ဖြေလျှော့ပေးမှုများနှင့်အညီ ပြန်လည် ဝင်ရောက်နိုင်ရေး နီးစပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများနှင့် ပြည်ပရောက် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ သံရုံး၊ စစ်သံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် နိုင်ပါရန် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လူယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင် အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM)လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရ ဖြစ်စေ၊ အခြား နည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်

အဝေးသင်တက္ကသိုလ် နောက်ဆုံးနှစ် (သိပ္ပံအထူးပြုဘာသာရပ်) သင်တန်းများ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်မည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန
ကြေညာချက်

၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် အဝေးသင်တက္ကသိုလ် နောက်ဆုံးနှစ် (သိပ္ပံအထူးပြုဘာသာရပ်) သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်း

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာနရှိ တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်နှင့် ကောလိပ်များ တွင်၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် အဝေးသင်တက္ကသိုလ် နောက်ဆုံးနှစ် (သိပ္ပံအထူးပြုဘာသာရပ်) သင်တန်းများ၏ လက်တွေ့နှင့် သင်ကြားပို့ချသင်တန်းများကို (၂၂-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန



ဒေသတွင်းစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
ဒေသတွင်းစားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် ပြည်သူ များ၏စားသောက်ရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန် အတွက် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အနောက်တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်အောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ သတင်းစဉ် နယ်မြေခံတပ်ရင်းရှိစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ အား သွားရောက်ကြည့်ရှု၍ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“အဂတိပယ်ခွာ ပြည်သာယာ” Remove Corruption, Promote Prosperity

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သို့ တိုင်ကြားရာတွင် သတိပြုရမည့်အချက်များ

- ၁။ မည်သူမဆို အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှု ဖြင့် ကြွယ်ဝချမ်းသာလာခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ သတ်မှတ်ချက်များနှင့် အညီ ကော်မရှင်သို့ဖြစ်စေ၊ ကော်မရှင်ရုံးသို့ဖြစ်စေ၊ ဤဥပဒေအရဖွဲ့စည်းသော လုပ်ငန်း ကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့၊ ပဏာမစစ်စစ်ရေးအဖွဲ့နှင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တစ်ခုခု သို့ဖြစ်စေ၊ သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုသို့ဖြစ်စေ သတင်း ပေးပို့ချက်နှင့် တိုင်တန်းချက်များကို ပေးပို့နိုင်သည်။
- ၂။ တိုင်ကြားစာပေးပို့ရာတွင် ကော်မရှင်ထံ မိတ္တူပေးပို့ခြင်းမပြုဘဲ တိုက်ရိုက် လိပ်မူပေးပို့ ရမည်။
- ၃။ တိုင်ကြားသူ၏ အမည်၊ လက်မှတ်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ၊ ဆက်သွယ်ရန် လိပ်စာအပြည့်အစုံ၊ ဖုန်းနံပါတ် ပါဝင်ရမည်။
- ၄။ အရေးကြီးသော သက်သေခံချက်ဖြစ်သည့် မျက်မြင်သက်သေ၊ စာရွက်စာတမ်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ အသံဖိုင်၊ ဗီဒီယိုဖိုင် စသည်တို့ရှိကြောင်း ဖော်ပြနိုင်ရမည်။
- ၅။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးတစ်ယောက်အား နစ်နာစေရန် သို့မဟုတ် ဂုဏ်သရေပျက်စေရန် တမင်ပြုလုပ်တိုင်ကြားပါက ဤဥပဒေပုဒ်မ ၅၉ အရ အရေးယူခံရနိုင်သည်ကိုလည်း သတိပြုရမည်။

လိပ်မူတိုင်ကြားရန် လိပ်စာ

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်
ရုံးအမှတ် (၅၆)၊ ဇေယျဌာနီလမ်း၊ ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်၊ စာတိုက်သေတ္တာ အမှတ်(၁၄၄)၊ ဖုန်းနံပါတ် ၀၆၇-၈၁၀၃၃၄၇၊ ၀၆၇-၈၁၀၃၃၄၄
Email Address - accm@accm.gov.mm
Website Address - <http://www.accm.gov.mm>

ကရင်ပြည်နယ် အသက် ၁၈ နှစ်အောက်ပြေးခုန်ပစ်အသင်းအား အောင်နိုင်ရေးအလံပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၂၀
 ၂၀၂၂ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် အမျိုးသား အမျိုးသမီး အသက် ၁၈ နှစ်အောက် ပြေးခုန်ပစ် ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ကရင်ပြည်နယ် အသက် ၁၈ နှစ်အောက် ပြေးခုန်ပစ်အသင်းအား အောင်နိုင်ရေးအလံ ပေးအပ်သည့်အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ(၂)၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးခန်းမ(၂)၌ ကျင်းပသည့် အောင်နိုင်ရေးအလံပေးအပ်ပွဲတွင် ကရင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် အားကစားပေါင်းစုံ ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် ပြိုင်ပွဲများကို စဉ်ဆက် မပြတ် ပြုလုပ်ပေးခြင်း၊ အားပေးချီးမြှောက်ခြင်း၊ အားကစားကွင်း၊ အားကစားရုံများကို အဆင့်မြှင့်တင် ပေးခြင်း စသည့် အားကစားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်



လာစေရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြု အားကစားသမား လူငယ်မောင်မယ်များအနေဖြင့် မိမိတို့ယှဉ်ပြိုင်မည့် အားကစားနည်းအလိုက် အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင်၊ ပြည်နယ်ဂုဏ်ကိုဆောင်နိုင်အောင် ကိုယ်စွမ်း ဉာဏ်စွမ်းရှိသလောက် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်

ကစားကြဖို့ တိုက်တွန်းလိုကြောင်း၊ အောင်မြင်မှုများ အလိုက် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ဂုဏ်ပြု ချီးမြှောက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အားပေးလမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြား သည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကရင် ပြည်နယ်အသက် ၁၈ နှစ်အောက် ပြေးခုန်ပစ် အသင်းထံသို့ အောင်နိုင်ရေးအလံနှင့် အောင်နိုင်ရေး ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို ထောက်ပံ့ပေးအပ် ခဲ့ပြီး ကရင်ပြည်နယ်အားကစား အောင်နိုင်ရေး ကော်မတီနှင့် မြသီတာအောင်စိုးစိုးကုမ္ပဏီတို့က အောင်နိုင်ရေးထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြ ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အားကစားသမားများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်၍ အားပေး စကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)



ချင်းပြည်နယ်၏ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ် ခြောက်လဘတ်ဂျက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ ရှင်းလင်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ဟားခါး ဇန်နဝါရီ ၂၀
 ချင်းပြည်နယ်၏ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများစာရင်းနှင့် ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံး ခန့်မှန်းခြေရေးဆွဲထားရှိမှုရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်မတ်လအထိ ခြောက်လ အတွက် ပြည်ထောင်စု/ပြည်နယ်ငွေလုံးငွေရင်းခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုအခြေအနေ ရှင်းလင်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ဟားခါးမြို့ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးငွေဆန်းအောင်က ဌာနဆိုင်ရာများအနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လအထိ ခြောက်လအတွင်း ပြည်ထောင်စု/ပြည်နယ်ငွေလုံး ငွေရင်း ခွင့်ပြုငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လုပ်ငန်းပြုသည့် လုပ်ငန်း အရေအတွက်၊ တင်ဒါခေါ်ယူသည့်လုပ်ငန်း၊ ဌာနအစီ အစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းနှင့် ပစ္စည်း ဝယ်ယူခြင်း အပါအဝင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအခြေအနေ

များနှင့် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် လုပ်ငန်း များကို ပြည်ထောင်စုမှခွင့်ပြုပါက ဧပြီလအတွင်း တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကြိုတင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း ပြောကြား သည်။

အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများက လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှု အပေါ် အကြံပြုသုံးသပ်ဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်ချက်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးကာ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ကို သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် ၊ စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူခြင်း လုပ်ငန်းများတွင် တောမီးလောင်မှုကြောင့် ရေပိုက်များ မီးလောင်မှုမရှိစေရေး၊ သတ်မှတ်အနက်၊ အကျယ် အတိုင်း မြှုပ်နှံရန်နှင့် လုပ်ငန်းအားလုံးကို သတ်မှတ် ထားသည့် စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီဖြစ်ရေးအတွက် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ကြရန် နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား ခရိုင်ပေါင်းစုံ ကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှု အေရီးပစ်ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၂၀
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော် နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် ညနေ ပိုင်းတွင် မုံရွာမြို့ ပြည်သူ့အားကစားကွင်းအတွင်းရှိ မိုးလုံလေလုံအားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား ကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှုလေ့ကျင့်ခန်း (အေရီးပစ်) ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြီး ကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှုလေ့ကျင့်ခန်း (အေရီးပစ်) တစ်ဦးချင်း၊ သုံးယောက်တွဲနှင့် ငါးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ များတွင် ဆုရရှိကြသော အားကစားသမားများ၏ သရုပ်ပြသမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကိုကျင်းပရာ တစ်ဦးချင်း ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိသူများ၊ သုံးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ တတိယဆုရရှိသည့် ကသာ

ခရိုင်အသင်း၊ သုံးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယဆု ရရှိသည့် ရွှေဘိုခရိုင်အသင်း၊ သုံးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် စစ်ကိုင်းခရိုင်အသင်းတို့အား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကိုလည်း ကောင်း၊ ငါးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ တတိယဆုရရှိသည့် ကန့်ဘလူခရိုင်အသင်း၊ ငါးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ ဒုတိယ ဆုရရှိသည့် မုံရွာခရိုင်အသင်း၊ ငါးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ ပထမဆုရရှိသည့် ရွှေဘိုခရိုင်အသင်းတို့အားလည်း ကောင်း တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို တာဝန်ရှိသူများက အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ် ကျော်က တံခွန်စိုက်ဆုရရှိသည့် ရွှေဘိုခရိုင်အား ဆုငွေကျပ်ငါးသိန်းနှင့် တံခွန်စိုက်ခိုင်းဆုတို့ကို ပေးအပ် ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



ဒေသထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ အရည်အသွေးပြည့်မီစွာထုတ်လုပ်နိုင်ရေး စစ်ဆေး



သံဖြူဇရပ် ဇန်နဝါရီ ၂၀
 မွန်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိ သူများသည် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက သံဖြူဇရပ်မြို့နယ် ကုန်းမြင့်သာယာ ကျေးရွာရှိ Southland Myanmar ကုမ္ပဏီ လီမိတက်သို့ ရောက်ရှိရာ စက်ရုံ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက် တာဝန်ရှိသူ များက စက်ရုံလည်ပတ်နေမှုအခြေ အနေနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က မွန် ပြည်နယ်သည် ရော်ဘာစိုက်ပျိုးမှု

နှင့် ထွက်ရှိမှုအများဆုံးဖြစ်သည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်သကဲ့သို့ အရည် အသွေးမီ အဆင့်မြင့် ရော်ဘာကုန် ကြရန်၊ စွန့်ပစ်ရေဆိုးစနစ်များ စွန့်ထုတ်မှုတို့ကို စနစ်တကျဆောင် ရွက်ကြရန် လမ်းညွှန်မှာကြား သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် သံဖြူ ဇရပ်မြို့နယ် ဝဲတဝါကျေးရွာရှိ ခူးရင်းခြံသို့ရောက်ရှိကာ ဧက ၆၀၀ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင် ရွက်ထားရှိမှုနှင့် လက်ရှိတွင် ဧက

၂၀၀ စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းမှု အခြေ အနေတို့ကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထို့နောက် ပင်ကျေးရွာ ဆား ထုတ်လုပ်သည့်နေရာသို့ ရောက်ရှိ ကာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အရည်အသွေးမြင့် အိမ်သုံး အိုင်အိုင်ဆားများ ထုတ်လုပ်နိုင် ရေး၊ ဈေးကွက်သို့ ဈေးနှုန်းချိုသာ စွာဖြင့် ဖြန့်ဖြူးတင်ပို့ရောင်းချ နိုင်ရေး လမ်းညွှန်မှာကြားပြီး နေလှန်းဆားများ ထုတ်လုပ်နေမှု ဆားကြမ်းများ သိုလှောင်ထားရှိမှု တို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၂၈ ဦး တွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၂၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၂၀-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၂၀-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၉-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၀-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခန်းစုစုစုစုပေါင်း (၁၀,၁၀၄) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁၂၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၂၇) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲခန်းစုစုစုစုပေါင်း (၆,၂၄၄,၆၆၃) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၅၃၃,၇၃၂) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁၆၈) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၅၁၁,၇၉၈) ဦး ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၁) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း (၁၉,၃၀၇) ဦး ရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းပွားမှုကို အခြေခံအားဖြင့် Omicron (အိုမီခရွန်) နှင့်ပတ်သက်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကာ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်၍ သီးသန့်ခြင်းထားရှိရာနေရာ (Quarantine Center) များ၊ ကုသရေးစင်တာ (Treatment Center) များနှင့် အောက်ဆီဂျင်အပါအဝင် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ နီးနယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးကူးစက်မှုမှ ကာကွယ်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ သံသယရောဂါလက္ခဏာရှိသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသတင်းပေးပို့ခြင်း၊ အလှည့်ကျရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မပျက်မကွက်အကြိမ်ပြည့် ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန် ကျန်ရှိသူများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ပို့ဆောင်ပေးခြင်းစသည်တို့ကို မမေ့မလျော့သတိပြု၍

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းစုစုစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၀၇၃) ခု	(၅၀) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၈၄) ခု	(၁) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၈၅) ခု	-
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၁) ခု	(၁) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၇၆၀) ခု	(၇) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၅၅၀) ခု	(၄) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၇,၃၄၁) ခု	(၆၅) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၀,၁၀၄) ခု	(၁၂၈) ဦး

ဆောင်ရွက်ကြပါရန်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများကို ကျရာကဏ္ဍမှတက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အသိပေး တိုက်တွန်း နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၆၉၈၀၈၃၅၀	၄၃၈၉၂၇၇	၈၈၀၉၇၆
၂။	အိန္ဒိယ	၃၈၂၈၇၇၃	၃၅၈၀၇၀၂၉	၄၈၇၇၁၉
၃။	ဘရာဇီး	၂၃၄၂၀၆၁	၂၁၈၄၈၃၀၁	၆၂၉၂၇
၄။	ဗြိတိန်	၁၅၅၀၆၇၅၀	၁၁၇၃၈၃၂၃	၁၅၈၇၂
၅။	ပြင်သစ်	၁၅၁၇၅၄၆၄	၉၆၁၂၉၆၂	၁၂၇၈၆၉
၆။	ရုရှား	၁၀၉၃၈၂၆၁	၉၉၅၀၃၃၃	၃၂၄၀၆၀
၇။	တူရကီ	၁၀၆၆၄၃၇၂	၉၈၉၉၆၄၈	၈၅၂၅၃
၈။	အီတလီ	၉၂၁၉၃၉၁	၆၄၅၀၅၉၆	၁၄၂၀၅
၉။	စပိန်	၈၆၇၆၉၁၆	၅၃၉၀၈၁၈	၉၁၄၃၇
၁၀။	ဂျာမနီ	၈၂၆၂၃၉၈	၇၃၃၉၈၀၀	၁၁၆၈၆၈

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၄၂၇၇၆၄၄	၄၁၂၁၁၁၇	၁၄၄၁၉၉
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၃၂၄၄၇၈	၂၉၉၅၉၆၁	၅၃၁၅၃
၃။	မလေးရှား	၂၈၁၇၁၆၃	၂၇၄၄၂၀၃	၃၁၈၃၁
၄။	ထိုင်း	၂၃၅၃၀၆၂	၂၂၄၈၃၄၁	၂၁၉၉၀
၅။	ဗီယက်နမ်	၂၀၉၄၈၀၂	၁၇၉၄၉၂၄	၃၆၂၆၆
၆။	မြန်မာ	၅၃၃၇၃၂	၅၁၁၇၉၈	၁၉၃၀၇
၇။	စင်ကာပူ	၂၉၆၀၇၇	၂၈၆၀၃၈	၈၄၄
၈။	လာအို	၁၂၈၂၄၈	၁၂၀၀၁၂	၅၀၈
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၀၉၁၄	၁၁၇၁၆၂	၃၀၁၅
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၅၉၈၆	၁၅၅၀၆	၉၈

မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၌ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းပြုလုပ်ပေး

မင်္ဂလာဒုံ ဇန်နဝါရီ ၂၀
လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း ခရိုင် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ဦးစီးမှူးမှ ဦးစီးမှူး နှင့် ဝန်ထမ်းများသည် ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ထောက်ကြံ့ တိုးချဲ့ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား ရပ်ကွက်

အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားများကို ပန်းခင်းစိစစ်ချက်ဖြင့် ကွင်းဆင်းပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်သူအောင်၊ ဒုလဝကမှူး ဒေါ်နန်းဝေမင်းဦးဆောင်သည့် ဝန်ထမ်း

များက ထောက်ကြံ့တိုးချဲ့ရပ်ကွက်ရှိ အသက် ၁၀ နှစ်ပြည့်နှင့် အသက် ၁၈ နှစ် ပြည့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား လျှောက်ထားသူ ၁၇ ဦးစီနှင့် မိတ္တူလဲလှယ် လျှောက်ထားသူ ၄၆ ဦး စုစုပေါင်း ၈၀ တို့ကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြုလုပ် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဉာဏ်ဟိန်း



ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်သိန်းဆိုင်၏ ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယမန်နေ့မှအဆက်

သို့ဖြင့် ကလေးငယ်မှာ ဦးမောင်ကလေး ဒေါ်ရွှေသစ်တို့၏လက်မှသည် ဦးကျော်ထွန်း ဒေါ်နွယ်နွယ် တို့လက်သို့ ပြောင်းရသည်။

ကလေးငယ်အတွက် ဆိုးရွားသောကြံ့မာကို ပင် အစပြုလေသလား၊ ပိုမိုကောင်းမွန်သော အခြေအနေကိုပင် ဖန်တီးလာလေသလားတော့ မပြောတတ်။ လောလောဆယ်တွင်မူ ကြမ်းတမ်းခက်မာ လှသောလက်မှသည် နူးညံ့သိမ်မွေ့သောလက်သို့ ကူးပြောင်းရောက်ရှိလာရခြင်းဟူ၍တော့ ပြော၍ ရမည်ထင်သည်။

ဦးကျော်ထွန်း ဒေါ်နွယ်နွယ်တို့အဖို့မှာ ကလေးရှားသည် မဟုတ်ခဲ့။ သို့ရာတွင် သားသမီးများမှာ အဖတ်မတင်ခဲ့ချေ။ ကလေးငယ်နှင့် ဝေးကွာခဲ့သည်မှာ ကြာပြီ။ ထို့ကြောင့်လည်း ကလေးငယ်ကိုရရှိသည့်အတွက် အသက်များ ပြန်ငယ်သွားသလို ခံစားရကာ ပျော်ရွှင်နေကြသည်။

ဦးကျော်ထွန်းမှာ စိတ်ထားကောင်းသူပီပီ ကလေးနှင့်ပတ်သက်၍ အစီအစဉ်တစ်ခု ပြုခဲ့သေးသည်။ ကလေး၏ မိရင်းဖုရင်းအမည်ကို မေးစမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အကယ်၍ စစ်ပွဲများပြီးဆုံးကာ အခြေအနေ နေသားတကျဖြစ်လာပါက ကလေး၏မိဘများအနေနှင့် ကလေးကိုပြန်လည် ရရှိလိုသည်ဆိုလျှင် ပြန်ပေးနိုင်ရန်ဖြစ်သည်။

သည်တွင် ဒေါ်ရွှေသစ်၏စိတ်၌ အတွေးတစ်ရပ် ပေါ်လာသည်။ ခင်ခင်ကြီးနှင့် မောင်မောင်ဦးတို့၏ အမည်ကို ပြောလိုက်ခြင်းအားဖြင့် အကယ်၍ ရေနံ့သာနှင့်ပတ်သက်ကာ ခံစားစရာရှိလျှင် ဦးကျော်ထွန်းတို့ ခံစားနိုင်သည်ဆိုသော အတွေး ဖြစ်သည်။ သည်အဖြစ်မျိုး အဖြစ်ခံရမည်ကို စိုးရိမ်မိပြန်သည်။ ဦးမောင်ကလေးက ဖော်ပြော တော့မည့်ဆဲဆဲတွင် ဒေါ်ရွှေသစ်ဝင်ပြောသည်။

“ကလေးမှာနဂိုကတည်းက မိဘမရှိတော့လို့သာ ကျွန်မတို့လက်ထဲကို ရောက်လာရတာပေါ့ရှင်။ နို့မဟုတ်ရင် ကျွန်မတို့အနေနဲ့ သူ့ကို ဘယ်မွေးစား ဖြစ်ပါ့မလဲ။ သူဟာ တစ်ကောင်ကြွက်ပါ။ ဖအေ မအေရော ဆွေမျိုးဆိုလို့ တစ်ကောင်တစ်မြီးမှ မရှိ ကြပါဘူး”

သည်တော့လည်း ဦးကျော်ထွန်းတို့မှာ ကလေးငယ်အပေါ် ပို၍ကရုဏာသက်ကြရသေးသည်။

“ကလေးရဲ့ အမည်ကကောဗျာ”

ဦးကျော်ထွန်းမေးသည်။

“ကလေးရဲ့နာမည်ကို အခုထိ မပေးရသေးဘူးဗျာ။ ကျွန်တော်တို့က ခပ်လွယ်လွယ် “ဘိုမ” လို့ခေါ်ခဲ့ ကြတာလား ဟိုတုန်းကတော့ ဆံပင်က နီကြောင် ကြောင်၊ အသားက ဖြူဖြူဆိုတော့ အဲဒီလိုပဲ ခေါ်ကြတယ်လေ။ ဒီတုန်းက ဘိုဆိုတဲ့မျက်နှာဖြူ တွေကလည်း ကောင်းစားချိန် မဟုတ်လား”



ဦးမောင်ကလေးဖြေသည်။ “အခုအချိန်မှာတော့ ဒီနာမည်ခေါ်ဖို့မကောင်း တော့ဘူးထင်တယ်။ ကလေးအဖို့ အန္တရာယ်ဖြစ်မှာ စိုးရတယ်။ ခင်ရေသမီးအတွက် နာမည်စဉ်းစားပါဦး လား”

ဦးကျော်ထွန်းသည် ဇနီးသည်အား လှမ်း၍ အကူ အညီတောင်းသည်။ ဇနီးသည်ထံမှ အဖြေမရခင်မှာပင်

“ဒါထက် ကလေးရဲ့မွေးနေ့ကကော” ဟု ဦးမောင် ကလေးအား လှမ်းမေးသည်။

“ဒါလည်း မသိခဲ့ရဘူးဗျာ။ ဘယ်သိရမလဲဗျာ ပေါက် လွတ်ပဲစားတွေကမွေးပြီး ကျွန်တော်တို့လက်ထဲ ရောက်လာရတဲ့ဥစ္စာ”

သည်တွင်ပင် ဦးကျော်ထွန်းသည် ထိုကလေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဦးမောင်ကလေးတို့ အဘယ်မျှ ပေါ့ပေါ့ တန်တန် တွေးထားသည်။ အဘယ်မျှ စေတနာ နည်းပါးကြသည်ကို ရိပ်မိလာသည်။

“ကလေးရဲ့နာမည်ကို ခင် နာမည်လည်းပါအောင်၊ ကိုကို နာမည်လည်းပါအောင်၊ ပြီးတော့ ခရစ်ယာန် နာမည်လည်းဆန်အောင် နွယ်နွယ်ထွန်းလို့ပေးရင် မကောင်းဘူးလား ကိုကို”

“နွယ်နွယ်ထွန်း”

ဦးကျော်ထွန်းသည် ဇနီးသည်၏စကားကို ပဲ့တင် ထပ်ကြည့်သည်။ အကြိမ်ကြိမ် ရေရွတ်ကြည့်သည်။ ပြီးမှ

“ကောင်းသမု သိပ်ကောင်းပဲ ခင်ရေ”

“နွယ်နွယ်ထွန်းဆိုတော့ စနေနဲ့တွေချည်း ထပ် မနေဘူးလားဟင်” ဒေါ်ရွှေသစ် ဝင်ပြောသည်။

“စနေဆိုတာ ဂြိုဟ်မွေတတ်တယ်ရှင် ရှင်တို့ကို ထိခိုက်မှာစိုးလို့ပြောတာ”

“ကိစ္စမရှိပါဘူးဗျာ။ ကျွန်တော်တို့မှာ ဒါမျိုးနဲ့ပတ် သက်ပြီး အယူမရှိကြပါဘူး။ ကဲ ဒီကနေ့ကစပြီး ဘိုမ

အမည်ပျောက် နွယ်နွယ်ထွန်းအမည် ရောက်စေဗျား” သို့ဖြင့် ကလေးငယ်မှာ ကံပစ်ချရာ၊ ကြမ္မာစေစား ရာအတိုင်း နာခံစွာဖြင့် တစ်လက်မှသည်တစ်လက်သို့ ကူးပြောင်းခဲ့ပြန်သည်။ ဖအေ မအေအသစ်ကို တွေ့ရ ပြန်သည်။

ထိုညတွင် ဦးမောင်ကလေးတို့လင်မယား ခေါင်း ချင်းရိုက် တိုင်ပင်ကြသည်။

“ကျွန်မတို့ ဒီမှာနေကြဖို့ မကောင်းတော့ဘူး ကိုမောင်ကလေး”

ဒေါ်ရွှေသစ် ဆိုသည်။

“ဘာဖြစ်ရပြန်ပြီလဲ မရွှေသစ်”

“ဘာဖြစ်ရမလဲရှင်။ ကလေးကို သူတို့တာနေတာ မတွေ့ဘူးလား။ ခရာနေကြတာ မမြင်ဘူးလား။ ကျုပ်တို့လည်း သူ့ရောက်စတုန်းက ခုလိုပဲ တာခဲ့၊ ခရာခဲ့တာပဲ မဟုတ်လား။ ကြာတော့ ဘာဖြစ်လာ သလဲ၊ စိတ်ကုန်လာရတာပဲ မဟုတ်လား။ သူတို့ စိတ် ကုန်ပြီး ရှင်တို့ကလေး ရှင်တို့ပြန်ယူဆိုရင် မခက် လား။ ပြီးတော့ အချို့က ဘယ်လိုပြောကြတယ် မှတ်သလဲ။ ကလေးကံကောင်းတယ်လို့ ပြောနေကြ တယ် ရှင်ရဲ့”

ဦးမောင်ကလေး စဉ်းစားရပြန်ပြီ။

“ဒီက ပြောင်းကြမှဖြစ်မယ်။ ဆင်ဖြူကျွန်းမှာ ကျုပ်အစ်မရှိတယ်။ အဲဒီကိုသွားနေကြမယ်။ ဘယ်နယ်လဲ”

“ကောင်းသားပဲ။ အမိသဘော၊ အမိကောင်းမယ် ထင်တာသာလုပ်”

သေချင်သည့်ကျား တောပြောင်းသည် ဟူသော စကားလည်းရှိသည်။ တစ်ရွာမပြောင်း သူကောင်း မဖြစ်ဆိုသည့်စကားလည်း ရှိသည်။

ဦးမောင်ကလေးတို့အတွက်မူ ကံကြမ္မာသည် တစ်မျိုးတစ်မည် ဖန်တီးလိုက်ဟန်တူသည်။

သူတို့သည် တစ်ရက်နှစ်ရက်အတွင်း အကြံအစည် ပြုကြသည်။ စလင်းမှသည် ဆင်ဖြူကျွန်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် စီစဉ်သည်။

သူတို့ကို လူအချို့က စောင့်ဆိုင်းကြည့်ရှုနေကြ သည်။ ဦးမောင်ကလေးမှာ ပွဲစားဟူသော ဂုဏ်ရှိန်ရှိ သည်။ ယခုအခြေအနေထိအောင် ဒေါ်ရွှေသစ်၌ ကြားချင်ပါချင်စိတ်က မကုန်တတ်သေးဘဲ ရှိရာ လက်ဝတ်လက်စားကို ရံဖန်ရံခါဆိုသလို ဝတ်လေ့ ဝတ်ထရှိသည်။ ၎င်းတို့အား လူတို့ အထင်တကြီးရှိ သည်။ ပစ္စည်းဥစ္စာ ပေါများသူများဟု မြင်နေသည်။ ဤသည်ကပင် ၎င်းတို့၏ ကံကြမ္မာကို ဖန်တီးပေး လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ဦးမောင်ကလေးတို့ ဆင်ဖြူကျွန်းသို့အလာ၊ လမ်းတွင် လူတစ်သိုက် စောင့်ဆိုင်းနေကြောင်း တွေ့ ရသည်။ လက်နက်ကိုယ်စီနှင့် ဖြစ်သည်။ ဓားပြများ ဖြစ်ကြောင်း ရိပ်မိသည်။

လူအသက်ထက် ဘယ်အရာမှ တန်ဖိုးမရှိကြောင်း

ဦးမောင်ကလေး နားလည်သည်။ “ပစ္စည်းယူကြပါ မောင်တို့ရာ လူအသက်ကို ချမ်းသာပေးကြပါ”

ရိုခိုးဦးတင်မတတ် အနေအထားဖြင့် ဦးမောင်ကလေး တောင်းပန်သည်။ သို့ပေမဲ့ သူ၏တောင်းပန်စကားသည် ဒေါ်ရွှေသစ်ကြောင့် အရာမထင်ကြောင်း တွေ့ရသည်။ ဒေါ်ရွှေသစ်၏ ကိုယ်တွင်ဝှက်ထားသော ပစ္စည်းများလည်း ဓားပြ တို့ မြင်တွေ့သွားသည်။ ဓားပြများ ဒေါသဖြစ်ကြ သည်။ စိတ်ဆိုးကြသည်။

ဒေါ်ရွှေသစ်အား စ၍ ဓားနှင့်ခုတ်ကြသည်။

“ဟေ့၊ လုပ်မယ့်လုပ် အစတုန်းအောင်လုပ်ဟေ့။ ဘယ်သူမှ အရှင်မထားနဲ့”

မကြာမီ ဓားချက်များ ဦးမောင်ကလေး၏ ကိုယ်ပေါ်သို့ ကျလာသည်။ နေရာအနှံ့အပြားသို့ ထိခိုက်မိသည်။

ထိုနေ့က ဦးမောင်ကလေးတို့ လင်မယားအပြင်၊ ကံမဲ့သူ လှည်းသမားပါ ဓားပြများ၏လက်ချက်ဖြင့် အသက်ဆုံးပါးခဲ့ရသည်။

ဦးမောင်ကလေးတို့ လူ့ဘဝမှ ပျောက်ကွယ်သွား ရခြင်းမှာ ခင်ခင်ကြီးနှင့် သူ၏ သမီးငယ်တို့ မျက်ခြည်ပြတ်သွားရခြင်း အကြောင်းအရင်းဖြစ် သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုလျှင် ပြတ်လုတ်ကာ အခြေအနေဖြင့် ဆက်သွယ်လျက်ရှိသော ၎င်းတို့ သားအမိ၏ ကွင်းဆက်ကလေး ပြုတ်သွားရခြင်း ဖြစ်သည်။

အကယ်၍ သည်အဖြစ်များကိုသာ ကိုယ်တိုင် ကိုယ်ကျ ကြားရလေမည်ဆိုလျှင် ခင်ခင်ကြီး၏ ရင်တွင် အဘယ်သို့ ခံစားရလေမည် မတွေးတတ်။ ဧရာဝတီသည် မြစ်အထက်သို့ ပြန်လှန်စီးဆင်း မည်။ ကလေးနှင့်ပတ်သက်သည့် အဖြစ်အပျက် များကို ပြန်လှန်ပြောကြားနိုင်စွမ်းရှိမည်ဆိုလျှင် ခင်ခင်ကြီးအတွက် အဘယ်မျှ ကောင်းလေမည် နည်း မစဉ်းစားတတ်။

ဧရာဝတီသည် ထုံးစံအတိုင်း အရာခပ်သိမ်းကို မသိကျိုးကျွန်ပြုလျက် ဆက်လက်စီးဆင်းမြဲ စီးဆင်းနေချေသည်တကား။

XXXXX
[၅]

၁၉၄၂-ခု၊ မေလ ဒုတိယပတ်၊ ဗြိတိသျှတပ်များ အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးပျောက်ကွယ်သွားကြ သည်မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံသည် တောင်တန်းဒေသ အချို့မှအပ ဂျပန်လက်အောက်သို့ လုံးဝကျရောက် သွားသည်။

မိုးသံလေသံ ကြားရစပြုသောအချိန်တွင် ခင်ခင် ကြီးတို့ ရေနံ့ချောင်းသို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ကြ သည်။ ခင်ခင်ကြီးတို့နည်းတူ အခြားသူများသည် လည်း တဖွဲဖွဲရောက်လာကြသည်။

ရေနံ့ချောင်းကား အပျက်အစီး အယိုအယွင်းတို့ ကြားမှာပင် ပြန်လည်စည်ကားစပြုသည်။ လူသံ သူသံ ဆူညံစပြုသည်။ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှု များ ပြုလာကြသည်။

စစ်သည် အရာရာကို ပြောင်းလဲလိုက်ကြောင်း မြင်တွေ့ရလေသည်။

ချမ်းသာသူကို ဆင်းရဲသွားနိုင်စွမ်းရှိသည်။ မွဲသူ ကို ချမ်းသာစေနိုင်စွမ်းရှိသည်။ ရာထူးရှိခဲ့ဖူးသူကို ရာထူး လက်လွှတ်ဖြစ်စေခဲ့သည်။ ရာထူးမဲ့သူကို အာဏာရှင် ဖြစ်စေနိုင်စွမ်းရှိသည်။ အစစအရာရာ ကပြောင်းတိကပြောင်းပြန်၊ ဇောက်ထိုးမိုးမျှော် ဖြစ်စေခဲ့ပြီ ထင်ရသည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

ဆရာမောင်သိန်းဆိုင်၏ “ရေနံ့သာ ခင်ခင်ကြီး” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း

“သည်တွင် ဒေါ်ရွှေသစ်၏စိတ်၌ အတွေးတစ်ရပ် ပေါ်လာသည်။ ခင်ခင်ကြီးနှင့် မောင်မောင်ဦးတို့၏အမည်ကို ပြောလိုက်ခြင်းအားဖြင့် အကယ်၍ ရေနံ့သာနှင့်ပတ်သက်ကာ ခံစားစရာရှိလျှင် ဦးကျော်ထွန်းတို့ ခံစားနိုင်သည်ဆိုသော အတွေးဖြစ်သည်။ သည်အဖြစ်မျိုးအဖြစ်ခံရမည်ကို စိုးရိမ်မိပြန်သည်။ ဦးမောင်ကလေးက ဖော်ပြောတော့မည့်ဆဲဆဲ . . . ကလေးမှာ နဂိုကတည်းက မိဘမရှိတော့လို့သာ ကျွန်မတို့လက်ထဲကို ရောက်လာရတာပေါ့ရှင်။ နို့မဟုတ်ရင် ကျွန်မတို့အနေနဲ့ သူ့ကို ဘယ်မွေးစားဖြစ်ပါ့မလဲ။ သူဟာ . . .”



ငါးလအတွင်း စာချုပ်သစ်မချုပ်ရင် ရောင်းထုတ်မယ်လို့ ဘာစီလိုနာရဲ့ သတိပေးခြင်းခံလိုက်ရတဲ့ အော်စမာနီဒမ်ဘီလီ

ပြင်သစ်တောင်ပံကစားသမား အော်စမာနီဒမ်ဘီလီအနေနဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းမှာ ဆက်ကစားချင်တယ်ဆိုရင် စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုရမှာဖြစ်ပြီး စာချုပ်သစ်မချုပ်ဆိုပါက အသင်းကနေ ရောင်းထုတ်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့ ဘာစီလိုနာအသင်းနည်းပြ ဇာဇီက သတိပေး ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အော်စမာနီဒမ်ဘီလီရဲ့ လက်ရှိစာချုပ်သက်တမ်းဟာ နွေရာသီကာလအတွင်း ကုန်ဆုံးမှာဖြစ်တာမို့ စာချုပ်သစ် ချုပ်ဆိုရေးဆွေးနွေးမှုကို ငါးလကြာစောင့်ဆိုင်းသွား မှာဖြစ်ပြီး အဲဒီကာလထက်ပိုပြီး စောင့်ဆိုင်းမှာမဟုတ်ဘူးလို့ ဘာစီလိုနာအသင်းနည်းပြ ဇာဇီက ပြောကြားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

တောင်ပံကစားသမား အော်စမာနီဒမ်ဘီလီဟာ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်းက ဂျာမနီ ဘွန်ဒက်လီဂါကလပ် ဒေါ့မ့်ဒမ်အသင်းဆီကနေ စပိန်လာလီဂါကလပ် ဘာစီလိုနာအသင်း ဆီသို့ ကနဦးပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၉၆ ဒသမ ၈ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာဖြစ်ပြီး နောက်ပိုင်းမှာ ပေါင် ၁၃၅ ဒသမ ၅ သန်းအထိ တိုးမြှင့်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြင်သစ်တောင်ပံကစားသမား အော်စမာနီဒမ်ဘီလီဟာ မန်ယူအသင်း၊ နယူး ကာဆယ်အသင်းနဲ့ ပြင်သစ်ကလပ်အသင်းတွေဆီ ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ ချိတ်ဆက်မှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့သူဖြစ်ပြီး လက်ရှိမှာ ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် လီဗာပူးအသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့ ကစားဖို့ချိတ်ဆက်မှုတွေ ပြုလုပ်နေတယ်လို့ သိရပါတယ်။



ပြေလအတွင်း ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ဖွယ်ရှိနေတဲ့ အိုလက်ဆန်းဒါးအူဆစ်နဲ့ ဂျီဂျူယာတို့ရဲ့ မကျေပွဲ

ယူကရိန်းပရော်ဖက်ရှင်နယ်လက်ဝှေ့သမား အိုလက်ဆန်းဒါးအူဆစ်နဲ့ ဗြိတိန် ပရော်ဖက်ရှင်နယ်လက်ဝှေ့သမား အန်သော်နီ ဂျီဂျူယာတို့ရဲ့ ဟဲဗီးဝိတ်တန်း မကျေပွဲကို ဧပြီလအတွင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်သွားဖွယ်ရှိနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဗြိတိန်လက်ဝှေ့ကျော် ဂျီဂျူယာဟာ ဆုံးရှုံးသွားခဲ့တဲ့ ဒဗလျူဘီအေ(စူပါ)၊ ဒဗလျူဘီအိုနဲ့ အိုင်ဘီအက်ဖ်စတဲဲ့ ဟဲဗီးဝိတ်တန်းချန်ပီယံခါးပတ်တွေကို ပြန်လည် ရယူဖို့အတွက် တာရှေ့တောဖြစ်ပြီး ဂျီဂျူယာဟာ အဲဒီချန်ပီယံ ခါးပတ်တွေကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်းက ယူကရိန်းလက်ဝှေ့ကျော် အိုလက်ဆန်းဒါးအူဆစ်ကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့လို့ လွှဲပေးခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိအချိန်မှာ အိုလက်ဆန်းဒါးအူဆစ်နဲ့ ဂျီဂျူယာတို့ရဲ့ ဟဲဗီးဝိတ်တန်းမကျေပွဲ အတွက် ဆွေးနွေးမှုတွေ ပြုလုပ်နေဆဲဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲဖြစ်မြောက်ခဲ့မယ်ဆိုရင် ဗြိတိန်နိုင်ငံ မှာ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်သွားဖို့ရှိနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

အဲဒီဟဲဗီးဝိတ်တန်းမကျေပွဲမှာ ဂျီဂျူယာအတွက် နိုင်ပွဲဖြစ်လာမှာဖြစ်ကြောင်းနဲ့ ဗြိတိန်မြေမှာ ဂျီဂျူယာကို နိုင်ပွဲနဲ့အတူ မြင်တွေ့ရလိမ့်မယ်လို့လည်း ပြိုင်ပွဲစဉ်သူ အက်ဒီဟန်းက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အာဖရိကနိုင်ငံများ ဖလားပြိုင်ပွဲရဲ့ ၁၆ သင်းအဆင့် တက်လှမ်းခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့ အာဖရိကနိုင်ငံများဖလား ခုနစ်ကြိမ်မြောက်ချန်ပီယံ အီဂျစ်အသင်း

အာဖရိကနိုင်ငံများဖလားပြိုင်ပွဲမှာ ချန်ပီယံဆုဖလားကို ခုနစ်ကြိမ်အထိ ကိုင်မြှောက်အောင်ပွဲခံနိုင်ခဲ့တဲ့ အီဂျစ်အသင်းဟာ ဆူဒန်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီးနောက် အုပ်စု(D)ရဲ့ အဆင့် ဒုတိယနေရာနဲ့ ၁၆ သင်းအဆင့်ကို တက်လှမ်း နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။

အီဂျစ်အသင်းနဲ့ ဆူဒန်အသင်းတို့ရဲ့ ပွဲစဉ်မှာ အီဂျစ်အသင်းဟာ ပထမပိုင်းပွဲကစားချိန် ၃၅ မိနစ်မှာရရှိခဲ့တဲ့ မိုဟာမက် အက်ဘဒယ်မိုနစ်ရဲ့ တစ်လုံးတည်းသောသွင်းဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ တာဖြစ်ပါတယ်။ အီဂျစ်အသင်းဟာ အာဖရိကနိုင်ငံများဖလား ပြိုင်ပွဲရဲ့ ၁၆ သင်းအဆင့်ပွဲစဉ်အဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်မှာ အုပ်စု (E)ရဲ့ ပထမနေရာက အသင်းနဲ့ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာလည်း ဖြစ်ပါ တယ်။

အီဂျစ်အသင်းဟာ ၁၆ သင်းအဆင့်ကို တက်လှမ်းခွင့် ရရှိခဲ့ပြီဖြစ်တာကြောင့် နောက်ဆုံးကျင်းပခဲ့တဲ့ အာဖရိက နိုင်ငံများဖလားပြိုင်ပွဲ ခြောက်ကြိမ်မှာ ငါးကြိမ်အထိ ရှုံး/ထွက် အဆင့် တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့တဲ့အသင်းအဖြစ်လည်း မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့ တာ ဖြစ်ပါတယ်။



အန်ဒီမာရေး၊ အမ်မာရာဒူကာနူနဲ့ ဟီသာဝက်ဆင်တို့ ပြိုင်ပွဲမှထွက်ခဲ့ရပြီး ဩစတြေးလျအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ နောက်တစ်ဆင့်သို့ ဒန်အိဗန် တက်လှမ်း

ဩစတြေးလျအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲမှာ လက်ရှိဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်နေတဲ့ ဗြိတိန်နိုင်ငံကိုယ်စားပြု တင်းနစ်ကစားသမား တွေနဲ့ တင်းနစ်မယ်တွေထဲမှာ တင်းနစ်ကစားသမား အန်ဒီမာ ရေး၊ တင်းနစ်မယ် အမ်မာရာဒူကာနူနဲ့ ဟီသာဝက်ဆင်တို့ဟာ ပြိုင်ဘက်အသီးသီးကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာကြောင့် ပြိုင်ပွဲကနေ ထွက်ခဲ့ ရပြီး တင်းနစ်ကစားသမား ဒန်အိဗန်ကတော့ ဩစတြေးလျ အိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ တတိယအဆင့်ကို တက်လှမ်းခွင့်ရရှိခဲ့ပါ တယ်။

ပရော်ဖက်ရှင်နယ် တင်းနစ်ကစားသမား အန်ဒီမာရေးဟာ ဂျပန်တင်းနစ်ကစားသမား ဒန်နီယယ်ကို ၆-၄၊ ၆-၄၊ ၆-၄ နဲ့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး တင်းနစ်မယ် အမ်မာရာဒူကာနူဟာ မွန်တီနီ ဂရီးတင်းနစ်မယ် ကိုဗီနစ်ကို ၆-၄၊ ၄-၆၊ ၆-၃ နဲ့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ တင်းနစ်မယ် ဟီသာဝက်ဆင်ကတော့ ဆလိုဗေးနီး ယားတင်းနစ်မယ် တာမာရာ ဇီဒန်ဆက်ကို ၇-၆(၇-၄)၊ ၆-၄ နဲ့ ရှုံးနိမ့်ကာ ပြိုင်ပွဲကနေထွက်ခဲ့ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီလို ဗြိတိန်ကိုယ်စားပြုတင်းနစ်ကစားသမားတစ်ဦး နဲ့ တင်းနစ်မယ်နှစ်ဦးတို့ ပြိုင်ပွဲကနေ ထွက်ခဲ့ရပေမယ့် အသက် ၃၁ နှစ်အရွယ် ဒန်အိဗန်ကတော့ ပြင်သစ်တင်းနစ်ကစားသမား အာသာရင်ဒါနက်ချ် လက်ကောက်ဝတ် ဒဏ်ရာကြောင့် ပြိုင်ပွဲ ကနေထွက်ခဲ့ရပြီးနောက် ဩစတြေးလျအိုးပင်းတတိယအဆင့် ကို တက်လှမ်းခွင့်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

တင်းနစ်မယ်ဘဝမှ အနားယူတော့မယ့် ဆာနီယာမာဇာ

ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ အမျိုးသမီးနှစ်ယောက်တွဲပြိုင်ပွဲမှာ ချန်ပီယံဆုဖလား ရယူဆုတ်ခူးထားနိုင်ခဲ့ဖူးတဲ့ အိန္ဒိယတင်းနစ်မယ် ဆာနီယာမာဇာဟာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တင်းနစ်ရာသီကုန်ဆုံးချိန်မှာ တင်းနစ်မယ် ဘဝကနေ အနားယူတော့မှာဖြစ်တယ်လို့ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံရဲ့ တင်းနစ်မယ်တွေထဲမှာ နာမည်ကြီးကြယ်ပွင့်တစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ ဆာနီယာမာဇာဟာ ယခုကျင်းပနေတဲ့ ဩစတြေးလျအိုးပင်းတင်းနစ် ပြိုင်ပွဲရဲ့ အမျိုးသမီးနှစ်ယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ ပထမအဆင့်မှာ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီးနောက် တင်းနစ်မယ်ဘဝကနေ အနားယူတော့မှာဖြစ်တယ်လို့ ကြေညာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၃၅ နှစ်အရွယ် တင်းနစ်မယ်ဆာနီယာမာဇာဟာ ၂၀၀၅ ခုနှစ်အတွင်းက ဒဗလျူဘီအေ တစ်ဦးချင်းတင်းနစ်ဆုဖလားကို ရယူနိုင်ခဲ့တဲ့ ပထမဆုံးသောအိန္ဒိယတင်းနစ်မယ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာတော့ ဆွစ်ဇာလန်တင်းနစ်မယ် မာတီနာ ဟင်ဂစ်နဲ့အတူ ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ နှစ်ယောက်တွဲချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။

ဆာနီယာမာဇာဟာ ၂၀၀၉ ခုနှစ်အတွင်းမှာ ဩစတြေးလျအိုးပင်းနှစ်ယောက်တွဲ တင်းနစ်ချန်ပီယံဆုဖလားနဲ့ ၂၀၁၂ ခုနှစ် အတွင်းမှာ ပြင်သစ်အိုးပင်းနှစ်ယောက်တွဲ တင်းနစ်ချန်ပီယံဆုဖလားတို့ကို ရရှိခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။



